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خانه  هنر   میرا

رئیس هیات مدیره انجمن صنفی CNG خبر داد

احتمال ورشکستگی 
CNG صنعت

فراخوان مزایده یک مرحله ای عمومی 
) شماره 1401-1(

 نوبت دوم

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم

مبلغ تضمین شرکت در مزایده  )ریال(مبلغ برآورد )ریال(موضوعردیف

30،000،000--------خودرو سمند مدل 11385

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان قم در نظر دارد نســبت 
بــه برگزاری مزایده  عمومی کالای خود  به شــرح مذکوروباجزییات مندرج 
www. در اســناد مزایده از طریق ســامانه تــدارکات الکترونیکی دولت

setadiran.ir )ستاد( به فروش برساند.
نوع تضمین شرکت در مزایده:

 ضمانت نامه بانکی یا واریز وجه)شماره حساب واریز نقدی در سامانه درج 
گردیده است(

زمان انتشار در سایت: 

1401/1/27ساعت 8 تا تاریخ 14101/2/08 ساعت 8
 مهلت بازدید: 

تاریخ 1410/1/27الغایت1401/2/04از ساعت 8الی 12
مهلت دریافت پیشنهاد: 1401/1/27ساعت 8صبح الی 1401/2/08ساعت8

زمان باز گشایی: 1401/2/08ساعت 9صبح

زمان اعلام برنده: 1401/2/08ساعت12صبح

کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت اســناد تا ارائه پیشــنهاد مزایده 
گران و بازگشــایی پاکت ها صرفا از طریق درگاه الکترونیکی دولت )ستاد(     
به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شــد و لازم اســت مزایده 
گــران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در ســایت مذکور و 
دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده محقق سازند. 
جهت کسب اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند به پایگاه ملی اطلاع رسانی  
مزایده   با شــماره تلفــن 7-37780426 025 داخلی 206تماس حاصل 

فرمایند.
آدرس مزایده گزار :  قم - انتهای بلوار عمار یاســر – بلوار تعاون - مجتمع 

ادارات – اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم
مرکز تماس سامانه ستاد ایران جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : )شماره 

پشتیبانی سامانه: 02141934 و 1456(
تاریخ انتشار نوبت اول : 1401/01/29

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/01/30

شناسه آگهی : 1302541
ری و حمل و نقل جاده ای استان قم اداره کل راهدا

مرتضی فلاحت پیشه - سرپرست شهـرداری کوهسـار

بدینوســیله به اطلاع می رساند شهرداری کوهسار قصد دارد به استناد مجوز شــورای اسلامی شهر به شماره 1400/1237/ش مورخ 

1400/12/14 نســبت به تهیه آسفالت مورد نیاز به میزان تقریبی 3535 تن به صورت پخت و پز آسفالت به شرح جدول ذیل اقدام 

نماید. لذا متقاضیان می توانند جهت کســب اطلاعات بیشتر از شرایط و همچنین دریافت اسناد مناقصه به سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت مراجعه نمایند.

کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فرخوان تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکتررونیکی دولت 

)ســتاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شــد . لذا متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر از شرایط و همچنین 

دریافت اسناد مناقصه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت مراجعه نمایند.

متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه ، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت بر 

خط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

میزان سپرده شرکت در مبلغ )ریال(عنوان پروژهبودجهردیف
مناقصه )ریال(

شماره مناقصه سامانه 
توضیحاتتدارکات الکترونیکی دولت

تهیه آسفالت مورد نیاز به میزان تقریبی 152040020001011
353510/000/000/000500/000/0002001005319000001 تن به صورت پخت و پز آسفالت

کارخانجات تولید آسفالت با 
ارائه پروانه بهره برداری 
درخصوص تولید آسفالت.

1- مبلغ پنج درصد سپرده شرکت در مناقصه می بایست به صورت ضمانت نامه بانکی و یا فیش نقدی واریزی به میزان مبلغ مذکور به 

شماره حساب سپرده  0106804833000  شهرداري كوهسار نزد بانك  ملي ایران شعبه كردان كد 2599 .

2- سپرده برندگان نفر اول  و دوم و سوم مزایده هر گاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

3- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار می باشد.

4- در هر شرایط مدارک مندرج در اسناد مناقصه ملاک عقد قرارداد خواهد بود .

5- شرکت کنندگان در مناقصه می بایست کلیه اسناد مناقصه را در سامانه تدارکات دولت ثبت نموده، و پاکت الف مناقصه )ضمانتنامه( 

را در بسته نیز تحویل واحد دبیرخانه شهرداری نمایند.

6- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج است.

7- پیشنهادات فاقد سپرده ، مخدوش ، مبهم و مشروط از درجه اعتبار ساقط می باشد.

8- هزینه انتشار آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.

9- پرداخت ارزش افزوده در صورت ارائه فاکتور رسمی صورت می پذیرد.

10- شرکت کنندگان در سامانه الکترونیکی دولت )ستاد( ثبت نام کرده باشند.

11- لازم بذکر میباشــد فقط اشــخاص حقوقی حق شرکت در مناقصه مذکور را دارند و می بایستی اســناد مناقصه را به مهر و امضاء 

الکترونیکی  مسئولین ذیربط برسانند.

12- متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار نوبت اول آگهی جهت اخذ اسناد مزایده ، تا تاریخ 1401/02/01 – ساعت 16:00 اقدام نمایند.

14- مهلت دریافت اسناد فراخوان:   1401/02/01  13- تاریخ انتشار نوبت اول:     1401/01/23  

16- مهلت ارسال پیشنهادات : 02/14/ 1401                   15- تاریخ انتشار نوبت دوم:     1401/01/30   

17- زمان بازگشایی پاکتها : 1401/02/15

 نوبت اولآگهی مناقصه عمومی
دوم

وزیر ارتباطات اعلام کرد

 مخالف افزایش قیمت اینترنت
بدون توسـعه شبکه ارتباطی هستیم

خریدار   وزیــر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات 
گفت: اگر افزایــش تعرفه اینترنــت، اپراتورها را 
ملزم به توسعه شبکه ارتباطی کشور و استفاده از 

فناوری های جدید نکند، با آن مخالفیم.
»عیســی زارع پور« وزیــر ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات در حاشــیه نشست مشــترک مجلس 
و دولت، در پاســخ به ســوال خبرنگاران درباره 
افزایش قیمــت بســته های اینترنت از ســوی 
اپراتورهــا، آن هــم بــدون دریافــت مجــوز و 
اطلاع رسانی به کاربران، اظهار کرد: رتبه جهانی 
ما در ارتباطــات ثابت بیــن ۱۴۰ تــا ۱۵۰ و در 
ارتباطات ســیار بین ۷۰ تا ۸۰ در نوسان است. از 
آنجایی که اینترنت ثابت در این ســال ها توسعه 
پیدا نکرده است، رتبه خوبی در این زمینه نداریم.

وی افزود: در تمام دنیا مرســوم اســت که وقتی 
مردم در محــل کار و منزل ســاکن هســتند از 
اینترنت ثابت اســتفاده کنند و تنهــا زمانی که 
حرکت می کنند به اینترنت ســیار متصل شوند، 
اما از آنجایی که اینترنت ثابت ما توســعه نیافته، 
متاســفانه این بار به اینترنت همراه منتقل شده 

اســت. از آنجا کــه ظرفیت باندهای فرکانســی 
در دســترس اپراتورها نیز محدود اســت، با افت 

کیفیت شدید اینترنت رو به رو شدیم.
وزیر ارتباطات تاکید کرد: متاسفانه در چهار سال 
گذشته ســرمایه گذاری اپراتورها برای افزایش 
کیفیت خدمــات اینترنت، متناســب با افزایش 
کاربران این گونه اینترنت نبوده اســت. خط قرمز 
مــا در وزارت ارتباطات کیفیت شــبکه ارتباطی 
کشــور اســت. اعتقاد داریم اینترنت با کیفیت و 
پرســرعت حق مردم اســت و چون زندگی مردم 
امروز با فنــاوری گره خورده مــا در وزارتخانه به 

دنبال این هستیم که کیفیت را تضمین کنیم.
وی خاطرنشــان کرد: هرگونه افزایش تعرفه ای 
منوط بــه تضمیــن اپراتورهــای ارتباطی برای 
ارتقای کیفیت خدمات شان به مردم خواهد بود. 
این مســئله باید به تصویب کمیســیون تنظیم 
مقررات و ارتباطــات رادیویی برســد. ما به هیچ 
وجه موافــق افزایــش قیمت اینترنــت با هدف 

افزایش سود اپراتورها نیستیم.
وزیر ارتباطات گفت: قرار نیســت که اپراتورها با 

افزایش قیمت، فقط سود خود را ببرند و وضعیت 
شبکه به همین شــکل باقی بماند. تاکید می کنم 
که خط قرمز ما کیفیت اســت و مجــوز افزایش 
تعرفه زمانی صادر خواهد شــد که اپراتورها برای 
افزایش کیفیت اینترنت تعهد بدهند و  با استفاده 
از فناوری های جدید تضمین کنند که عامه مردم 
به اینترننت دسترسی پیدا کنند.وی افزود: دولت 
وعده ای مبنی بر تامین حداقل استاندار اینترنت 
مصرفی جامعه را بــه مردم داده بــود که در این 
زمینه برنامه ریزی هایــی برای تامین این حداقل 
اینترنت به صورت رایگان و یا با نصف قیمت انجام 
شده است.عضو کابینه دولت سیزدهم ادامه داد: 
هیچکس در وازرت ارتباطات بــه دنبال افزایش 
ســود اپراتورها نیستند. حذف بســته اینترنت یا 
معرفی بسته جدید باید در راستای توسعه شبکه 
ارتباطی کشــور رخ دهد و اپراتورهــا باید در این 

خصوص تعهد بدهند.
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این هشدار را جدی بگیرید
محمدرضا رسولی  شاید شرکت آب و فاضلاب اســتان تهران ناچار 
شود در ســال ۱۴۰۱ با تانکر به بخش هایی از شــهر آبرسانی کند. این 
هشداری اســت که داریوش مختاری، کارشناس ارشد حوزه منابع آبی 

در گفت وگو با ایسنا داده است. او در ادامه اضافه می کند.
به نظر می رسد فاصله بین کم آبی های خطرناک شهر تهران در هر سال 
بیشتر و بیشــتر می شود و معنای این وضعیت، پاســخگو نبودن جیره 
بندی ها برای تامین آب منازل و در نتیجه، گام گذاشتن های آغازین در 
مسیر خالی از سکنه شدن تدریجی تهران است. به گزارش ایرنا به نقل از 
شرکت آب و فاضلاب استان تهران، پایتخت در شرایطی به شروع سال 
آبی جدید وارد شــده که با کســری ۳۱۴ میلیون مترمکعبی نسبت به 
سال گذشته مواجه است و ورودی سدهای تامین کننده آب تهران نیز 

کاهش ۴۰ درصدی داشته است.
بر همین اساس طبق آمار ســازمان زمین شناسی به علت برداشت های 
بی رویه از ســفره های آبی زیرزمینی سالانه  در اســتان تهران بیش از 
۱۸ تا ۲۵ ســانتی متر فرونشســت زمین اتفاق می افتد، در صورتی که 
استاندارد جهانی در خصوص فرونشست ۴ ســانتی متر در سال است 
و این بحران، زندگی حــدود ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار تهرانی ســاکن در 

جنوب غربی پایتخت را به طور مستقیم تحت تاثیر قرار داده است.
به اعتقاد کارشناســان راهی جز ارائه راهکارهای پایــدار برای تامین 
منابع آب نیســت و می بایســت از روش های جدیــد در این خصوص 
اســتفاده کرد. در بخش شــهری؛ با اصلاح الگوی مصرف و استفاده از 
تجهیزات مناســب، روش های تصفیه و اســتفاده مجــدد از آب و در 
بخش کشاورزی؛ اســتفاده از سیســتم های آبیاری نوین و استفاده از 
پساب های تصفیه شــده برای آبیاری، تدابیری اســت که اگر صورت 
نگیرد کلانشهر تهران با مشــکلات جدی مواجه خواهد شد. تا ۲۰ سال 
آینده ایران جزء پرتنش ترین مناطــق دنیا با تنش آبی بالای ۸۰ درصد 

خواهد بود.
بحران کم آبی در ایــران و به تبع آن تهران به صــورت تصادفی برطرف 
نمی شــود و حل آن نیازمند حضور کارشناسان مســتقل در این حوزه 
و همدلــی و همراهی تمامی شــهروندان اســت. در شــرایط کنونی، 
شــهروندان با صرفه جویی و اصــلاح الگوی مصرف، مــی توانند نقش 

بسزایی در این زمینه ایفا کنند.

قالیباف در صحن مجلس:

ارتش به معنای حقیقی کلمه خود را فدای ملت 
کرده است

رئیس مجلس شــورای اســلامی گفت: ارتش در تمام حوادث همواره 
مایه امیدواری و دلگرمی مردم بوده و به معنــای حقیقی کلمه خود را 

فدای ملت کرده است.
 محمدباقر قالیباف در جلســه علنی مجلس شــورای اسلامی در نطق 
پیش از دستور خود اظهار کرد: فرارسیدن روز ارتش جمهوری اسلامی 
ایران را به تمام دلاورمردان ارتش و خانواده های معظم شــهدای ارتش 

مقتدر و عموم مردم شریف ایران اسلامی تبریک و تهنیت می گویم.
وی بیان کرد: شــعار »ارتش فدای ملت« بیانگر حقیقت وجودی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران و عشــق و علاقه بیکران ارتشیان غیور به مردم 
است. ارتش در تمام حوادث اعم از جنگ، سیل، زلزله و هر آنچه امنیت 
و آرامش مردم را به مخاطره بیندازد، همواره مایه امیدواری و دلگرمی 
مردم بوده اســت و در میدان های عمل ثابت شــده که ارتش به معنای 

حقیقی کلمه خود را فدای ملت کرده است.
رئیس مجلس شــورای اســلامی تصریح کرد: درخشــش ستاره های 
آسمان ایثار و فداکاری همچون شهدای گرانقدر شهید صیاد شیرازی، 
قرنی، فلاحی، ســتاری، نامجو، کشــوری، اقارب پرســت، شیرودی، 
یاسینی، فکوری، آبشناســان و سایر شهدای ســرافراز و رشید ارتش 
الگوی جاودانه بــرای تمامی دلســوزان این آب و خــاک به خصوص 

فداکاران جان بر کف ارتش خواهد بود.
قالیباف تأکید کرد: از خداوند متعال برای شــهدای ارتش علو درجات 
و برای خانواده های شــهدا اجــر جزیل و برای تمام پرســنل نیروهای 
ســه گانه زمینی، دریایی و هوایی ارتش جمهوری اسلامی ایران توفیق 

روز افزون را مسئلت دارم.

معاون وزیر کشور:
وزارت امورخارجه ایران و عراق در مورد تفاهم نامه 

اربعین مذاکره می کنند
 معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور گفت: مقرر شد وزارت امورخارجه 
ایران با طرف عراق وارد مذاکره شود تا تفاهم نامه اربعین در سال جدید 

بین تهران و بغداد زودتر اجرا شود.
 

ســید مجید میراحمدی روز دوشنبه در حاشیه هشــتادو هشتمین 
نشست ســتاد اربعین در گفت و گو با خبرنگاران گفت: نشست امروز با 
حضور استانداران اســتان های کرمانشاه، خوزستان، ایلام و سیستان و 

بلوچستان برگزار شد.
وی ادامه داد: محور این جلسه  آماده سازی زیرساخت های این استان ها 
برای مراسم اربعین است زیرا این اســتان ها محل ورود یا خروج زائران 
به عراق هســتند. با توجه به وضعیت گرمای هوا قرار شد با جدیت این 
موضوع دنبال شــود و این چهار استان مکلف شــدند تا هرچه سریعتر 

تعهداتی که بر عهده آنهاست را عملیاتی کنند.
رییس ســتاد اربعیــن به وضعیــت عــراق و تصمیم مســئولان این 
کشــور برای نحوه پذیرش زائران اشــاره کرد و گفت: مقرر شد وزارت 
امورخارجه ایران با طرف عراق وارد مذاکره شود و تفاهم نامه اربعین در 
سال جدید بین تهران و بغداد زودتر اجرا شــود، در این صورت تصمیم 
دولت عراق برای پذیرش یا عدم پذیرش زائــران ایرانی و لغو یا عدم لغو 

روادید عملیاتی روشن می شود.
میراحمدی اضافه کــرد: در مرحله بعد ما وضعیــت پذیرش زائران را 
از نظر موکب های دوطرف متناســب با شــرایط آب و هوایی بررسی 
می کنیم  زیرا وضعیت گرمای عراق در شهریورماه زیاد و شرجی است 
و زائران ما با چنین شرایط سازگاری ندارد و باید شرایط لازم برای آنها 
در این ایام فراهم شود.معاون وزیر کشور ادامه داد: فراهم کردن چنین 
شرایطی در عراق سخت است زیرا زائران عراقی با شرایط اب و هوایی 
کشور خود عادت دارند حال قرار است بررسی شود که تا چه میزان از 
موکب های ایرانی و عراقی شــرایط مناسب برای پذیرانی زائران دارند 
و براساس آن تصمیم گیری می شــود که آیا اعزام زائران با محدویت با 

بدون آن خواهد بود.

یادداشت

تریبون

خریدار   سخنگوی وزارت امورخارجه گفت: توافقاتی 
در مورد آزادسازی بخشی از منابع ایران انجام شده است 
که به آمریکا مرتبط نیست و اجازه نمی دهیم به آن ورود 

کند.
 سعید خطیب زاده در نشست خبری با خبرنگاران ضمن 
گرامیداشــت روز ارتش، در مورد موضوعات باقی مانده 
در گفت وگوهای وین گفت: موضوعــات گفت وگوهای 
وین برای همه عزیزان به خوبی روشــن شده است، ما تا 
زمانیکه به کلیت توافق نکنیم، دربــاره هیچ چیز توافق 
نخواهیم کــرد. موضوعاتــی  هنوز باقی مانده اســت و 
قرار نیســت در برجام تغییری انجام شــود و موضوعات 
باقیمانده زمانیکه تمام شود، می توانیم بگوییم توافق در 

دسترس است.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی افزود: آنچه که در وین در 
حال گفت وگو است با رعایت تمام مفاد برجام است و دو 
سند برجام و قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت سازمان ملل 
متحد معیار حرکت اســت و  تبادل پیام هــا بین تهران و 

واشنگتن از طریق مورا در حال انجام است.
خطیب زاده ادامــه داد: در حال حاضر جــو وین منفی 
نیســت، چراکه ایران و ۱+۴ همه کارهای خود را انجام 
داده اند و منتظر پاسخ مناسب از سمت واشنگتن هستند 
تا نگرانی ها را برطرف کنند، واشــنگتن سیاست تاخیر را 
در پیش گرفته اســت و وین همچنان جو مناسبی برای 

احیای برجام است.

شاهد سکوت سازمان های بین المللی در قبال 
جنایات رژیم صهیونیستی هستیم

وی در مورد حمله رژیم صهیونیســتی بــه نمازگزاران 
مســجدالاقصی گفت: متاســفانه بار دیگر شاهد هتک 
حرمت رژیم جعلی صهیونیستی و یورش به نمازگزاران 
بودیم، طی چند هفته گذشته، شــهدای زیادی را ملت 
فلســطین تقدیم کردند و شاهد ســکوت سازمان های 
بین المللی هستیم، جمهوری اســلامی ایران، اقدامات 
خود را در ســطح ســازمان های بین المللی و همکاری 
های اســلامی انجام داده اســت و آقای امیرعبداللهیان 
نامه ای را به ســازمان همکاری های اسلامی فرستادند 
و با اسماعیل هنیه نیز گفت وگوهای مبسوطی را داشته 
است. متاسفانه روند عادی ســازی برخی از کشورهای 

منطقه موجب شده تا این رژیم جری تر شود.
وی تاکید کــرد: تلاش های ایشــان طــی رایزنی ها با 
مســئولین کشــورهای دیگر ادامه دارد. طــی روزهای 
آتی این روند را ادامه می دهیم چراکــه رژیم زیاده خواه 
و بحران آفرین صهیونیستی تنها با پاسخ محکم دست از 

این اقدامات بر می دارد.

آمریکا تلاش می کند در هر موضوعی مداخله کند
خطیب زاده در مورد آزادســازی منابع ارزی جمهوری 

اسلامی ایران گفت: آزادسازی منابع جمهوری اسلامی 
ایران، بازگشــت پول هایی که از صادرات کالا و خدمات 
اســت و ربطی به کشــورهای ثالث ندارد، آمریکا تلاش 
می کند در مورد هر موضوعی مداخله کند که با ادعاهای 
آقای بایدن فاصله دارد. ایران هرچه صادر کرده اســت، 

پولش را دریافت می کند. 
در خصوص آزادســازی منابع، توضیحاتی را ارائه دادیم 
و ســفری انجام شــد و هیاتی به ایران آمد و همه چیز در 
مسیر خودش در حال پیگیری اســت و به آمریکا اجازه 

نمی دهیم در آن دخالت کند.
وی افــزود:  آنچه ما انجام می دهیــم در چارچوب منافع 

قطعی مردم ایران است.
ســخنگوی دســتگاه دیپلماســی درخصوص ادعای 
یکی از رســانه های آمریکایی مبنی بر اینکه درخواست 
تضمین از ایران برای چشم پوشــی از انتقام خون سردار 
ســلیمانی، گفت: اصل اساســی در سیاســت خارجی 
جمهوری اسلامی ایران بعد از ترور بزدلانه سردار رشید 
ایران و اسلام شکل گرفت که اقدام صورت گرفته توسط 
مسببان، عاملان و مشــاوران این عمل بزدلانه بی کیفر 
نخواهد ماند. این یک اصل قطعی در سیاســت خارجی 
جمهوری اسلامی ایران است که این افراد باید به پیشگاه 

عدالت آورده شوند.

سفیر اوکراین بهتر است متوجه مواضع دولت 
خود شود

وی در پاسخ به ســوالی در مورد اظهارات سفیر اوکراین 
در تهران، مبنی بر اینکه ایرانی ها کمکی به ما نکرده اند، 
گفت: مواضع جمهوری اســلامی ایــران درخصوص 
جنگ اوکراین روشــن و در یک تداوم آشکار قرار دارد، 
ما ضدیت با اصل جنــگ را بارها و بارهــا گفتیم ضمن 
اینکه ریشــه های این بحران باید به طور جدی بررسی 
شود. پایبندی به منشــور ملل متحد و عمل صادقانه به 
توافقات بین المللی و گفت وگــو راه حل امروز اوکراین 
است.  ســفیر اوکراین بهتر اســت، توئیت وزیر خارجه 
اوکراین را بار دیگر بخوانــد تا متوجه مواضع دولت خود 

شود.
خطیب زاده در مورد ســفر هیاتی از عراق به ایران اظهار 
داشــت: یکی از مهمترین موضوعاتی که در ســفر وزیر 
خارجه عراق به تهــران صورت گرفت، بحــث راه آهن 

شلمچه - بصره بود. 
همچنین در مورد تردد اتباع دو کشور و صدور روادید در 
حال گفت وگو با عراق هســتیم. همچنین عراق در حوزه 
منطقه ای به خصوص گفت وگوها میان ایران و عربستان 
ســعی کرده اســت تا نقش خود را ایفا کند. روابط ایران 
و عراق ســقفی ندارد و می توانند ارتقای روابط داشــته 

باشند.
سخنگوی وزارت امورخارجه در پاسخ به سوالی در مورد 

دستاوردهای هشت ماه وزارت خارجه افزود: وزارت امور 
خارجه برای تمام شئون  زندگی مردم تلاش خود را انجام 
داده اســت. امروز که با شــما صحبت می کنم روابط ما 
با ترکیه، عمــان، عراق و برخی کشــورهای حوزه خلیج 
فارس و قفقاز رشد زیادی داشته است و همچنین در یک 
سال گذشته بیش از یک و ســه دهم میلیارد یورو حجم 
تجارت ما با عمان بوده اســت و با کشــور ترکیه نیز این 

حجم تجارت را داشته ایم.

دیپلماسی سلامت، یکی از دستاوردهای وزارت 
خارجه است

وی ادامــه داد: امروز نفــت ایران با فــرض ادامه همین 
شــرایط در ایران و گفت وگوها در ویــن، وضع اقتصاد ما 
از نظر ذخایر ارزی نســبت به این نقطه در سال گذشته 
بسیار بهتر است. درباره روابط ما با دیگر کشورها اجرای 
ســند جامع همکاری ۲۵ ســاله با چین را آغاز کردیم. با 
بلوک های اقتصادی و سیاســی منطقه ای روابط خود را 

برقرار کردیم. 
همچنین سال گذشته در حوزه سلامت با بحران مواجه 
بودیم و دیپلماسی سلامت یکی از دستاوردهای وزارت 
خارجه است و وزارت امور خارجه نه تنها در حوزه واکسن 
بلکه در حوزه تولید واکســن و خدمات در کنار ملت بوده 
اســت و هر کجا نیازی بوده وزارت خارجــه حاضر بوده 

است.

آنچه در سوئد اتفاق افتاد بسیار منزجر کننده بود
خطیب زاده در خصوص هتک حرمت قرآن کریم،گفت: 
آنچه در ســوئد اتفاق افتاد بســیار منزجــر کننده بود و 
جمهوری اســلامی ایران، این هتک حرمت به ســاحت 
قرآن مجید را به اشــد وجه محکوم می کنــد و تکرار این 
موضوع در ســوئد و توسط اتباع آن کشــور جای تاسف 
عمیق اســت و منتظر هســتیم دولت ســوئد به جای 
سوءاســتفاده از آزادی بیان به مسئولیت خود عمل کند 
و عکس العمل مناسب را نشــان دهد. جهان اسلام از این 

هتک حرمت ها بسیار جریحه دار است.

فعالیت های کنسولی ما در افغانستان از سرگرفته 
شده است

سخنگوی دستگاه دیپلماسی در مورد توقف فعالیت های 
بخش هــای کنســولی اماکــن دیپلماتیک ایــران در 
افغانســتان در پی تعرض های اخیر، گفت: فعالیت های 
بخش های کنســولی ما در افغانســتان بلافاصله بعد از 
تعدی صورت گرفته متوقف شد و مقامات هیأت حاکمه 
فعلی افغانستان تماس هایی را با سفیر و سرکنسول های 
ایران داشــتند و اطمینان های لازم را دادنــد و به طور 
تدریجــی از همــان روز فعالیت ها از ســرگرفته شــد. 
موضوع حضور اتباع افغانســتانی در مقابل سفارتخانه ها 

با محدویت روبرو بود که بــا اطمینانی که هیأت حاکمه 
سرپرستی افغانستان داد از سر گرفته شد.

وی ادامه داد: به طور جدی وضعیت اماکن دیپلماتیک در 
افغانستان و اتباع و دیپلمات های ایران برای ما از اهمیت 
برخوردار است و منتظر عمل مسئوولانه تر هیأت حاکمه 
و معرفی آنهایی هســتیم که این تحریک و اقدام را انجام 
دادند و همه باید هوشیار باشیم چون برخی می خواهند 
بر موج دروغین احساسی سوار شــوند و روابط دو ملت را 

دچار سوءتفاهم های جدی کنند.

در راستای دیپلماسی ورزشی هر کاری لازم است 
انجام می دهیم

سخنگوی وزارت امورخارجه در مورد جام جهانی فوتبال 
در قطر، گفــت: کارگروهی زیر نظر معــاون اول رئیس 
جمهور شــکل گرفته و وزارت خارجه عضو آن اســت و 
سعی می کنیم در راســتای دیپلماسی وزرشی هر کاری 
لازم است انجام شود. در ســفر کوتاه به آفریقا با مقامات 
ســنگال و غنا صحبت کرده ام، البته فدراســیون اهداف 
دیگری را برای مسابقات دوستانه و تیم های تمرینی در 
نظر دارد، ولی ما در این حد هم فروگــذار نمی کنیم که 

فرصتی را برایشان فراهم بیاوریم.
وی افزود: در خصوص اقتصاد ورزش، وزارت گردشگری 
ما و مناطــق آزاد و نهادهای ذیربط مشــغول تدارکاتی 
هســتند و در آن حوزه هم وزارت امــور خارجه در حال 

تلاش است.
خطیب زاده درخصوص ریزگردها و بحث دیپلماسی آب، 
گفت: کمیته دیپلماسی آب کشور همین شنبه مجدداً به 
ریاست معاون حقوقی و بین المللی وزارت خارجه جلسه 
داشت. موضوع آب و محیط زیست در دو اداره کل وزارت 
خارجه در معاونت حقوقی و بین المللی پیگیری می شود. 
در اداره حقوقی وزارت خارجه رسیدگی به رودخانه های 
مرزی و منابــع آبی مشــترک بین ایران و کشــورهای 
دیگر پیگیری می شــود. یــک اداره کل هم در خصوص 

موضوعات محیط زیستی داریم. 
وی افزود: این که مراجع تخصصی اعلام کنند که منشاء 
این ریزگردها کجاســت قدم اول است برخی می گویند 
عراق اســت برخی عراق و ســوریه و برخی عربســتان 
سعودی و حتی سودان را منشــاء اصلی اعلام می کنند. 
فارغ از اینکه کدام یک از این پاســخ ها دلیل اصلی باشد 
باید دنبال راه حل اجماعی و مرضــی الطرفین بین همه 
بگردیم و راه حلی را پیدا کنیم که همه کشورهای منطقه 
بتوانند در حوزه آب های مشــترک و محیط زیست کار 

کنند.

طیبه بیــات  رئیس جمهــور خطاب به 
صهیونیســت ها، گفت: کوچکترین تحرک 
شما از نیروهای مســلح ما مخفی نیست و 
اگر کوچک ترین حرکتی از ســوی شما رخ 
دهد، مقصد نیروهای مســلح ما مرکز رژیم 

صهیونیستی خواهد بود.
حجت الاســلام ســید ابراهیــم رئیســی 
در مراســم رژه ارتــش کشــورمان ضمن 
گرامیداشــت روز ارتش و درود بــه ارواح 
مطهر شــهدا و گرامیداشــت یاد و خاطره 
ایثارگری هــا و مجاهدت هــای ایثارگران 
و جانبــازان، اظهار کــرد: امــام بزرگوار ما 
حکیمانه این روز را روز ارتش اعلام کردند. 
ارتش ما ارتش خداخواه، مردم دوســت، با 
بصیرت، مکتبــی و دارای روحیــه انقلابی 

است.
وی عنوان کرد: بصیــرت ارتش جمهوری 
اســلامی ایران در بهمن ۵۷ و جلوه زیبایی 
که از میثاق با امام بزرگوار خــود به یادگار 
گذاشت بهترین جلوه بصیرت ارتش است . 
همراهی با مردم و دفاع از ارزش های انقلاب 

اسلامی در کارنامه ارتش جلوه گر است.
رئیس جمهور تصریح کرد: ارتش جمهوری 
اســلامی در دفــاع مقدس بســیار خوش 
درخشــید و عملیات هــای مختلفی مانند 
بیت المقدس، فتح المبیــن، ثامن الائمه و 
بسیاری از اقدامات در جبهه های حق علیه 
باطل از ســوی ارتش با موفقیت در آسمان 
و دریا انجام شد.رئیســی با بیــان اینکه به 
چهره های نامدار شــهدا که همواره نامشان 
زینت بخش هر کوی و برزن اســت افتخار 
می کنیــم، گفــت: آن ها حماســه آفرینی 
کردنــد و از خود اخــلاص، مــردم داری، 
شــهادت و صلابت و ایســتادگی در مقابل 
دشمن را به یادگار گذاشتند و برای عصرها 
و نسل ها الگوهای ماندگار شــدند و این ها 
هیچ زمانی از خاطره ملت ایران محو نخواهد 
شــد و تاریخ، همــواره اینان را بــه عنوان 

افتخارآفرینان کشور یاد می کند.
وی با بیان اینکه اگر خداوند کسی را نام آور 
کند نامش ماندگار است، تأکید کرد: اینها را 
خداوند نامدار کــرد، نام آورانی که نام آن ها 
هرگز فراموش نخواهد شد. پیوستگی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران با سپاه پاسداران و 
برادری و صمیمیت و همراهی به عنوان دو 

بازوی توانمند فرماندهــی معظم کل قوا به 
چشم می خورد. همکاری و برادری ارتش و 

سپاه در کشور ما مثال زدنی است.
رئیس جمهــور افــزود: نیروهای مســلح 
جمهوری اســلامی ایــران توانمندی های 
بســیاری دارند. محوری تریــن توانمندی 
آن هــا دارا بــودن نیروهــای مخلــص، 
خداخواه، معنویت محور و خطرپذیر اســت 
که آماده اند با هر دشــمنی مواجه شــوند؛ 
نیروی کارآزموده، با مهارت و آموزش دیده 
ارتش جمهوری اســلامی ایــران و نیروی 
منضبط، انقلابی و مکتبــی و دارای روحیه 
ارزشمند دفاع از نظام جمهوری اسلامی از 
دارایی های ارتش جمهوری اســلامی ایران 

است.
رئیســی با تأکید بر اینکه مهمترین مؤلفه 
قدرت در جمهوری اســلامی، مردم متدین 
دلــداده به خــدا هســتند، تصریــح کرد: 
مهمترین مؤلفه قدرت در نظام ما نیروهای 
مســلح آموزش دیده، مخلــص و انقلابی 
هســتند. امروز نیروهای مســلح ما بعد از 
جنگ تحمیلی به بازسازی خود پرداختند 
به نحوی که امروز توانمنــدی نظامی ما نه 

فقط در منطقه که در جهان زبان زد است.
وی تصریــح کــرد: ارتش بســیار خوب از 

فرصــت تحریم ها بــرای توانمند شــدن 
اســتفاده کرد. امروز صنایــع نظامی ما در 
بهترین شرایط در کشور قرار دارد به نحوی 
که بایــد در توانمندی خــود از این صنایع 

نظامی بهره ببریم.
رئیس جمهــور بــا بیــان اینکــه بهترین 
اســتفاده در فضای تحریم از سوی صنایع 
نظامی انجام شده اســت، تأکید کرد: ارتش 
جمهوری اسلامی نه فقط در میدان مبارزه 
با دشمن، بلکه در تمام عرصه ها، از مردم، با 

مردم و در مردم است.
وی ادامه داد: ارتش جمهوری اســلامی در 
خدمت رســانی به مردم بسیار فعالیت قابل 
تقدیری داشت و در مســئله کرونا، ارتش و 
نیروهای مسلح، سپاه و ارتش در کنار مردم 
بودند و بســیار خوب عمل کردند و امکانات 

خوبی در اختیار مردم قرار دادند.
رئیســی اضافه کــرد: در ســیل و زلزله و 
آفات طبیعــی، ارتــش کنار مــردم بود؛ 
خدمت رســانی به مــردم قابــل تقدیر بود 
و ارتش، ســپاه و بســیج اولین گروه هایی 
بودند که در مناطق زلزلــه زده حاضر بودند 
و تا مشــکل مردم رفع نمی شد، هیچ زمانی 
میدان را تــرک نمی کردنــد، این حرکت و 

حضور حقیقتا قابل تقدیر است.

رئیس جمهور بــا بیان اینکه امــروز ارتش 
جمهوری اســلامی نیروی مجهــز و آماده 
برای دفاع از کشور، نظام مقدس جمهوری 
اســلامی و مــورد اعتمــاد مردم اســت، 
خاطرنشان کرد: ارتش امروز مورد اعتماد و 
اطمینان مردم اســت و مردم به عنوان یک 
نیروی آماده و مجهز در میدان به ارتش اتکا 
می کنند و پیام این آمادگی به دوســتداران 

انقلاب اسلامی، پیام امید است.
رئیســی با امیدآفرین خطاب کردن ارتش 
افزود: پیــام آمادگی ارتش برای دشــمن 
این اســت که بدانند قدرت نیروهای مسلح 
ما قدرت بازدارندگی اســت و کوچکترین 
تحرکی از سوی دشمنان از چشمان تیزبین 

نیروهای مسلح ما هرگز مخفی نیست.
وی اظهار کرد: پیام به رژیم صهیونیســتی 
اســت که اگر به دنبال عادی ســازی روابط 
هستید، بدانید که کوچکترین تحرک شما 
از نیروهای مسلح ما مخفی نیست و بدانید 
اگر کوچک ترین حرکتی از سوی شما علیه 
ایــران رخ دهد، مقصد نیروهای مســلح ما 
مرکز رژیم صهیونیستی خواهد بود و حتما 
بدانید قدرت عظیم نیروهای مسلح ما شما 

را آرام نخواهد گذاشت.
رئیسی تأکید کرد: پیام آمادگی ارتش امروز 

این است که در جنگ با صدامیان و جنگ با 
نیروهای کفر، ملت ایران، ارتش جمهوری 
اســلامی ایران و نیروهای مسلح صف آرایی 
کرده اند. سرنوشت صدامیان و آن هایی که 
امروز به شکســت خود اعتراف می کنند را 

ببینید.
وی اضافه کــرد: آمریکا اعلام کرده اســت 
که ما در تمام تحریم ها و فشــار حداکثری 
علیه جمهوری اســلامی ایران شکســت 
مفتضحانه نصیبمان شــد، این سرنوشــت 
همه کســانی اســت که می خواهند علیه 

جمهوری اسلامی ایران اقدام کنند.
رئیس جمهور همچنین بــا بیان اینکه پیام 
این اقتــدار، صلابت و ایســتادگی به همه 
محرومان و مســتضعفان عالم این است که 
امروز نیروهای مســلح ما نقطــه امید برای 
مظلومان و مســتضعفان هستند، گفت: در 
سیاست جمهوری اســلامی ایران حمایت 
از مظلومــان عالــم یکی از مــوارد و اصول 

سیاست جمهوری اسلامی ایران است.
رئیســی ادامه داد: من به عنوان خدمتگزار 
مردم از فرماندهان عالــی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران تشــکر و به همه شما عزیزان 
عــرض می کنم که امــروز ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در دل مردم جای و این ارتش 
تحت فرماندهی معظم فرمانده کل قوا برای 
انجام مأموریت های محولــه آمادگی دارد 
و این آمادگی برای کشــور ما توفیق بسیار 
بزرگی اســت و باید برای این توفیق همواره 

خداوند را شاکر باشیم.
وی تأکید کرد: پیمانی که ارتش جمهوری 
اســلامی، با امام، شــهدا و رهبری معظم 
انقــلاب در محضر امام بزرگوار و شــهدای 
عالی قدرمان می بندد، پیمانی همیشگی و 

میثاقی پایدار است.
رئیس جمهــور در پایان خاطرنشــان کرد: 
خداوند به حق خودت بــه ارتش جمهوری 
اســلامی اقتــدار و صلابت بیــش از پیش 
مرحمــت فرما و به حــق این ایــام که ایام 
دلدادگی به توســت و به حق شهید این ماه، 
دشمنان انقلاب اســلامی که هدایت پذیر 
نیســتند را به دســت ما ریشــه کن بفرما. 
پــروردگارا بــه عــزت و جلالت قســمت 
می دهیم که همواره هدایت خــود و اولیاء 

خود را از این ملت دریغ نفرمایی.
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 ورود اسکناس  خارجی به کشور معاف 
از مالیات شد

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور، در بخشــنامه ای اعلام کرد که 
واردات اسکناس ارزی به کشــور از مبادی گمرکات اجرایی از مالیات 
معاف شد.داوود منظور در بخشــنامه ای به ادارات کل مالیاتی مصوبه 
نهادهای قانونی ذی ربــط مبنی بر معافیت مالیاتــی واردات ارز اعم از 

اسکناس یا حواله از مبادی گمرکات اجرایی به کشور را ابلاغ کرد.

بر این اســاس، هر شــخض حقیقی و حقوقی می تواند بــا اظهار ارز در 
گمرکات ورودی، به هر میزان اســکناس ارز به کشور وارد کند و در این 
زمینه، وزارت اقتصاد مکلف شــده تا ترتیبی اتخاذ کند تا واردات ارز و 
اسکناس خارجی به کشور تسهیل شده و فعالان این حوزه نگرانی بابت 

مالیات و واکاوی منشا سرمایه آن نداشته باشند.

برنج ارزان می شود؟
برنج ایرانی در روزهای گذشــته با افزایش قیمت مواجه شد؛ به طوری 
که قیمت آن در برخــی ارقام به بیش از ۱۰۰ هزار تومان رســید. البته 
مدیرعامل مرکــز بین المللی تجارت و پایانه صــادرات برنج آمل اخیرا 
اعلام کرده که در روزهای آینده بازار برنج تثبیت و قیمت این محصول 

کاهش می یابد.
 بر اساس مشاهدات میدانی از مغازه های ســطح شهر تهران قیمت هر 
کیلو صدری دم ســیاه گیلان ۱۰۵ هزار تومان، علی کاظمی ۸۵ هزار 
تومان، طارم محلی فریدونکنار ۸۸ هزار تومان، کشت دوم طارم محلی 
۹۰ هزار تومان، هاشــمی اعلای گیلان ۷۵ تا ۸۵ هزار تومان، هاشمی 
دودی درجه یــک ۹۵ هزار تومان، هاشــمی دودی ۴۵ هــزار تومان، 

شیرودی دودی ۶۵ هزار تومان است.
قیمت برنج خارجی نیز در مغازه ها ۳۰ تا ۳۵ هزار تومان است.

گفتنی است قیمت های ذکر شده حدودی بوده و ممکن است در برخی 
مناطق بیشتر یا کمتر باشد.

در میادین میوه و تره بار نیز قیمت هر کیلو برنج ایرانی دم ســیاه، طارم 
و هاشمی ۶۵ هزار تومان، برنج تنظیم بازار فجر ۵۲ هزار و۵۰۰ تومان، 
برنج تنظیم بازار ندا ۴۲ هزار تومان، برنح تنظیم بازار پاکستانی ۲۰ هزار 

و۵۰۰ تومان و برنج تنظیم بازار هندی ۱۸ هزار و ۵۰۰ تومان است.
بر اســاس اعلام وزارت جهاد کشاورزی سید اســماعیل یزدان پناه_

مدیرعامل مرکز بین المللی تجارت و پایانــه صادرات برنج آمل - اعلام 
کرد که در روزهای آینده بازار برنج تثبیت و قیمت این محصول کاهش 
می یابد.وی همچنین از مردم خواســت نگران موجودی و قیمت برنج 
در کشور نباشــند، زیرا این محصول به اندازه کافی در مرکز بین المللی 

تجارت و پایانه صادرات برنج موجود است.
او در همین حال به مردم توصیه کرد کــه برنج های کهنه که ماندگاری 
کمتری دارند، خریداری نکنند و در سال زراعی جدید که نزدیک است 

برنج کیفی را با قیمت مناسب تری تهیه کنند.
یزدان پناه با بیان اینکه ما با میادین شهرداری تهران در ارتباط هستیم 
و برنج های تنظیم بــازار را در اختیار آنان قــرار می دهیم اعلام کرد که 
التهاب بازار برنج ادامه نخواهد داشت و با اقدامات مناسب بازار به زودی 

به آرامش می رسد.

توزیع شکر با قیمت مصوب
دبیر اتحادیــه بنکداران مواد غذایی از توزیع شــکر با قیمت مصوب هر 
کیلو ۱۶هزار و ۳۵۰ تومان برای مصرف کننده در خرده فروشــی های 

سطح شهر خبر داد.
قاسمعلی حســنی، در این باره اظهار کرد: به دلیل افزایش غیرمنطقی 
قیمت شکر در روزهای اخیر وزارت جهادکشــاورزی به منظور تعدیل 
قیمت ها و اشــباع بازار در قالــب طرحی با عنوان رمضــان حواله چند 
صد تن شــکر را به اتحادیه بنکداران داده اســت.وی ادامه داد: اعضای 
اتحادیه این حواله ها را به شــرکت مادر تخصصی بازرگانی دولتی ایران 
تحویل داده اند و شــکر مورد نیاز خود را دریافت کرده اند. این شــکرها 
به شرکت های بســته بندی فرستاده شده و قرار اســت این شکرها در 

بسته های یک کیلوگرمی در مغازه ها و فروشگاه ها توزیع شود.
دبیر اتحادیه بنکداران مواد غذایی اضافه کرد: وزارت جهادکشــاورزی 
شــکر را با قیمت هر کیلو ۱۲ هزار و ۵۳۵ تومان به اتحادیه تحویل داده 
که با احتساب هزینه های جانبی قرار اســت با قیمت هر کیلو ۱۶هزار 
و ۳۵۰ تومان به دســت مصرف کننده برســد. یعنی همان قیمتی که 

سازمان حمایت مصوب کرده  است.
به گفته وی ایــن طرح باید ادامه دار باشــد و وزارت جهادکشــاورزی 
حواله های بیشــتری صادر کند تا با توزیع شکر با نرخ مصوب بازار شکر 

به ثبات برسد.

رییس سازمان هواپیمایی اعلام کرد
وازهای جام جهانی قطر جزییات پر

رییس سازمان هواپیمایی جزییات پروازهای مسافری و باری به مقصد 
دوحه را در ایام برگزاری جام جهانــی ۲۰۲۲ اعلام کرد و گفت: با توجه 
به مذاکرات صورت گرفته به نظر می رســد این پروازها از اوایل آبان ماه 

امسال آغاز شود.
محمد محمدی بخش اظهار کرد: بر اساس توافقات صورت گرفته مقرر 
شــد تا به صورت هفتگی ۷۲ پرواز به صورت رفت و برگشت بین ایران و 
قطر انجام شود که البته پروازهای فوق العاده بسته به بودن تقاضا، بدون 

محدودیت قابل افزایش است.
وی افزود: در مذاکرات انجام شــده، پروازهای بــاری بدون محدودیت 
می تواند برقرار باشــد و از  آنجا کــه این توافقات در جــام جهانی برای 
۶۰ روز  پیش بینی شده است، به نظر می رســد از اوایل آبان ماه امسال 

پروازهای جام جهانی قطر آغاز شود.
رییس سازمان هواپیمایی کشــوری ادامه داد: برای مدیریت هزینه و 
قیمت بلیت پروازهای جام جهانی، مقرر شد تا عمده این پروازها ابتدا به 
کیش بیایند و ســپس به مقصد دوحه حرکت کنند، البته فرودگاه های 
مشــهد، شــیراز، اصفهان، تهران و کیش همه می تواننــد پروازهای 
مستقیمی هم به دوحه داشته باشــند اما برای مدیریت هزینه پروازها 
درصددیم تا اکثــر آن ها ابتدا به کیش برود که جــزو پروازهای داخلی 

محسوب شود و سپس از آنجا به قطر پرواز کند.
محمدی بخش با اشــاره به اینکه بــرای پروازهای جــام جهانی نرخ 
مشخصی اعلام خواهد شد تا قیمت ها بیش از حد افزایش نیابد، اظهار 
کرد: در حال حاضر تنها قطرایرویز و ایران ایــر می توانند این پروازها را 
انجام دهند اما اگر ایرلاینی درخواســت برای پرواز به قطر در ایام جام 
جهانی را داشته باشد، با در نظر گرفتن پروتکل های بین المللی مجوز را 
صادر خواهیم کرد اما همه این مسائل بستگی به میزان استقبال مردم 

برای شرکت در این رویداد بزرگ ورزشی دارد.

بازار

دامنه نوســان بورس از دیروزبه مثبت و منفی ۶ درصد 
تغییر پیدا کرد و این اقدام با اســتقبال سرمایه گذاران 
مواجه شد به طوری که شاخص بورس در رشد بیش از 

۲۳ هزار واحدی را ثبت کرد.
دولت سیزدهم در حالی بازار ســرمایه را از دولت قبل 
تحویل گرفت که  این بازار در وضعیتی بسیار اسفناک 
قــرار داشــت و ســهامداران از ترس از دســت دادن 
ســرمایه های خود در این بازار به دنبال خروج هیجانی 

از بازار بودند.
ســازمان بورس اوراق بهادار و دولت ســیزدهم برای 
ایجاد ثبات در بازار ســهام تصمیماتــی اتخاذ کردند 
که تغییر دامنه نوســان از جمله اقداماتــی بود که به 
عنوان یک راهــکار برای بهبود وضعیت بــازار و ایجاد 
ثبات در معامــلات مدنظر قرار گرفــت و از همان ابتدا 

پیشنهاداتی برای حذف دامنه نوسان مطرح 
شده بود.

اکثر فعــالان حاضــر در این بــازار در ابتدا 
مخالفــت خــود را با ایــن اقدام بــه دلیل 
ریزش های بی سابقه شاخص بورس اعلام و 
چنین پیشنهادی را مطرح کردند که دامنه 
نوســان به صورت تدریجی افزایش پیدا کند 

تا از این طریق سهامداران متحمل ضرر و زیان سنگین 
نشوند.

به دنبال مطرح شــدن چنین مباحثی، از نخســتین 
روزهای فعالیت »مجید عشــقی«، رییس ســازمان 
بورس و اوراق بهادار تغییر دامنه نوســان جزو اقدامات 
اصلی این ســازمان مدنظر قرار گرفت و زمزمه هایی از 
تغییر دامنه نوسان در پایان ســال ۱۴۰۰ مطرح شده 

بود.این اتفــاق تحت تاثیر وجــود برخی از 
موانع بــه مرحله اجرا نرســید و »محســن 
خدابخش«، نایب رییس ســازمان بورس و 
اوراق بهادار در روزهای پایانی ســال گذشته 
در گفت وگو با ایرنا از تغییر دامنه نوســان در 
نخســتین روزهای ســال ۱۴۰۱ خبر داد و 
اعلام کرد: براساس تصمیمات هیات مدیره 
ســازمان بورس قرار بر این اســت تا به دامنه نوسان به 

صورت فصلی یک درصد اضافه شود.
هفته گذشته و در ادامه چنین وعده ای، خبری از تغییر 
دامنه نوســان از دیروز منتشر شــد که در این زمینه 
»ســید مهدی پارچینی« در خصوص مصوبات هیات 
مدیره ســازمان بورس در زمینه تغییر دامنه نوســان 
اعلام کرد: تغییر دامنه نوسان در هیات مدیره سازمان 

بررسی و تصمیمات نهایی آن به مسوولان بازار سرمایه 
ابلاغ شده است.

وی اظهار داشت: بر اســاس تصمیمات اتخاذ شده قرار 
بر این اســت تا به دامنه نوســان بازار اول بورس و نیز 
فرابورس یک درصد به صورت متقارن اضافه و معاملات 
این بازار با دامنه نوسان ۶ درصد انجام می شود، اما بازار 

دوم با دامنه نوسان پنج درصد معامله خواهد شد.
با توجه به چنین وعــده ای، دامنه نوســان از مثبت و 
منفی ۵ درصــد به مثبت و منفــی ۶ در صد تغییر کرد 
که این اتفاق اکنون با اســتقبال ســهامداران همراه 
شده است و شــاخص بورس در یک ســاعت ابتدایی 
آغاز معاملات )تا لحظه انتشــار این خبر( با ۲۳ هزار و 
۲۵۱ واحد رشد به استقبال چنین تغییر مهمی در بازار 

سرمایه رفته است.

رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
گفت: ۳۰۰ هزار میلیارد تومان اعتبار در اختیار دولت 
اســت و دولت می تواند همچنان کالاها را با ارز ۴۲۰۰ 

تومانی وارد کند و یا آنکه با این منابع یارانه دهد.
محمدرضــا پورابراهیمی درباره ســازوکار تخصیص 
ارز ترجیحی در ســال جاری، اظهار داشت: در جریان 
بررســی لایحه بودجه ســال ۱۴۰۱ ســازوکاری را 

مشخص کردیم که باید دولت آن را عملیاتی کند. 
وی بیان کرد:  ما یک نرخ ارز در بــازار داریم و یک نرخ 

ارز ترجیحی هم وجــود دارد. برای مثال نرخ 
ارز ترجیحی ۴۲۰۰ تومــان و نرخ ارز در بازار 
۲۴ هزار تومان است. ۲۰ هزار تومان به ازای 
هــر دلار، مابه التفاوت نــرخ ارز ترجیحی و 
ارز بازار است. رئیس کمیســیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: روشی 
که تا امروز دولت پیش رفته، این بوده اســت 

که واردات کالاها به ویژه کالاهای اساســی بر اســاس 
ارز ترجیحی باشد و تجربه نشــان داد که در نهایت این 

کالاها با قیمت های مناســب به دست مردم 
نرســید. نماینده مردم کرمــان در مجلس 
شورای اســلامی تأکید کرد: بر این اساس، 
مجلس شــورای اســلامی در بودجه سال 
۱۴۰۱ ایــن پیشــنهاد را به دولــت داد که 
خودش درباره نحوه تخصیص ارز ترجیحی 
تصمیم گیری کند. پورابراهیمی تاکید کرد: 
دولت باید این موضــوع را در نظر گیرد که ما ۳۰۰ هزار 
میلیارد تومــان را در بودجه برای ایــن موضوع لحاظ 

کردیم و سازوکار تخصیص آن در اختیار دولت است. 
رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
اظهار داشــت: بنابراین دولت می توانــد کالاها را با ارز 
آزاد وارد کند و این ۳۰۰ هزار میلیــارد تومان اعتبار را 
یارانه دهد. وی گفت: همچنیــن دولت می تواند یارانه 
ندهد و ایــن مابه التفــاوت ارزی را به حســاب بانک 
مرکزی بریزد و کالاها را با همان ارز ۴۲۰۰ تومانی وارد 
کند. تصمیم گیری در ایــن زمینه کاملًا بر عهده دولت 

است و ما به دولت این اختیار را دادیم.

بورس

کمیسیون

خریدار   در اســتان تهــران ۹۲۰ هزار 
متقاضی بــرای طرح نهضت ملی مســکن 
ثبت نام کرده اند که بیشــترین تعداد ثبت 
نام کنندگان از شهر جدید پرند با ۲۰۱ هزار 
نفر بوده اند. به طور کلی نیز در استان تهران 
عملیات اجرایی ۳۰ هزار واحد آغاز شــده و 
در برخی شهرســتان ها مثل ربــاط کریم 

اسکلت بندی واحدها به اتمام رسیده است.
   تاکنــون ۹۲۰ هــزار و ۵۹۸ نفــر در طرح 
نهضت ملی مسکن اســتان تهران با حدود 
۴۵ شهر از جمله شهرهای بالای ۱۰۰ هزار 
نفر، شهرهای زیر ۱۰۰ هزار نفر و شهرهای 
جدید ثبــت نام کرده اند. بیشــترین تعداد 
ثبت نام کنندگان اســتان تهران از شــهر 
جدید پرند بــا ۲۰۱ هزار و ۵۶ نفــر بوده و 
پس از آن شــهر جدید هشــتگرد با بیش از 
۱۲۸ هزار نفــر، دماوند با ۱۰۵ هــزار نفر و 
اسلامشهر با ۹۵ هزار نفر در رتبه های بعدی 

قرار گرفتند.
خلیــل محبت خــواه ـ مدیــرکل راه و 
شهرسازی استان تهران با اعلام این خبر به 
پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی گفته 
اســت: مجموع تعداد ثبت نام کنندگان در 
شهرستان های تحت مســئولیت اداره کل 
راه و شهرســازی تهران ۲۹۸ هــزار و ۴۷۸ 
نفر اســت که از این تعــداد ۴۸ هزار و ۸۳۸ 
نفر تعیین تکلیف نشــده  انــد. تعداد ثبت 
نــام کننــدگان در شهرســتان های تحت 
مســئولیت بنیاد مســکن انقلاب اسلامی 
را ۲۳۹ هزار و ۴۴۶ نفر دانســت و افزود: از 
این تعداد ۱۲هزارو ۷۱۸ نفــر هنوز تعیین 

تکلیف نشده  اند.
 از شــهرهای جدیــد نیز کــه متولی آن ها 
شرکت عمران شهرهای جدید است، ۳۸۲ 
هزار و ۶۷۴ نفر ثبت نــام کرده اند که حدود 

۲۰۰ هزار نفر از آنان تا کنون تعیین تکلیف 
نشده اند.

وی تعداد متقاضیانی که در مرحله بررسی 
مدارک قــرار دارند ۱۶۳ هــزار و ۱۰۵ نفر 
در اســتان تهران اعلام کرد و گفت: ۴ هزار 
و ۳۵۱ نفر نیز در انتظــار تخصیص زمین و 
تعریف پروژه قرار دارند. تا کنون ۶۲۲ هزار 
و ۳۳۱ نفر از متقاضیان نیز رد درخواست یا 

انصراف خود را اعلام کرده اند.
مدیرکل راه و شهرســازی اســتان تهران 
افزود: مجموع تعداد افــرادی که به افتتاح 
حســاب اقدام کرده اند ۱۹ هزار و ۲۱۱ نفر 
بوده و به طــور کلی ۲۴۹ هــزار و ۳۵ نفر از 

متقضیان هنوز تعیین تکلیف نشده اند.
پرند بشترین متقاضی را دارد

پروژه نهضت ملی مسکن اسلامشهر
محبت خواه ســهمیه چهار ســاله استان 
تهــران را ۷۰۰۰ هکتار زمیــن و ۶۰۰ هزار 
واحد اعلام کــرد و گفت: تــا کنون ۳۵۰۰ 
هکتار زمین شناســایی شــده و حدود ۳۰ 
هزار نفر نیز واریز وجه را انجام داده اند که در 
شهرهای بالای ۲۵ هزار نفر و بالای ۴۰۰۰ 
واحد نیز مراحل دوم و ســوم پرداخت ها در 

حال انجام است.
مدیر کل راه و شهرســازی اســتان تهران 
اظهــار کــرد: در حــال حاضــر عملیات 
اجرایی ۳۰ هزار واحد آغاز شده و در برخی 
شهرســتان های اســتان تهران مثل رباط 
کریم اسکلت بندی واحدها به اتمام رسیده 

است.

نهضت ملی مسکن در یک نگاه
بنابراین گــزارش، قانون جهــش تولید و 
تامین مسکن )نهضت ملی مسکن( مصوب 
۱۷ مردادماه ۱۴۰۰ یکی از برنامه های کلان 
دولت سیزدهم محســوب می شود. دولت 
با تلفیــق دو طرح »نهضت ملی مســکن« 
و »اقدام ملی مســکن« قصــد دارد چهار 
میلیون واحد مســکونی طی چهار ســال 
احداث کند. بانک ها موظف شده اند سالیانه 
۳۶۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات به طرح 
جهش تولیــد و تامین مســکن اختصاص 

دهند.
طبق آخرین آماری که محمودزاده ـ معاون 
وزیر راه و شهرســازی ـ ارایه داده تا روز ۲۸ 
فروردین ماه ۱۴۰۱ تعداد ۵۳۰ هزار واحد 

طرح اقــدام ملی مســکن، ۳۲۱ هزار واحد 
نهضت ملی مسکن و ۱۰۸ هزار واحد طرح 
خودمالکــی مجموعا ۹۵۹ هــزار واحد در 

حال اجرا است.
 گفته می شود تاکنون حدود ۴۰ هزار واحد 
در دو طرح مذکور افتتاح شده است. حدود 
۹۸۰ هزار واحد زمین با کاربری مســکونی 
طی شش ماه گذشــته تامین قطعی شده و 
هم چنین یک میلیــون و ۴۰۰ هزار واحد، 
زمین شناسایی شــده که در انتظار تعیین 
کاربــری، تعییــن تکلیف در شــوراهای 
برنامه ریــزی اســتان ها یا شــورای عایل 
معماری و شهرســازی اســت و در صورت 
تعیین تکلیف نهایی، زمین برای ساخت ۲ 
میلیون و ۳۰۰ هزار واحد مســکونی تامین 

خواهد شد.
مجموعا در دو طــرح حمایتی نهضت ملی 
مسکن و اقدام ملی بیش از  ۵ میلیون و ۳۰۰ 
هزار نفــر ثبت نام کرده اند کــه ۲ میلیون و 
۳۰۰ هزار نفر پس از بررسی سه شرط عدم 
سابقه مالکیت، تاهل و سبز بودن فرم »ج« 

تایید شدند.
وام این واحدهــا در تهــران ۴۵۰ میلیون 
تومان، دیگــر کلانشــهرها ۴۰۰ میلیون، 
مراکز اســتانها ۳۵۰ میلیون، سایر مناطق 
شــهری ۳۰۰ میلیــون و روســتاها ۲۵۰ 
میلیــون تومان بــا نرخ ســود حداکثر ۱۸ 
درصد تعیین شده است. طبق آخرین اعلام 
محمودزاده، معاون وزیر راه و شهرســازی 
قیمت هر متر مربــع واحدهای نهضت ملی 
مســکن ۴.۵ میلیون تومــان خواهد بود. از 
سوی دیگر اکبر نیکزاد، رییس بنیاد مسکن 
قیمت واحدهــای مذکــور در بلوک های 
بالای شــش طبقه را بین ۶ تــا ۶.۵ میلیون 

تومان در هر متر مربع اعلام کرد.

استقبال گرم سهامداران از تغییر دامنه نوسان بورس

 دولت همچنان می تواند کالا با ارز ترجیحی وارد کند

بازگشت ثبات به اقتصاد و توسعه روابط تجاری با همسایگان

دولت سیزدهم با رفع موانع داخلی باعث رشد تجارت خارجی شد
خریدار   رییس اتاق بازرگانی مشــترک 
ایران و ارمنســتان بــا بیان اینکــه دولت 
سیزدهم با رفع موانع داخلی موجب تسهیل 
تجارت به  ویژه با همســایگان شــد، گفت: 
ثبــات در قوانین، تثبیت نــرخ ارز و کاهش 
دخالــت بانک مرکزی در دولت ســیزدهم 
موجب افزایش و ســهولت تجاری به  ویژه با 

همسایگان شده است.
»هرویک یاریجانیان« اظهار داشت: حذف 
مقررات خلق الســاعه و جدیــد، تجارت را 
برای بخش خصوصی مطلوب تر و ثبات نرخ 
ارز مبادلات را قابل پیش بینی کرده اســت 
که این شرایط موجب شده تا تجار راحت تر 
بتوانند برای گســترش روابط تجاری خود 

برنامه ریزی کنند.
وی با تاکید بر اینکه دولت ســیزدهم با رفع 
موانــع داخلی در ماه های گذشــته موجب 
تســهیل تجارت به ویــژه با همســایگان 
را فراهــم کرده اســت، خاطرنشــان کرد: 
ســفرهای وزرای دولت همراه با نمایندگان 
بخش خصوصی به طور مــداوم ازجمله به 
ارمنستان نشان دهنده حمایت از گسترش 

روابط اقتصادی با کشورهای همسایه و این 
کشور است.

یاریجانیان تصریح کــرد: پیش از ایام نوروز 
و اســفند ماه سال گذشــته، »رضا فاطمی 
امین« وزیر صنعت، معدن و تجارت سفری 
به ارمنســتان داشــت و در اردیبهشت ماه 
امسال نیز »علی اکبر مهرابیان« وزیر نیرو به 
این کشور سفر می کند که حکایت از اولویت 
قرار داشــتن تجارت با همســایگان دارد و 
می تواند ســرعت مبادلات ایران را از طریق 

خاک این کشور نیز افزایش دهد.
وی با بیان اینکه بیشــترین بخش تجارت 
ایران و ارمنســتان مربوط به سوآپ انرژی 
بوده اســت، تصریح کــرد: طــی ماه های 
گذشته به مبادلات کالایی به ویژه در زمینه 
مواد اولیه، فولاد و پلیمر و کالای ســاخته 
شــده و نیمه ســاخته توجه بیشتری شده 

است.

نقش موافقت نامه تجاری با اتحادیه 
اوراسیا در توسعه روابط تجاری

رییس اتــاق بازرگانــی مشــترک ایران و 

ارمنســتان با بیان اینکه صــادرات کالایی 
به این کشور رشد چشــمگیری را در سال 
گذشــته تجربه کــرده اســت، تاکید کرد: 
ماشــین آلات ۵۰ درصد، کالاهای ساخته 
شــده ۵۰ درصد و مواد اولیه ۱۰۰ افزایش 
را ثبت کردند و صــادرات کالایی روند رو به 

رشدی را در پیش گرفته است.
وی با بیان اینکــه موافقت نامــه تجاری با 
اتحادیه اقتصادی اوراســیا نیز در توســعه 
روابط تجاری نقش مهم و موثری را برعهده 
گرفته اســت، گفت: ارمنســتان به عنوان 
اولین دروازه خاکی ایران به اوراسیا، اولویت 
ویژه ای در توســعه روابط دارد که شــرایط 
فعلــی می تواند به ســرعت تجــارت ۸۰۰ 

میلیون دلاری را برای کشور فراهم کند.
یاریجانیان تاکید کرد: ایران کشــور مهمی 
برای جایگزینی اوکراین برای روســیه در 
منطقه محسوب می شــود و می تواند از این 
فرصت با اســتفاده از خاک ارمنستان برای 
رســاندن کالاهــا به موقع و با زمــان کمتر 

بهره مند شود.
وی با اشــاره به حضور وابســته اقتصادی 

ارمنســتان در ایران گفت: وجــود چنین 
مقامی در کشــور نشــان دهنده علاقه این 
کشــور به گســترش روابط اقتصادی است 
که حضور او این مبادلات روان تر و راحت تر 
خواهد شــد، زیرا می تواند در معرفی بیشتر 
کالاها به ارمنستان و آشنایی تجار نیز تاثیر 

به سزایی بگذارد.
یاریجانیان گفت: ایران در بازار ارمنســتان 

مزیت رقابتی دارد، زیــرا کالاهای تولیدی 
کشــور هم از کیفیت مناســبی برخوردار 
اســت و هم با قیمــت ارزان تــری عرضه 
می شود و مسافت اندک و تعرفه موافقت نامه 
ترجیحی هزینه حمل ونقلی نیز به صرفه تر 
می کند؛ به همیــن دلیل رقابــت در بازار 
ارمنســتان را بــا کشــورهایی مانند چین 

تسهیل می کند.



تا ۳ سال آینـده

کیفیت اینترنت موبایل ۲ برابر می شود

معاون وزیر صمت در نشست خبری مطرح کرد

رشد ۱۴۰ درصدی صادرات به ترکیه 

صنعت
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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محمدمهدی برادران :
 رشد هزینه های تولید لوازم خانگی 

را جبران می کنیم
معاون وزیر صمت گفت: با توجه به شــرایط بازار و افزایش هزینه ها، در 
حال بررسی راهکارهای جبرانی هســتیم تا بتوانیم از تولید انبوه لوازم 
خانگی حمایت کنیم.محمدمهدی برادران با بیان اینکه رویکرد دولت 
در صنعت لوازم خانگی، رویکرد تولید انبوده و دادن پاســخ مناسب به 
نیاز داخل است، اظهار کرد: با توجه به شــرایط بازار و افزایش برخی از 
هزینه ها که مورد توجه تولیدکنندگان است، جلساتی را برگزار کردیم 
و در حال بررسی راهکارهای جبرانی هســتیم تا بتوانیم از تولید انبوه 

لوازم خانگی حمایت کنیم.
معاون صنایــع عمومی وزیر صمت افــزود: تلاش این اســت که تمام 
ظرفیت های موجود را برای ارائه راهکارهــای جبرانی در نظر بگیریم؛ 
البته شاید این مســاله مقداری زمانبر باشــد.وی در مورد میزان تولید 
لوازم خانگی، گفت: ســال گذشته شــاهد افزایش بیش از یک میلیون 
دســتگاهی لوازم خانگی بودیم و تولید از ۱۵ میلیون دستگاه به ۱۶.۵ 

میلیون دستگاه رسید که خود یک رکورد محسوب می شود.
برادران افزود: همچنین سال گذشــته ارزبری صنعت لوازم خانگی ۴۰ 
درصد کاهش یافت و از یــک و نیم میلیارد دلار بــه ۹۰۰ میلیون دلار 
رسید که نشان می دهد برنامه ها در حوزه عمق ساخت داخل به خوبی 

جلو می رود.

و دارند منتقدان نگاه تک بعدی به بخش خودر
معاون وزیر صمت گفت: نگاه تک بعدی منتقدان به مســئله خودرو و 
تحدید عملکرد وزارت صمت در دوره تحولــی به بخش خودرو، نادیده 
گرفته شدن اقدامات و دستاوردهای کم نظیر وزارتخانه را موجب شده 
اســت. محمدجواد حاجی حسینی در نشســت هم اندیشی رئیس قوه 
قضائیه با معاونین حقوقی و امور مجلس دستگاه های اجرایی و نهادهای 
حاکمیتی که به منظور بررســی چگونگی کاهش ورودی پرونده های 
مربوط به دســتگاه های دولتی و حاکمیتی به عدلیه برگزار شد، اظهار 
کرد: همکاری همه جانبه قوه قضاییه در قالــب رویکرد تحولی وزارت 
صمت در امر مبارزه با کالای قاچاق و تقلبی، گامی اساســی در مســیر 
تحقق منویات مقام معظم رهبری اســت.وی با تاکید بر اهمیت مقوله 
مســئولیت اجتماعی در جهت توســعه متوازن مناطق مختلف کشور 
و پاســخگویی به پیامدهایی که جامعه را تحت تأثیــر قرار می دهد، بر 
ایجاد امکان نقش پذیری هرچه بیشتر شــرکت های برتر در این حوزه 
تاکید کرد.معاون حقوقی و امور مجلس وزیر صمت با اشــاره به بیانات 
رهبر معظم انقــلاب در دیدار رمضانی با کارگــزاران نظام تصریح کرد: 
نقد غیرمنصفانه و مغرضانه دستگاه های دولتی و بالتبع وزرات صنعت، 
معدن و تجارت می تواند ضربــه جدی به اعتماد عمومی وارد ســازد؛ 
متأسفانه نگاه تک بعدی منتقدان به مســئله خودرو و تحدید عملکرد 
وزارت صمت در دوره تحولــی به بخش خودرو، نادیده گرفته شــدن 

اقدامات و دستاوردهای کم نظیر وزارتخانه را موجب شده است.

حاجی حسینی اظهار کرد: اقدامات اساسی وزارتخانه همچون احیای 
۱۰۰۰ واحــد تولیدی راکد و نیمــه تعطیل، افزایــش حجم صادرات 
غیرنفتی، تنظیم بازار کالاهای پایه، اجرای طرح آمایش شهرستان های 
سراسر کشور، هوشمندسازی فرآیندها و حذف امضاهای طلایی، ارائه 
گزارش شــفاف از روند اجرای برنامه ها، اجرای طرح مهم تأمین مالی 
زنجیره ای و اجرای ۱۰۶ پــروژه تحولی در قالب یازده ســبد پروژه در 
بخش های مختلف صنعتی، معدنی و تجاری زیرســایه حساسیت ها و 

نقدهای رسانه ای در حوزه خودرو نادیده گرفته شده است.
وی با اشاره به ایجاد ستادهای اصلی و فرعی مستندسازی اموال وزارت 
صمت در ســتاد مرکزی و ادارات کل اســتان های سراســر کشور، به 
ضرورت هم افزایی نمایندگان مجلس با دستگاه های اجرایی در جهت 
تنقیح قوانین و تهیه طرح و لایحه در موضوعــات مختلف تاکید کرد و 
حل مشکلات اساسی کشــور و تحقق اهداف نامگذاری شعار سال را در 

سایه همکاری بین صوای مجریه، قضائیه و مقننه امکان پذیر دانست.

معاون وزیر کار:
۳۰۰ هزار فرصت شغلی در سامانه جستجوی 

ج شد شغل در
معاون توسعه کارآفرینی و اشــتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: حــدود ۳۰۰ هزار فرصت شــغلی توســط کارفرمایان متقاضی 

نیروی کار جدید، در سامانه جستجوی شغل درج شده است.
 به نقل از وزارت تعاون، کار و رفــاه اجتماعی، محمود کریمی بیرانوند با 
بیان اینکه حدود ۳۰۰ هزار فرصت شغلی توسط کارفرمایان متقاضی 
نیروی کار جدید، در ســامانه جستجوی شــغل درج شده است، اظهار 
کرد: ســامانه جســتجوی شــغل با هدف اتصال ســریع کارجویان و 
کارفرمایان، ارتقای ســطح کیفی و کمی خدمات کاریابی ها و استفاده 

بهینه از فناوری های نوین ارتباطی و اطلاعاتی راه اندازی شد.
معاون توســعه کارآفرینی و اشــتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
افزود: تاکنــون نزدیک به تعداد ۲۵ هزار نفــر از جویندگان کار و تعداد 

۳۵۰۰ نفر از کارفرمایان در سامانه ثبت نام کرده اند.
وی خاطرنشــان کرد: عمده فرصت های شــغلی اعلام شده در بخش 
خدمات بــه کارمند دفتری، حســابدار، انباردار، نگهبان، کارشــناس 
فروش و کارگر ســاده و در بخش صنعت به جوشکار، کارگر خط تولید، 

تکنسین، طراح کفش و مونتاژکار اختصاص دارد.
معاون توســعه کارآفرینی و اشــتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
تصریح کرد: بر این اساس کلیه متقاضیان جویای کار می توانند با ثبت 
نام، تکمیل پروفایل شغلی و جســتجو در فرصت های شغلی موجود در 
سامانه جستجوی شغل و از طریق دفاتر کاریابی به کارفرمایان معرفی 
http://  و مشغول به کار شوند.متقاضیان می توانند به نشانی اینترنتی

shoghl.mcls.gov.ir مراجعه کنند.

تولید

خریدار   معاون وزیر و   رئیس کل سازمان 
توســعه تجارت ایران با اشاره به تراز تجاری 
در سال گذشته و رشــد صادرات غیرنفتی 
گفت: در ســال ۱۴۰۰، صادرات غیر نفتی 
کشور ۴۸ میلیارد دلار و واردات۵۳ میلیارد 
بود و تراز تجاری به بیــش از ۱۰۳ میلیارد 

دلار رسید.
 علیرضا پیمان پاک با اشاره به رشد صادرات 
به بازار کشــورهای همســایه، از رشد ۶۵ 
درصدی صــادرات به عمان و  رشــد۱۴۰ 

درصدی صادرات به ترکیه خبر داد.
پیمان پاک با اشــاره به فرصت های جدید 
صادراتی ایجاد شــده بر اســاس تغییرات 
و بحران های جهانی و رشــد صــادرات به 
بازارهــای جدیــد، از رشــد ۷۰ درصدی 
صــادرات به اندونزی، رشــد ۱۵۰صادرات 
به غنا و رشــد ۵۰۰درصدی صــادرات به 

آفریقای جنوبی خبر داد.
معاون وزیر و رئیس کل ســازمان توســعه 
تجــارت ایران با اشــاره به رشــد صادرات 
خدمات فنی و مهندسی گفت: در سال ۹۹، 
میزان صادرات خدمات فنی و مهندســی، 
۴۸۰میلیون دلار بود که در سال ۱۴۰۰ این 
میزان به بیش از ۲.۳میلیارد دلار رسید و در 
سال ۱۴۰۱ نیز افزایش صادرات این بخش 
به واســطه قراردادهای جدید ادامه خواهد 

داشت.
معاون وزیر و رئیس کل ســازمان توســعه 
تجارت ایران با اشــاره به احیــای اداره کل 
خدمات فنی و مهندسی گفت: بیش از  ۲۰ 
میلیارد دلار هدفگــذاری صادرات خدمات 
فنی و مهندســی صــورت گرفتــه که اگر 
منابع صندوق توســعه ملی و همراهی سایر 
دستگاه ها لحاظ شود ، امسال ۵ یا ۶ میلیارد 

دلار صادرات این بخش را خواهیم داشت.
پیمان پاک افزود: تــلاش داریم پروژه های 
جذاب اقتصــادی در این بخــش را معرفی 
می کنیم و  از شــرکت ها در زمینه مســائل 

تضمینی و  حقوقی حمایت کنیم.

فعال کردن کریدورهای تجاری
معاون وزیر و رئیس کل ســازمان توســعه 
تجــارت ایران بــا اشــاره به فعال شــدن 
کریدورهــای تجــاری از جملــه کریدور 
شمال-جنوب و  شــرق به غرب با همراهی 
وزارت امور خارجه و وزارت راه و شهرسازی 
گفت: به واسطه فعال شدن این کریدورها و  
ایجاد فرصت های تجــارت خارجی، در آمد 
کشور از این بخش در سال گذشته ۲.۵برابر 

شد که لازم است همچنان افزایش یابد.

مانع زدایی از تجارت خارجی
معاون وزیر و رئیس کل ســازمان توســعه 
تجارت ایران با اشــاره بــه اقدامات صورت 
گرفتــه در زمینــه رفــع موانــع تجارت 
خارجــی گفــت: در زمینه برگشــت ارز، 
گمــرکات، حمایــت از تجار در خــارج از 
کشــور، حضور فعال تر وزارت امور خارجه، 

روادید و پشــتیبانی ها، محور قــرار دادن 
مســائل تجارت خارجی در کمیسیون های 
مشترک،  موافقت نامه های تجاری و قوانین 
و مقررات، تسهیلاتی صورت گرفت و تلاش 
شد حمایت از تجارت خارجی در بحث کلان 
سیاست های کشــور مورد توجه و حمایت 

ویژه قرار گیرد.
پیمان پــاک با تاکیــد بــر هماهنگی بین 
دستگاه ها در زمینه تجارت خارجی، گفت: 
قوانین بــرای حمایت از ســایر بخش های 
اقتصادی نباید در تعارض با تجارت خارجی 
باشــد و هماهنگی لازم بین سیاست های 
تنظیــم بــازار داخلــی و سیاســت های 
توســعه تجارت خارجی صورت بگیرد که 
خوشبختانه با رویکرد دولت، در این مسیر 

پیش خواهیم رفت.

توسعه صادرات کالاها با ارزش
 افزوده بیشتر

معاون وزیر و رئیس کل ســازمان توســعه 
تجارت ایران با اشــاره به توســعه صادرات 
کالاهــا بــا ارزش افــزوده و جلوگیری از 
خام فروشــی و توســعه و  تکمیل زنجیره 
ارزش گفت: در این زمینــه تلاش کردیم با 
تغییر ادبیات صادراتی  بــه بازارهای هدف 
نفوذ کنیم و در تجارت با کشورها، با استفاده 
از فرصــت  پلتفرم هــا و اپلیکیشــن های 
B۲C و و ارتبــاط بــا شــبکه های توزیع و 
خرده فروشــی ها که ارزش افزوده بیشتری 
تولید می کند، سود صادرات را بیشتر کنیم.

 پیمان پاک با تاکید بر تولید صادرات محور 
گفت: اگر تولید برای صادرات باشــد، بازار 
داخل کمتر تحت تاثیــر قرار خواهد گرفت 
و تلاش کردیــم در حوزه هایــی که مزیت 
داریم، رویکرد صادرات محور داشته باشیم 
و به این شکل نباشــد که صرفا مازاد مصرف 

صادر شود.
معاون وزیر و رئیس کل ســازمان توســعه 

تجارت ایران با بیان اینکه برخی محصولات 
در داخل کشور بازار ندارد اما در کشورهای 
دیگر کالای استراتژیک محسوب می شود، 
گفــت: از همیــن رو تلاش کردیــم تغییر 
رویکرد داشته باشــیم و زنجیره های تامین 

و تولید برای صادرات تکمیل شود.
پیمان پاک با تاکید بر کنسرسیوم ســازی و 
همکاری با آی تی سی با توجه به این رویکرد 
گفت: تغییــر جهت دهی تولید به ســمت 
تولید صادرات محور با حمایت های دولتی، 
آینده پژوهی و تحقیقــات و تحلیل بازار با 
همراهی بخش های مختلف تولیدی در این 

زمینه دنبال می شود.

 استفاده از فرصت های تجاری 
در کشورهای اطراف

معاون وزیر و رئیس کل ســازمان توســعه 
تجارت ایــران با اشــاره بــه اســتفاده از 
فرصت های تجاری در کشــورهای اطراف 
گفت: در حوزه اوراسیا، با حمایت نهادهای 
بالادســتی برای ایجاد جهــش صادراتی 
اقدامات مناســبی طی ماه های گذشــته 
صــورت گرفت.پیمان پــاک افــزود: در 
کشــورهای حوزه خلیج فارس نیز با توجه 
به فضای سیاســی خوبی که ایجاد شــده، 
فرصت مناســبی بــرای توســعه صادرات 
فراهم اســت. در حوزه کشورهای آفریقا نیز 
فرصت های تجاری زیادی وجود داشت که 
مغفول واقع شده بود و تلاش کردیم با فعال 
کردن اداره کل آفریقا، برنامه ریزی جامعی 

برای جهش صادراتی داشته باشیم.

استفاده از ظرفیت بخش خصوصی
معاون وزیر و رئیس کل ســازمان  توســعه 
تجارت ایــران بــا تاکیــد بر مشــورت با 
بخش خصوصی در تدوین سیاســت های 
تجارت خارجــی گفت: تــلاش کردیم در 
تصمیم گیری هــا از راهکارهــای بخــش 

خصوصــی و ظرفیت اتاق های مشــترک 
اســتفاده کنیم و تجربه بســیار خوبی در 
این زمینه در همــکاری با اتاق مشــترک 
عمان و قطــر داشــتیم.پیمان پاک افزود: 
در ســال ۱۴۰۱ به همکاری بــا این بخش 
ســر و ســامان خواهیم داد و بســیاری از 
امور واگذار می شــود.معاون وزیر و رئیس 
کل ســازمان توســعه تجــارت ایــران با 
اشــاره به سیاســت های حمایت از تولید 
دانش بنیان گفــت: تلاش داریم در ســال 
۱۴۰۱ مشــوق های صادراتی را به ســمت 

شرکت های دانش بنیان سوق دهیم.
پیمان پاک با تاکید بر استفاده از شیوه های 
خارجی گفــت:  تجــارت  در  نواورانــه 
توســعه فعالیت هــای تجــاری در فضای 
مجازی، توســعه صنایع خلاق، استفاده از 
سامانه های B۲B و  فعالیت در حوزه رمزارز 
و متاورس و گذار از  تجارت سنتی به تجارت 

مدرن در این مسیر دنبال می شود.
معاون وزیر و   رئیس کل ســازمان توســعه 
تجارت ایران  گفت: توافــق چندجانبه ما با 
روسیه کشــورهای بلاروس مثل ازبکستان 
و قزقیزســتان و قزاقســتان بــرای احیای 
کریدور شــمال بــه جنوب اســت که یک 

کریدور فوق استراتژیک است.
 پیمان پاک در پاســخ به ســوالی مبنی بر 
سفر تجارت ایرانی از ســوی این سازمان به 
روســیه گفت: ما پیش بینی می کردیم که 
جنگ اوکراین و روسیه زمان بر خواهد شد، 
به همین دلیل از روز اول این اتفاق روی آن 
متمرکز شدیم. در گام اول می دانستیم که 
مشــکلات تجارت ما مشــکلات فرابخشی 
اســت که افزایش تجارت ما در حوزه هایی 
مثل گمــرک مثــل و مســائل مختلفی تا 
لجســتیک و کشــتیرانی و حتی کالاهای 
تولیدی و مســایل تنظیم بــازار، می تواند 
تاثیرپذیر باشد. به همین دلیل کارگروهی 
با تمرکز بر حوزه اوراســیا را هم تشــکیل 

دادیم.معــاون وزیر و   رئیس کل ســازمان 
توسعه تجارت ایران در افزود: اولین مساله 
مهم ما بحث امنیت غذایــی بود که در یک 
نشســت مهم درخصوص تامین اقلام مهم 
مثل روغن، گنــدم و جو کــه تاثیرپذیر از 
جنگ اوکراین و روســیه بــود و قطعا دچار 
مشــکل می شــدند. برنامه ریزی مناسبی 
در این زمینه تشــکیل شــد کــه  ظرفیت 
گروه های مختلف تجاری را ارزیابی کردیم 
و حدود ۷۰ نفر از تجار بخش خصوصی و ۸۰ 
نفر از بخش دولتی در این زمینه را به روسیه 
بردیم که نشست های خوبی در این زمینه با 

آنها برگزار شد.
وی افــزود: همچنین حدود ۴۰ نشســت 
در روسیه داشــتیم که در این نشست ها از 
مباحث کلان مثل تســهیل در موافقت نامه 
تجارت آسیا که تا پیش از ۲۰۲۲ بتوانیم آن 
را امضا کنیم. در بحث مســائل دامپزشکی 
جلسات گســترده ای داشــتیم که تامین 
کننــدگان لبنیات و آبزیــان از ایران در آن 
جلسه حضور داشتند. اتاق بازرگانی روسیه، 
مســکو و مجموعه کارآفرینان روســیه در 
این جلســات حضــور داشــتند و بیش از 
دوبرابر تجارروسی در این نشست ها حضور 

داشتند.
وی در ادامــه گفــت: مســاله مهــم دیگر 
بحث لجســتیک بود که ۵۰۰ میلیون دلار 
صادرت ما به روسیه از مســیر دریای خزر 
اســت و بایــد آن را تقیت کنیــم. بنابراین 
با حضــور مدیرکشــتیرانی خــزر در این 
نشســت ها به توافقات خوبی با روســیه در 
این زمینه رســیدیم. روســیه استان های 
بســیاری دارد که بازارهــای خوبی دارند و 
ارتباط تجار ایرانی را با آنهــا فراهم کردیم. 
پتانســیلی که از این فرصت برای ما بوجود 
آمده همکاری کشــورهای دیگر با صنایع 
ایران است که شــرکت هایی که در گذشته 
حاضر همکاری با ما نداشتند در این جلسات 
حضوریافته و به توافقات سریع و کوتاه مدت 
در این جلسات در حوزه های ریلی، خودرو، 
هوافضا و در صنایع معدنــی در حوزه فولاد 
و فلزات هم توافقات خوبی حاصل شــد. در 
بخش هایی مثل دارو و تجهیزات پزشــکی 
و لوازم خانگی و غیره توافق شــد که دانش 

ایران به روسیه منتقل شود.
پیمان پاک در ادامه افزود: توافق چندجانبه 
ما با روســیه کشــورهای بــلاروس مثل 
ازبکستان و قزقیزســتان و قزاقستان برای 
احیای کریدور شمال به جنوب است که یک 
کریدور فوق استراتژیک است. این کریدور 
باعث کاهش در زمان و هزینه برای حمل و 
نقل به کشورهای حاشیه خلیج فارس و هند 
و جنوب آسیا می شود. این توافق از سال ۷۴ 
بین ایران و هند و روسیه امضا شد اما تاکنون 
اقدام جــدی برای آن صــورت نگرفته بود. 
بنابراین یک پتانسیل بالا برای درآمد چند 
میلیارد دلاری از ایــن کریدورها برای ایران 

بوجود می آید.

معصومه بخشــی پــور  معــاون وزیر 
ارتباطات با بیان اینکــه طبق برنامه ریزی، 
کیفیت اینترنــت موبایل تا ۳ ســال آینده 
حداقل دو برابر می شــود، گفت: در ۳ سال 
آینده به ۱۰ درصد جمعیت کشــور، نسل 

پنجم اینترنت )۵G( ارائه می شود.
 بــه نقــل از واحد مرکــزی خبــر، صادق 
عباســی شــاهکوه درباره جزئیات افزایش 
قیمت برخــی بســته های اینترنتی گفت: 
کمیســیون تنظیم مقــررات ارتباطات به 
عنوان مرجع تصویب تعرفــه، هیچ مصوبه 
جدیدی تاکنون نداشته و آخرین مصوبه در 
خصوص تعرفه اینترنت تلفن همراه مربوط 
به ســال ۹۵ و اینترنت ثابت مربوط به سال 
۹۰ اســت و ما هیچ تغییر مصوبــه ای از آن 

زمان تاکنون نداشته ایم.
رئیس ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی گفت: اپراتورهــا در تعیین قیمت 
بســته های اینترنتی موظف هســتند کف 
و ســقف مصوبات را رعایت کنند و در زمان 
حذف و اضافه کردن بســته ها باید موافقت 
ما را نیز دریافت کنند. باید اصول ســقف و 
کف رعایت شود؛ یعنی اپراتورها حق ندارند 
بالاتر از ســقف و پایین تر از کف بفروشند. 
بنابرایــن در میــان کف و ســقف مجازند 
خدماتشان را ارائه دهند. اما در زمان حذف 
و یا اضافه کردن بسته های جدید حتماً باید 
موافقت ما را نیز جلب کنند و ما فقط بررسی 
می کنیم که ایــن تغییــرات در چارچوب 
مصوبات است یا خیر و باید به گونه ای عمل 
کنند که بازار رقابت را به هم نزنند.عباســی 
شــاهکوه افزود: در چند ماه پایانی ســال 
گذشته ما با مشکلات کیفیت مواجه بودیم 
و آنچــه از اپراتورها می خواهیم توســعه و 

پوشش شبکه برای مردم با کیفیت مناسب 
و ارتقا فناوری است و ما دوست داریم بدون 
افزایش تعرفه این اتفاق بیفتــد؛ اما گاهی 
اوقات اپراتورها توجیهاتی برای ما می آورند 
که می بینیــم اگر افزایش درآمد نداشــته 
باشــند خواســته های ما را نیز نمی توانند 
در آینــده محقق کنند و ما در این شــرایط 
به صورت حداقلی با درخواســت های آن ها 

موافقت کرده ایم.
وی در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه آیا 
هزینه توسعه شــبکه های اپراتورها را باید 
مردم بدهند یا ســرمایه گذار؟ افزود: اپراتور 
بخــش خصوصی اســت کــه از درآمدی 
که از خدماتش کســب می کند هــم باید 
سرمایه گذاری کند و شــبکه موجودش را 
حفظ کند و هم توسعه دهد و خدمات ارائه 
کند. همچنین ســود ســهامداران نیز باید 
تأمین شــود در غیر این صورت سهامداران 

از بازار خارج می شوند.

راهی جز افزایش قیمت نیست
رئیس ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویــی در پاســخ بــه ســوالی مبنی بر 
اینکه مطابق مصوبات ســال ۹۵ اگر سقف 
فروش یک گیگابایت اینترنت برای ســیم 
کارت های دائمی و اعتبــاری به ترتیب ۴۰ 
هزار و ۶۰ هزار تومان اعلام شــده آیا مردم 
توان پرداخت ایــن هزینه ها را دارند، گفت: 
سقفی که در آن تعرفه ها آمده از همان ابتدا 
هم اجرا نشــد و اپراتورها خیلی پایین تر از 
آن را درنظر گرفته اند، اما در دو ســه ســال 
اخیر اپراتورها با مشــکلاتی مواجه شده اند 

که راهی جز افزایش قیمت نیست.
معــاون وزیر ارتباطــات افــزود: اپراتورها 

تقاضاهایی داشــتند مبنی بر اینکه با وضع 
موجــود نمی توانند ادامــه فعالیت دهند و 
مثلًا ســال ۹۶ و ۹۷ اپراتورها برای توسعه 
شــبکه و افزایش کیفیت خدماتشان حدود 
یک میلیارد دلار سرمایه گذاری می کردند، 
اما در دو سه ســال اخیر این مبلغ به ۳۰۰ تا 
۴۰۰ میلیون دلار کاهش پیدا کرده اســت. 
یعنی هزینه توسعه شــبکه یک سوم شده 
که این به دلیل افزایش قیمت دلار اســت و 

درآمدهای آن ها ریالی است.
وی گفت: این توجیهــات را برای ما آوردند 
برای اینکــه بتوانند کیفیت شــبکه را ارتقا 
دهند و البته ما تاکیــد کرده ایم که حداقل 
افزایــش را داشــته باشــند و از اپراتورها 
خواسته ایم این تغییرات را به مردم توضیح 
دهند.رئیس ســازمان تنظیــم مقررات و 
ارتباطــات رادیویــی افزود: مــا توجیهات 
آن ها را پذیرفته ایم و هنوز هم خواسته های 
دیگری دارند که بایــد روی آن کار کنیم و 
امیدواریم نیازی به افزایش تعرفه نباشــد، 
زیرا ضمن اینکه کیفیت و توســعه شــبکه 
برای ما اولویت نخســت است، باید خدمات 

ارائه شده برای مردم هم به صرفه باشد.
وی در پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه چرا 
اپراتورها بــا وجود این مشــکلات، در همه 
این ســال ها هیچــگاه زیــان ده نبوده اند؟ 
گفت: ســال های ۹۶ و ۹۷ با اینکه سرمایه 
گذاری بزرگی می کردند ســودآوری خوبی 
هم داشــتند، اما در دو ســال اخیر حاشیه 
سودشــان بســیار پایین آمده اســت، اما 
باز ســودآور بوده اند، اما از میزان ســرمایه 
گذاری خود کم کرده اند تا حداقل ســود را 
داشته باشند، چون کسی که سرمایه گذاری 
می کند اگر حداقل ســودش از ســود بانک 

کمتر باشــد طبیعتاً حاضر نیست سرمایه 
گذاری کند.وی گفت: اگر وضع با شــرایط 
موجــود ادامــه پیدا کنــد پــس از مدتی 
شبکه ای نخواهیم داشــت و اگر هم داشته 
باشــیم کیفیت نخواهد داشت.معاون وزیر 
ارتباطات در پاسخ به سوالی درباره انتقادات 
تنــد برخــی نماینــدگان مجلس بــا این 
افزایش قیمت گفت: به هــر حال ما و دولت 
و نماینــدگان مجلس هیچکــدام، افزایش 
قیمت ها را دوســت نداریــم و اپراتورها به 
عنــوان آخرین راه حل، ناچــار به این عمل 
شده اند و وقتی قیمت افزایش پیدا می کند 
طبیعتاً استفاده از شبکه نیز کم می شود، اما 
اپراتورها به نقطه ای رسیدند که ناچار شدیم 
این افزایش انجام شود.عباســی شــاهکوه 
افزود: اعتراضــات نماینــدگان مجلس به 
جا اســت و ما خودمان در دولت دوســت 
نداشــتیم این اتفاق بیافتد، اما برای توسعه 
و افزایش کیفیت شبکه مجبوریم یک راه را 

انتخاب کنیم.

کیفیت اینترنت موبایل تا 3 سال دیگر 
دوبرابر می شود

وی گفت: هدف گذاری ما برای ســه ســال 
آینده در بحث شبکه تلفن همراه این است 
که کیفیت آن حداقل دو برابر شــود و ما در 
۱۵ درصد مناطق کشــور پوشش پهن باند 
ســیار نداریم که این هم باید تا ســه سال 

آینده تکمیل شود.
معاون وزیر ارتباطات افــزود: ما از اپراتورها 
خواســته ایم که حداقــل بــه ۱۰ درصد 
جمعیت کشــور در سه ســال آینده نسل 
پنجــم اینترنت ارائــه دهند و قطعــاً باید 
هزینه هایشان تأمین شود و با این درآمدها 

نمی تــوان این اهداف را محقــق کرد و باید 
حداقل درآمدشــان افزایش پیدا کند و ما 

این حداقل را پذیرفته ایم.
رئیس ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی گفت: از سال ۹۵ تاکنون، اپراتورها 
یک بیستم و یک سی ام ســقف تعرفه ها را 
از مردم می گرفتند و اکنون قرار است کمی 
قیمت ها افزایش پیدا کند و شــاید باز یک 
پانزدهم ســقف مصوب هم از مردم گرفته 
نشــود.وی افزود: ما در بســته ها نیازمند 
مصوبه کمیســیون تنظیم مقررات و دولت 
نیســتیم و خودمــان در ســازمان تنظیم 
مقررات، بســته ها را ارزیابــی می کنیم که 
به مردم اجحاف نشــود و در نهایت بسته ها 
باید به تأیید ما برسد و ما با هرگونه افزایشی 
موافقت نمی کنیم و حتماً بایــد تاییدیه ما 
را بگیرند.معاون وزیــر ارتباطات گفت: جز 
سال ۱۴۰۰ که قانون بودجه منع کرده بود، 
در ســال های قبل از آن ما هیچ منع قانونی 
برای افزایش تعرفه نداشــتیم، اما سازمان 
تنظیم مقررات و وزارت ارتباطات به راحتی 
با این افزایش موافقت نمی کردند، اما اکنون 
به نقطه اجباری رســیدیم که در این حد را 
قبول کردیم و اگر این اتفاق نیفتد شــبکه 

نمی تواند بهبود کیفیت داشته باشد.
وی افزود: سقف تعرفه را هم به احتمال زیاد 
پایین می آوریم تا در آینده مطمئن باشــیم 

که خیلی بالاتر نرود.
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وند رشد قیمت نفت با افزایش نگرانی ها  ادامه ر
از عرضه

 قیمت نفت به دنبال ادامه تنش در اوکراین، احتمال افزایش تحریم ها 
علیه روسیه و نگرانی از اخلال در عرضه نفت، با رشد همراه شد.

 قیمت نفــت که در هفته های گذشــته با افزایش نگرانی ها نســبت به 
بازگشت همه گیری کرونا در جهان با کاهش قیمت روبه رو بود با ادامه 
تنش در اوکراین و سخت ترشــدن تحریم ها علیه روسیه در معاملات 

رشد قیمت را تجربه کرد. 
در هفته گذشــته در خبرها اعلام شــد که تولید نفت و میعانات گازی 
روســیه روز دوشــنبه )۲۲ فروردین ماه( به کمتر از ۱۰ میلیون بشکه 
در روز و پایین ترین حد خــود از ژوئیه ۲۰۲۰ رســید، زیرا تحریم ها و 
محدودیت های لجســتیکی تجارت این کشــور را دچار مشکل کرده 
اســت.تولید نفت روســیه در بحبوحه تحریم های غرب به دلیل نقش 

مسکو در اوکراین زیر فشار کاهشی بسیاری قرار گرفته است.
همچنین میانگین تولید نفت روسیه هم از یکم تا ۱۱ آوریل، بیش از ۶ 
درصد کاهش یافته و از ۱۱ میلیون و ۱۰ هزار بشکه در ماه مارس به ۱۰ 

میلیون و ۳۲۰ هزار بشکه در روز رسیده است.
پیش از این محمد سانوســی بارکیندو، دبیرکل ســازمان کشورهای 
صادرکننــده نفت )اوپک( در دیــدار با مقام های اتحادیــه اروپا اظهار 
کرده بود کــه تحریم های کنونی و آینده علیه روســیه می تواند یکی از 
بدترین شــوک های عرضه نفت را ایجاد کند و جایگزین کردن عرضه 
نفت مسکو غیرممکن است.همین موضوع باعث شد تا مصرف کنندگان 
نفت جهان نسبت به آینده عرضه نگران باشــند. این در حالی است که 
برخی کشورها به رهبری آمریکا، بخشــی از ذخایر استراتژیک خود را 

آزاد کرده اند با این حال قیمت نفت کاهش پیدا نکرد. 
از سوی دیگر نیکولای شــولگینوف، وزیر انرژی روسیه اظهار کرده که 
مســکو آماده فروش نفت و فرآورده های نفتی به کشورهای دوست در 
هر محدوده قیمتی اســت.با توجه به این عوامل، قیمــت نفت در آغاز 
معاملات بالا رفت. نفــت برنت بیش از یک درصد گران شــد و به ۱۱۲ 
دلار و ۸۰ سنت در هر بشکه رســید. نفت شاخص آمریکا نیز حدود یک 

درصد گران شد و ۱۰۷ دلار و ۹۰ سنت قیمت خورد. 
از ســوی دیگر قیمت گاز طبیعی آمریکا تحت تاثیــر تقاضای قوی، به 

بالاترین حد در بیش از ۱۳ سال گذشته صعود کرد.
بهای گاز طبیعی آمریکا در اوایل معاملات آسیا به ۷.۵۵۵ دلار به ازای 
هر میلیون واحد حرارتی بریتیش )mBtu( صعود کرد و رکورد قبلی را 
که در ژانویه ثبت کرده بود، شکســت و از ابتدای سال میلادی جاری، 

تقریبا رشد دو برابری را نشان می دهد.

قرارگاه عبور از پیک بار شبکه برق تابستان امسال 
تشکیل شد

شــرکت مدیریت شــبکه برق ایران قرارگاه عملیاتی گــذر از پیک بار 
تابستان ۱۴۰۱ را به فرماندهی »علی اکبر محرابیان« وزیر نیرو تشکیل 
داد. به نقل از شرکت مدیریت شبکه برق ایران، قرارگاه عملیاتی گذراز 
پیک بار تابســتان برای مدیریت تولید و مصرف برق در تابســتان سال 
۱۴۰۱ تشــکیل شــده اســت.این مرکز با نرم افزارها و امکانات به روز 
تجهیز شده تا با در اختیار داشتن اطلاعات کامل پایش شبکه سراسری 

برق، به مدیریت همزمان تولید و مصرف در سال ۱۴۰۱ بپردازد.

این قرارگاه متشــکل از مدیران و کارشناسان متخصص در بخش های 
مختلف صنعت برق اســت که در شــاخه های مختلف با تبادل دانش و 
تجربه در گذر موفق از دوران اوج بار در ســال ۱۴۰۱ همکاری خواهند 

داشت.
در جلســه آغاز به کار این قرارگاه، وزیر نیرو، معاون وزیر در امور برق و 
انرژی، مدیرعامل شرکت توانیر، مدیر عامل شرکت مدیریت شبکه برق 

ایران و دیگر مدیران صنعت برق کشور حضور یافتند.

و می برد بی پولی پاکستان را به خاموشی فر
پاکستان که دیگر توان مالی برای خرید زغال ســنگ یا گاز طبیعی از 
خارج برای نیروگاه های خود را ندارد، بــرق مصرف کنندگان خانگی و 
صنایع را قطع می کند. با وقوع جنگ در اوکراین که ماه گذشته افزایش 
قیمت زغال سنگ و گاز طبیعی را تشــدید کرد، پاکستان برای خرید 
ســوخت از بازار معاملات نقدی به مشــکل برخورده است. هزینه های 
انرژی پاکســتان در ۹ ماه منتهی به فوریه نســبت به مدت مشابه سال 
میلادی گذشته، بیش از دو برابر افزایش پیدا کرده و به ۱۵ میلیارد دلار 

رسیده است و این کشور قادر نیست برای خرید بیشتر هزینه کند.
مفتاح اسماعیل که به عنوان وزیر دارایی از سوی شهباز شریف، نخست 
وزیر پاکستان انتخاب شده اســت، در توییتر اعلام کرد حدود ۳۵۰۰ 
مگاوات ظرفیت برق به دلیل کمبود ســوخت تا ۱۳ آوریل تعطیل شد. 
ظرفیت مشابه به دلیل مشکلات فنی از شبکه حذف شده است. به گفته 
طاهر عباس، مدیر تحقیقات شــرکت عارف حبیب در کراچی، بیش از 

۷۰۰۰ مگاوات، معادل یک پنجم از ظرفیت تولید برق پاکستان است.
کمبود برق، چالش اقتصادی دشواری که پیش روی نخست وزیر جدید 
پاکستان است را پیچیده تر می کند. این کشور نسبتا فقیر که به واردات 
انرژی وابســتگی زیادی دارد، از افزایش هزینه های ســوخت به شدت 

آسیب دیده است.

و نیر

ســخنگوی صنعت برق گفت: تــراز منفــی تولید و 
مصرف امســال با تلاش هــای صورت گرفتــه به ۱۰ 
هزار و ۵۰۰ مگاوات کاهش یافته اســت، اما همچنان 
تا رســیدن به نقطــه مطلوب فاصلــه داریم.مصطفی 
رجبی مشــهدی، با بیان اینکه بر اســاس برآوردهای 
صورت گرفته، نیاز مصرف برق در تابســتان امسال به 
۷۰ هزار مگاوات خواهد رســید که این میزان نســبت 
به پیک سال گذشته ۴.۴۶ درصد رشد نشان می دهد، 
اظهار کرد: ۱۰۰ برنامــه عملیاتی برای جبران ناترازی 
تولید و مصرف برق تدوین شــده که ایــن برنامه ها در 
چهار محور شــامل برنامه ریزی و اقدامات تامین برق، 
مدیریت مصرف و تقاضا، آمادگی شــبکه سراســری 

برق و برنامه ریــزی و مدیریت، تدوین و ابلاغ 
شده اســت.وی با بیان اینکه برای مدیریت 
مصرف برنامه هایی لحاظ شــده که می توان 
به مدیریــت برق صنایع با همــکاری وزارت 
صمت، تعدیل روشــنایی معابر و جمع آوری 
رمــز ارزها، کاهــش ۵۰ درصــدی مصرف 
بــرق ادارات و نصب کنتورهای هوشــمند، 

مدیریت چاه های کشاورزی، استفاده از مولدهای برق 
صنایع و اقدامات فرهنگی و اطلاع رسانی اشاره کرد.

ســخنگوی صنعت برق با بیان اینکــه تاکنون با بیش 
از ۴۷۸ هزار مشــترک دیماندی صنعتــی به منظور 
همکاری در برنامه هــای پیک بــار تفاهم نامه منعقد 

شــده اســت، گفت:علی رغم اقدامات انجام 
شده برای ایجاد تراز نیازمند واردات هستیم.

وی ادامه داد: بــرای این منظور قراردادهایی 
با کشــورهای ترکمنســتان و ارمنســتان 
منعقد شــده و بزودی از کشــور آذربایجان 
هم واردات خواهیم داشــت کــه در مجموع 
می توان حــدود ۵۰۰ تا ۶۰۰ مــگاوات برق 
وارد کنیم.ســخنگوی صنعت برق با بیان اینکه حدود 
۶۰۰۰ مگاوات مجموع نیروگاه های جدید و یا ارتقای 
ظرفیت تولید نیروگاه های قدیمی است که می توانند با 
به روز شــدن و نصب تجهیزات، تولید بیشتری داشته 
باشــند؛ اما همچنان ناترازی برق وجــود دارد، گفت: 

علاوه  بر این برنامه ریزی های دیگری نیز برای استفاده 
از نیروگاه های برق آبی انجام شــده و با وجود اینکه ۱۰ 
درصد از ظرفیت این نیروگاه ها به دلیل خشکســالی 
بی سابقه نســبت به سال گذشــته کاهش یافته است، 
همچنــان از ایــن نیروگاه ها برای تامیــن برق کمک 
خواهیم گرفت.به گفته وی عــلاوه بر برنامه ریزی های 
انجام شــده در بخش تولید، در بخــش مصرف هم از 
طریــق برنامه های تشــویقی تدارک دیده شــده در 
راستای صرفه جویی مصرف برق در تمامی بخش های 
صنعت، کشــاورزی، خانگی و اداری و هماهنگی انجام 
شــده با وزارت صمــت، بخشــی از ناترازی ها جبران 

خواهد شد.

برق

سمیرا ربیع   رئیس هیات مدیریه انجمن 
 CNG گفــت: جایگاه های CNG صنفی
اکنون با ۵۰ درصد ظرفیــت کارمی کنند و 
این در حالی اســت که ظرفیت جایگاه های 
CNG کشــور بیــش از ۴۰ میلیــون متر 

مکعب در روز است.
 اردشیر دادرس در نشست خبری در جمع 
خبرنگاران با بیــان اینکه ما امــروز حدود  
۴.۵ میلیون خودروی دوگانه ســوز  داریم 
که برای این تعداد خــودرو ۲۵۰۰ جایگاه 
CNG در کشور فعال اســت، اظهار داشت: 
با توجه بــه ضریب نفوذ گاز در شــهرها ۹۸ 
درصد و در روســتاها ۹۰ درصد اســت که 
می توان از این ظرفیت برای توسعه صنعت 

CNG و ارتقا آن کمک گرفت.
وی با تاکید بر اینکه تنهــا ۴.۵ درصد از گاز 
تولیدی کشور در صنعت CNG به مصرف 
می رســد و این در حالی است که باید به ۱۰ 
درصد می رسیدیم، افزود: روزانه حدود ۲۵ 
میلیون متر مکعب گاز در صنعت ســی.ان.

جی توزیع می شــود که معادل ۴ درصد از 
گاز تولیدی کشور است.

 CNG رئیس هیات مدیریه انجمن صنفی
گفت: جایگاه هــای CNG اکنــون با ۵۰ 
درصد ظرفیت کارمی کننــد و این در حالی 
است که ظرفیت جایگاه های CNG کشور 
بیش از ۴۰ میلیون متر مکعب در روز است. 

وی با بیان اینکه در ۲ دهه گذشــته ۶۵۰۰ 
میلیارد تومــان ســرمایه گذاری دولتی و 
خصوصی در CNG انجام شده است ، گفت: 
ایران یکی از بزرگترین ناوگان خودروهای 
گازســوز دنیــا را در اختیــار دارد، حدود 
یک پنجم خودروهای کشــور دوگانه سوز 
اســت و تا ســال ۱۴۱۰ تعداد خودروهای 
گازســوز باید به بیش از ۱۰میلیون خودرو 

و تعداد جایگاه ها بالای ۵ هزار عدد برسد.
دادرس بــا اشــاره به چالش هــای صنعت 
CNG و احتمال ورشکستگی این صنعت، 
تاکید کرد: اگر اقدامــی در جهت حمایت از 
این صنعت صورت نگیرد تا ۶ ماه آینده اغلب 

جایگاه های CNG تعطیل خواهند شد.
وی بیان داشــت: مصــرف ۲۵ میلیون متر 
مکعب CNG معادل مصــرف ۲۵ میلیون 
 CNG لیتر بنزین در کشور است، اگر توزیع
متوقف شــود باید معادل این میزان بنزین 
در جامعه توزیع شــود و با توجه به افزایش 

مصرف و رســیدن تولید  و مصرف بنزین به 
یکدیگر، ۲۵ میلیون لیتــر بنزین باید وارد 
شود. اکنون قیمت هر لیتر بنزین بالای ۹۰ 
سنت اســت و اگر ۳۶۵روز ســال را در نظر 
 CNG بگیریم رقــم واردات بنزین با حذف
از سبد سوخت کشور معادل ۸ میلیارد دلار 
در ســال خواهد بود. در حالی کــه اگر تنها 
۱۰درصد از ایــن میزان بــرای حمایت از 
صنعت CNG در نظر گرفته شــود، علاوه 
بــر جلوگیــری از واردات بنزیــن می توان 
ســهم CNG را از ۲۵ میلیــون متر مکعب 
در روز بــه ۴۰ میلیون متــر مکعب افزایش 
داد. همچنین با توجه بــه اینکه جابه جایی 
۱۰۰میلیون لیتر بنزین در کشــور حدود 
۴ میلیــون لیتر گازوئیل نیــاز دارد، در این 

بخش نیز صرفه جویی اتفاق خواهد افتاد.
 CNG رئیس هیات مدیریه انجمن صنفی
با بیان اینکه توســعه این صنعت در کشور 
نیاز به احیا و زنجیــره ارزش این صنعت را 
دارد، گفت: در این زمینه باید خودروسازان، 
کارگاه هــای تبدیــل، کمپرسورســازان، 
ســازندگان کیــت، ســازندگان مخزن، 
احداث کننــدگان جایــگاه، بهره برداران، 
نگهداشت و تعمیرات، بازرسی و معاینه فنی 
آزمایشــگاه های تخصصی و خدمات پس از 

فروش مورد توجه قرار گیرد.

وی با اشــاره به اینکه بــرای ایجاد وحدت 
بین بخش هــای مختلف ایــن صنعت باید 
مرجع ملی صنعت CNG متشکل از بخش 
دولتی، خصوصــی و تشــکل های صنفی 
تشکیل شــود، ادامه داد: همچنین قیمت 
CNG حداکثر برای هــر متر مکعب باید به 
میزان ۴۰ درصد قیمت بنزین تعیین شــود 
تا جذابیت اقتصادی خود را برای مشتریان 
حفظ کند.همچنین ایجاد صندوق حمایت 
و ســپرده بازســازی صنعت CNG راهکار 
دیگری است که به توسعه این صنعت منجر 
خواهد شــد.دادرس هماهنگــی با وزارت 
کشور و سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشــور برای اصلاح و ســاماندهی قرارداد 
بهره بــرداری هدفمنــد و قانونمند کردن 
مزایده هــای  و  مناقصــات  برگــزاری 
جایگاه های ســوخت را از دیگر راهکارهای 
حمایت از صنعت CNG دانســت و گفت: 
همچنین، اصلاح و حــذف عوامل بازدارنده 
اقتصادی که اصلاح کارمزدهای نامناســب 
و ناکافــی از جمله آنها اســت و ایجاد ۴ نوع 
کارمزد شــامل کارمزد پایه، کارمزد ضوابط 
فنی، کارمــزد تجهیز کمپرســور و کارمزد 
درجه بندی متناسب با نرخ تورم سالیانه و به 
عنوان حق العمل نیز در این زمینه راهگشــا 
خواهــد بود.رئیس هیــات مدیریه انجمن 

صنفی CNG تاکید کرد: ســال ۹۷ شورای 
گفتگوی دولت و بخــش خصوصی افزایش 
کارمزد ضوابط فنــی را از ۲۰ تومان به ۳۱ 
تومان مصوب کردند و مقرر شد سالانه ۲۵ 
درصد به ایــن کارمزد افزوده شــود با این 
حال همچنان همان کارمــزد ضوابط فنی 
۲۰تومان به جایگاه های ســوخت پرداخت 
می شود و این در حالی است که این کارمزد 
در ســال ۱۴۰۰ باید ۶۰ تومان و امسال نیز 
۷۵ تومان پرداخت می شــد کــه این اقدام 
انجام نشده است.همچنین بر اساس مصوبه 
شــورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی 
در خصــوص پرداخــت ســال ۹۴ و ۹۵  
جایگاه ها از این محــل ۶۴۰ میلیارد تومان 

از دولت قبل طلبکار هستند.
وی با تاکیــد بر تعییــن تکلیــف مصوبه 
هوشمندسازی و اصلاح اجرا کمی و کیفی 
بــا تخصیص ســهمیه ۷۰درصــدی برای 
جایگاها، گفت: با وجود آنکه افزایش قیمت 
CNG برای اجرای طرح هوشمندســازی 
انجام شــده و این پول از مشتریان دریافت 
شده اســت اما هنوز اقدامی صورت نگرفته 
و دولــت قبــل پرداختی در ایــن زمینه به 

جایگاهداران انجام نداد.
وی افزود: در مجموع دولت گذشــته بایت 
طرح هوشمندســازی، بدهی ســال ۹۴ و 

۹۵ و همچنین مابه التفــاوت کارمزد فنی 
مصوبــه شــرای گفتگوی دولــت و بخش 
خصوصــی، ۲۶۰۰ میلیــارد تومــان بــه 
جایگاهــداران بدهکار اســت کــه باید در 
قبوض سال ۱۴۰۱ محاسبه شــود در غیر 
این صورت جایگاهداران شکایت خود را به 

دیوان عدالت اداری می برند.
دادرس با اشــاره به اصلاح مصوبه شــورای 
اقتصــاد در مــورد قیمت شــهرداری های 
کلانشــهرها بــرای احــداث جایگاه های 
ســوخت گفت: این تغییر محاسبه قیمت 
باعث شــده تا شــهرداری ها در طرح های 
تفصیلی خود هیچ زمینــی را برای احداث 
جایگاه ســخت اختصاص ندهنــد که این 
موضــوع در آینــده بــا توجه بــه افزایش 

خودروها، مشکل ساز خواهد شد.
وی با تاکید بر  لزوم تغییــر نظام کارمزدی 
به حق العمل کاری در بودجه ســال ۱۴۰۱ 
گفــت: محاســبات افزایــش یــا کاهش 
حق العمل نیــز باید در بــازه زمانی ۳ ماهه 
توســط کارگروه قیمت گذاری بر اســاس 
تعرفه های شــناور مانند تعرفه برق، بیمه، 
حقوق پرسنل انجام شــود. همچنین باید 
مصوبه شــورای اقتصاد برای تبدیل رایگان 

۱.۵ میلیون خودروتعیین تکلیف شود.
وی بر لــزوم تغییــر در روش برندســازی 
جایگاه های ســوخت تاکید کــرد و گفت: 
تهیــه و تدویــن آیین نامــه واگــذاری 
۷۰۰جایــگاه بــه بخش خصوصــی طبق 
مصوبه سال ۱۴۰۰ و بلاتکلیفی آن نیز باید 

انجام شود.
دادرس بــه عقد قــرارداد با شــرکت گازو 
تخصیص اعتباری فــروش ماهیانه همانند 
صنایع عمده و پرمصــرف برای جایگاه های 
سی.ان.جی تاکید کرد و افزود: ارائه معافیت 
مالیاتی و بیمــه تامین اجتماعــی همانند 
کشــورهای تولید کننده نفــت و گاز برای 
جایگاه هــای ســوخت و خدمات رســانی 
 CNG توزیع ســوخت در توســعه صنعت
راهگشــا خواهد بود.وی با اشاره به اینکه در 
سال ۱۴۰۰در مجموع ۵۲ روز قطعی برق و 
گاز در جایگاه های CNG اتفاق افتاد، ادامه 
داد: با این حال و با وجود قانون بهبود فضای 
کســب و کار و ماده ۲۵این قانون، اما هیچ 
خســارتی به جایگاه های CNG پرداخت 

نشد.

سخنگوی صنعت برق اعلام کرد؛ تراز منفی صنعت برق به ۱۰۰۰۰ مگاوات رسید

از واردات بنزین تا کسری 1۵هزار مگاوات برق

 حرف از صادرات انرژی در ایران بیهوده است
خریدار  استاد دانشــگاه صنعتی شریف با 
بیان اینکه به جای اینکه صحبت از صادرات 
بکنیم باید سیاســت انــرژی را باتوجه به 
شــرایط تعریف کنیم، گفــت: در بهترین 
حالت در ســال جاری واردکننده نخواهیم 

بود اما سال آینده واردات خواهیم داشت.
هاشــم اورعی، در ارزیابی صادرات برق و گاز 
اظهار داشــت: از نظر فنی ظرفیت انتقال با 
دیگر کشورها زیاد نیســت، اما مسئله اصلی 
ظرفیت خط انتقال نیست مسئله اصلی این 
اســت برای صادرات باید تعهد داشته باشیم 
یعنی در طی این ماه هایی از ســال ما متعهد 
می شویم میزان مشــخصی برق و یا گاز را به 
کشــور مقصد تحویل دهیم، معمولا در این 
زمان طرف مقابل به انرژی بیشتری نیاز دارد 

یعنی مشخصا زمان اوج گرما و یا سرما است.

ظرفیت خالی برای صادرات نداریم
وی افزود: در حال حاضــر کل ظرفیت تولید 
گاز در کشور ما اگر همه چیز درست باشد ۸۳۰ 
تا ۸۴۰ میلیون متر مکعب در روز اســت و در 
اوج گرما و سرما مصرف هم همین میزان است 
بعبــارت دیگر ظرفیت خالی بــرای صادرات 
نداریم مگر اینکــه بگوییــم در برخی زمان 

نمی توانیم گاز به دیگر کشورها تحویل دهیم.

12 تا 15 هزار مگاوات کسری برق
استاد دانشگاه صنعتی شریف تصریح کرد: 

در مورد برق هم اکنون تمام هم و غم وزارت 
نیرو این اســت کــه از خرداد کــه هوا گرم 
می شود و بین ۱۲ تا ۱۵ هزار مگاوات نسبت 
به سال قبل کسری تولید و خاموشی داریم، 
در بهتریــن حالت و ایده آل شــاید بتوانیم 
کســری را تامین کنیم اما قطعا خاموشــی 
خواهیم داشــت، کما اینکه از هم اکنون نیز 
به صنایع انرژی بر جدول اعلام خاموشــی 
اعلام شده اســت، بنابراین سوال این است 
کشوری که نمی تواند در اوج گرما برق و در 
اوج سرما گاز مصرفی خود را تامین کند چرا 
صحبت از صادرات دارد؟ صادرات در شرایط 
فعلی برای کشــور ما بی معنی است، وقتی 
صادرات معنی پیدا می کند که مازاد تولید 
بر مصرف داشته باشــیم و دوم اینکه امنیت 
انتقال انــرژی را به طور مســتمر تضمین 

کنیم، ما هیچ یک از این دو شرط را نداریم.
وی تاکیــد کــرد: بنابرایــن صرف نظر از 
ظرفیت خــط انتقال به دیگر کشــورها در 
حوزه برق و گاز اصلا نباید حرف از صادرات 
بزنیم مگــر اینکه در زمان هــای محدودی 
مقادیر کمــی آن هم در حد تبــادل انرژی 
صورت گیــرد، مثــلا در روزهایــی که هر 
کشوری کمبود دارد با یکدیگر تبادل کنند 
و این درصدها هم یک رقمی اســت، اما اگر 
منظور از صادرات به به عنــوان جذب ارز و 
درآمد اســت، صادرات انرژی در کشــور ما 
باتوجه به شــرایط روز که کاملا به مصرف 

انرژی بی توجهی می کنیم، بی معنی و پوچ 
است.

سیاستگذار در ایران: برق و گاز 
کالاهایی بی ارزشند

اورعی گفت: چندین مــورد در حوزه انرژی 
کشــور ما وجود دارد یک بخــش مدیریت 
مصرف و بخشی شــدت مصرف انرژی است 
یعنی در این کشــور برای هــر دلار که وارد 
جی دی پی کشــور می شــود چقدر انرژی 
مصرف می شود، شــدت مصرف انرژی در 
ایران ۲ تا ۲.۵ برابر دیگر کشــورها اســت و 
این به اقتصاد انرژی در کشور ما برمی گردد، 
انرژی در کشــور ما به عنــوان یک کالای 
بی ارزش تعریف شده چون قیمت تمام شده 
یک کیلووات ســاعت برق در کشور ما اگر 
درست محاسبه شــود حدود ۲ هزار تومان 

اســت در حالی که ما این میــزان را در حد 
۱۰۰ تومان می فروشیم. وقتی این قیمت ها 
را داریم سیاســت گذار این پیام را به جامعه 
منتقل می کند که این کالا ارزشمند نیست، 
بنابراین درســت مصرف نمی کنیم، چون 
سیاست گذار پیام آشــکار می دهد که این 

کالا ارزش ندارد. 

خاموشی راه حل نیست
وی بیان داشــت: یکی از ابزارهای مدیریت 
مصرف اقتصاد انرژی اســت، یعنی کار را با 
مصرف انرژی کمتــری انجــام دهیم، اما 
وزارت نیــرو در ایــران از مدیریت مصرف 
هم تعریف جدیدی داشــته یعنی خاموشی 
اعمال می کند در حالی که این اصلا تعریف 
مدیریت مصرف نیســت وقتی گاز به برخی 
کارخانجات داده نمی شــود و در زمســتان 

تعطیل می شوند این مدیریت نیست.
این کارشــناس حوزه بــرق و انــرژی در 
خصوص احداث نیروگاه جدید برای جبران 
کســری نیز اظهار کرد: اگر مــا امروز حتی 
بخواهیم نیروگاه جدید احــداث کنیم باز 
هم مشــکل حل نمی شــود، چون خوراک 
نیروگاه گاز اســت، در نتیجــه دو کار باید 
بکنیم یکی اینکه شــدت مصــرف انرژی و 
تلفات را کم کنیم و قیمت گذاری را درست 
کنیم که جامعه درست انرژی مصرف کند، 
ما در کشــور انرژی را مصــرف نمی کنیم، 

تلف می کنیم، دوم اینکه به ســمت انرژی 
تجدیدپذیر برویم که نیازی بــه گاز ندارد، 
البته این ها یک شبه نیست باید برنامه ریزی 

شود و سرمایه گذاری صورت گیرد.

تولید برق هسته ای در حال کاهش است
وی ادامــه داد: در مورد گاز هــم ما دومین 
دارنده ذخایــر گاز جهان هســتیم اما این 
منابع هم قبل از اســتخراج باید اکتشــاف 
شــود، این پروســه ها هم طولانــی و هم 
سرمایه بر اســت، ما بین ۵ تا ۸ میلیارد دلار 
باید ســرمایه گذاری کنیم تــا ظرف چند 
ســال بعد تولید را زیاد کنیــم، پیش بینی 
شــده فاصله و شــکاف بین تقاضا و عرضه 
گاز تــا ۱۴۱۲ در حال باز شــدن اســت، 
زیرا ســرمایه گذاری نکردیــم و دوم اینکه 
مصرف را رها کردیــم، بنابرایــن آنچه در 
کشــور ما جایش خالی است ســبد انرژی 
متنوع اســت، یعنی به جای اینکه صحبت 
از صــادرات بکنیم باید سیاســت انرژی را 
باتوجه به شرایط تعریف کنیم و سبد انرژی 
را دربیاوریم، اینکه چقدر هســته ای، چقدر 
تجدیدپذیر و چه میــزان از حرارتی تولید 
برق کنیم، مثلا در برق هسته ای امروز تنها 
نیروگاه کشــور ۱.۲ درصد از برق کشور را 
تامین می کند و از چند ســال پیش که وارد 
مدار شده برق تحویلی هم در حال کم شدن 

است، این یعنی ما برنامه نداریم.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمان های فاقد 
سندرسمی

آگهی موضــوع ماده 3قانــون وماده13آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی 
واراضی وساختمانهای فاقدسندرسمی

برابررای شــماره 140060309068002681مورخ 1400/10/23 پرونده کلاســه 
1400114409001000272 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی وســاختمان های فاقد سندرسمی مســتقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه 
دو قزویــن تصرفات مالکانه بلامعــارض متقاضی مالکیت آقای خیرالــه خدا کرمی به 
شناســنامه شماره 4185 کد ملی4370972922 صادره ازخدابنده فرزند علی اوسط 
درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 140/50 متر مربع ) پس از رعایت بر اصلاحی 
138/88 متر مربع ( پلاک شــماره 5 اصلی واقــع در قزوین بخش 5 حوزه ثبت ملک 
منطقه دو قزوین خریداری مع الواســطه ازفرهاد رسولی تایید و محرزگردیده است . 
لذابه منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله 15روزآگهی می شود درصورتی که 
اشخاص نسبت به صدورسندمالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانندازتاریخ 
انتشــاراولین آگهی به مــدت دوماه اعتراض خودرابه این اداره تســلیم وپس ازاخذ 
رســید،ظرف مدت یک ماه ازتاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خودرابه مراجع قضایی 
تقدیم نمایند.بدیهی اســت درصورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادرخواهدشد.
تاریخ انتشارنوبت اول: 1401/1/30
تاریخ انتشارنوبت دوم:1401/2/14

علی شهسواری – رئیس ثبت اسناد و املاک
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سخنگوی سازمان غذا و دارو:
وهای  وزارت بهداشت موظف به واردات دار

مشابه تولید داخل نیست
 سخنگوی ســازمان غذا و دارو گفت: وزارت بهداشت موظف به واردات 
داروهایی که مشابه تولید داخل دارند، نیست و گشایش هایی در تامین 
ارز مورد نیاز دارو ایجاد شده و امیدواریم با این گشایش ها، اقلام کمبود 

دارویی به حداقل برسد.
محمد هاشمی افزود: بر اســاس سیاســت های حاکمیتی و قوانین و 
مقررات، وزارت بهداشــت موظف به واردات داروهایی که مشابه تولید 
داخل دارند، نیست اما این مســاله با مغالطه و بزرگنمایی برخی افراد و 

بطور خاص رسانه های بیگانه و معاند کمبود تلقی می شود.
وی اظهارداشت: چندین سال اســت که تحقق اقتصاد مقاومتی مورد 
تاکید مقام رهبری و مسئولان کشور است و پیشرفت صنایع داروسازی 
و تجهیزات پزشــکی یکی از نمودهای تحقق این سیاست ها در حوزه 

سلامت است.
هاشمی ادامه داد: در حال حاضر حدود ۹۷درصد از داروهای مورد نیاز 
کشــور، تولید داخلی اســت و تلاش همه ما، خودکفایی و تامین همه 

داروها در داخل کشور است.
سخنگوی ســازمان غذا و دارو گفت: یکی از وظایف وزارت بهداشت و 
ســازمان غذا و دارو، حمایت از تولیــد داخل و جلوگیــری از واردات 
داروهای خارجی دارای مشــابه داخلی اســت؛ اقــلام کمبود دارویی 
مشــخص اســت و ســازمان غذا و دارو بــرای واردات آنهــا، هر ماه 

اطلاعیه هایی صادر می کند. 
هاشمی افزود: تقاضای ما از پزشــکان، تجویز داروهای ایرانی و موجود 
است تا مردم برای تهیه دارو با سختی و مشکلات فراوان و بعضا رجوع به 

بازار غیررسمی و قاچاق و تقلبی، روبرو نشوند. 
وی تصریح کرد: خوشبختانه با همراهی رییس جمهور، معاون اول وی 
و به ویژه هماهنگی دستگاه اقتصادی و بانک مرکزی، گشایش هایی در 
تامین ارز مورد نیاز دارو ایجاد شده و امیدواریم با این گشایش ها، اقلام 

کمبود دارویی به حداقل برسد.
وی در پایان بــا انتقاد از برخی رســانه ها که گــزارش و مصاحبه های 
قدیمی با موضوع کمبودهای دارویی منتشــر می کننــد، تاکیدکرد: 
انتشــار چنین گزارش های در تضاد با منافع ملی است و به نفع جامعه، 

سلامت و پیشرفت های صنعت داروسازی نیست.

ورزشکاران مشمول خدمت سربازی قبل از اتمام 
مجوز فعالیت، وضعیت خود را مشخص کنند

 سازمان وظیفه عمومی انتظامی جمهوری اســلامی ایران اعلام کرد: 
ورزشکاران مشمول قبل از اتمام مجوز فعالیت ورزشی وضعیت خدمت 
خود را تعیین تکلیف کنند در غیر این صورت وارد غیبت شــده و مجوز 

ادامه فعالیت ورزشی را ندارند.

سازمان وظیفه عمومی انتظامی کشــور در اطلاعیه ای اعلام کرد: آن 
دسته از ورزشکاران مشمول که در ســطح تیم ملی و لیگ برتر مشغول 
فعالیت ورزشی هستند و از تسهیلات ویژه مشمولان ورزشکار حرفه ای 
و قهرمانی استفاده می کنند، ضروری اســت قبل از اتمام مجوز فعالیت 
ورزشــی وضعیت خدمتی خود را تعیین تکلیف کنند تــا وارد غیبت 

نشوند.
براساس تســهیلات در نظر گرفته شــده، خدمت دوره ضرورت برای 
ورزشکاران مشمول در سطح تیم ملی حداکثر تا سن ۳۰ سالگی تمام و 
در سطح لیگ برتر تا سن ۲۸ سالگی تمام، در صورت استمرار فعالیت و 

برابر ضوابط به تعویق می افتد.
تیم های ورزشــی موظف به رعایت ضوابط یادشــده هســتند و باید 
از به کارگیری مشــمولان ورزشــکاری که مهلت آنان به اتمام رسیده 
خودداری و آنان را بــرای تعیین تکلیف وضعیت خدمتی به ســازمان 
وظیفه عمومــی راهنمایــی کنند در غیــر این صورت این دســته از 

ورزشکاران وارد غیبت شده و مجوز ادامه فعالیت ورزشی را ندارند.
براســاس این گــزارش، مشــمولان و خانواده های آنان برای کســب 
اطلاعات بیشــتر می توانند از طریق پایگاه اطلاع رســانی سازمان به 
نشــانی www.vazifeh.police.ir، ســامانه تلفن گویا به شــماره 
khabare� ۰۹۶۴۸۰ یا کانال سازمان در پیام رسان سروش به نشانی

sarbazi@ از آخرین اخبار خدمت سربازی مطلع شوند.

ونایی جان باختند ۲۵ بیمار کر
مرکز روابط عمومی وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی اعلام 
کرد: در طول ۲۴ ساعت گذشته ۲۵ نفر بر اثر ابتلا به کرونا فوت کردند و 
مجموع جانباختگان به ۱۴۰ هزار و ۸۵۴ نفر رسید. بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، دو هزار و ۹ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور 

شناسایی و ۲۴۹ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۲۰۸ هزار و ۹۶۸ نفر 
رسید. تاکنون ۶ میلیون ۹۴۸ هزار و ۹۴۶ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا 

از بیمارستانها ترخیص شده اند.
یک هزار و ۳۰۷ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت 
های ویژه بیمارســتانها تحت مراقبت قرار دارند و تا کنون ۵۰ میلیون و 

۴۸۴ هزار و ۲۶ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
تا کنون ۶۴ میلیون و ۲۰۳ هزار و ۹۸۸ نفــر دُز اول، ۵۷ میلیون و ۳۷۴ 
هزار و ۵۰۳ نفــر دُز دوم و ۲۶ میلیون و ۷۸۲ هزار و ۹۵۵ نفر، دُز ســوم 
واکســن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در 

کشور به ۱۴۸ میلیون و ۳۶۱ هزار و ۴۴۶ دُز رسید.
در شــبانه روز گذشــته ۷۱ هزار و ۸۱۷ دُز واکســن کرونا در کشــور 
تزریق شده است.در حال حاضر ۵۵ شهرســتان در وضعیت قرمز، ۸۴ 
شهرستان در وضعیت نارنجی، ۲۷۴ شهرســتان در وضعیت زرد و ۳۵ 

شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.  
کرونا تاکنون چهار جهش ژنتیکی خطرناک شامل آلفا، بتا، گاما و دلتا 

داشته و امیکرون جدیدترین نسخه جهش یافته این ویروس است.  
به گفته علیرضا ناجی رییس مرکز تحقیقات ویروس شناســی دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی، با توجه به روند نزولی شیوع کرونا و سویه 
امیکرون، اکنون بهترین فرصت اســت که مردم برای واکسیناسیون به 
ویژه دز یادآور اقدام کنند و نباید این فرصت طلایی واکسیناسیون را از 

دست بدهیم.
وی معتقد است، دز سوم برای عموم مردم و دز چهارم برای افراد خاص 
دارای بیماری های خاص، یک دوره طلایی اســت و مشخص نیست در 
آینده چه وضعیتی داشته باشیم چون امکان شیوع واریانت های جدید 
در جهان و اپیدمی شــدن آن در ایران هم وجود دارد پس کســانی که 
هنوز واکســن نزده اند برای جلوگیری از بیماری شــدید حتما از این 

دوران طلایی استفاده کنند.

شهر

پوشش وســیع واکسیناســیون علیه کرونا در دولت 
ســیزدهم که اکنون از مــرز ۱۴۸ میلیــون دز تزریق 
گذشته اســت، نفس تازه ای به زندگی بخشید و روال 

امور به حالت عادی بازگشت.
 در شــرایط بحرانی و در میدان خیز پنجــم کرونا در 
حالیکه روزانه ۵۰۰ تا ۷۰۰ نفر بر اثــر ابتلا به بیماری 
کرونا جان خود را از دســت می دادند، دولت سیزدهم 
توانســت در گام اول با تامین ۱۰۰ میلیون دز واکسن 
و آغاز نهضت واکسیناســیون، مطالبــه اجتماعی را از 
هشتگ #واکســن-بخرید به هشتگ #واکسن_بزنید 

تغییر دهد.
 مدیریت دولــت مردمــی در مورد واکسیناســیون 
عمومی باعث شد کشــور با کاهش آمار مرگ و میر از 
۷۰۰ نفر در روز به کمتــر از ۲۰۰ نفر در پیک امیکرون 
برسد و بسیاری از نگرانی ها را در خصوص ابتلا به کرونا 

یا فوت از این طریق، رفع کرد.
در واقع با شروع فعالیت دولت سیزدهم سیاستگذاری 
تغییر کــرد و اولویــت تســریع در تامین واکســن و 
واکسیناســیون حداکثری برای عموم مــردم محور 
تصمیمات قــرار گرفت. محموله های واکســن کرونا 

عمدتا از شرکت ســینوفارم چین هر هفته با 
تعدادهای میلیونی وارد کشور شد، این روند 
بر مدار ســرعت قرار گرفت و خوشــبختانه 
دولت مردمی توانســت در عــرض مدت ۷ 
ماه از شــروع به کار بیش از ۲۰۰ میلیون دز 
واکســن را تامین کند تا مردم نگرانی بابت 

تامین واکسن نداشته باشند.
همین واکسیناســیون بــود که موجب شــد تا مردم 
در پایان ســال ۱۴۰۰ با آســودگی خاطر به  سفرهای 
نوروزی بروند و ترددهای نوروزی ۱۴۰۱ قابل مقایسه 

با ۱۴۰۰ و ۱۳۹۹ نباشد.
هم اکنون ۶۴ میلیون و ۱۷۳ هــزار و ۲۷۵ نفر دُز اول، 
۵۷ میلیون و ۳۲۵ هزار و ۲۴۴ نفر دُز دوم و ۲۶ میلیون 
و ۷۱۹ هزار و ۴۶۷ نفر، دُز ســوم واکسن کرونا را تزریق 
کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به 

۱۴۸ میلیون و ۲۱۷ هزار و ۹۸۶ دُز رسید.
همانطور که بهرام عین اللهی وزیر بهداشــت، درمان 
و آموزش پزشــکی ۲۱ فروردین گفت: پوشش وسیع 
واکسیناســیون علیه کرونا در دولت سیزدهم شادی 
و لبخند را در مردم کشــورمان بوجــود آورد و رئیس 

جمهور شخصا در بحث واکسیناسیون وارد 
شــد و در جهت تامین واکســن علیه کرونا 

تلاش زیادی کرد.
وی افزود: در روزهای نخســت دولت، روزانه 
بیش از ۵۰ هزار بیمار کووید۱۹ شناســایی 
می شدند و بیش از ۷۰۰ نفر فوت می کردند 
که فاجعه انســانی بود اما دولت با قدرت وارد 
کنترل کرونا شــد و واکسیناســیون را بــه بحث های 
سیاســی و FATF گره نزد و با قدرت، واردات و تزریق 
واکسن را پیگیری کردیم و در تولید واکسن داخلی نیز 
فعال شــدیم بطوریکه صادرات واکسن به کشورهای 

آفریقایی آغاز شده است.
وزیر بهداشــت تصریح کرد: یکــی از دلایل موفقیت 
دولــت در کنترل کرونــا و واکسیناســیون، حضور و 
مشــارکت مردمی بود و تا امــروز تزریق واکســن از 
مرز ۱۴۸ میلیون دز گذشته اســت و هر طرحی که با 
مشارکت مردم همراه باشد، حتما به موفقیت می رسد.

بــا موفقیــت دولت ســیزدهم در پوشــش وســیع 
واکسیناســیون و اینکه تاخت و تاز کرونا فعلا در مسیر 
آهسته قرار گرفته است، ستاد ملی مقابله با کرونا هفته 

دوم فروردین ســال جاری خبر از بازگشایی مدارس، 
دانشگاه ها، اماکن ورزشی، تفریحی، بازگشت ساعات 

کاری ادارات به روال قبل و غیره داد.
عباس شــیراوژن ســخنگوی ســتاد ملی پیشگیری 
و مقابله با کرونــا در توئیت خود ۶ فروردین نوشــت: 
ســاعات کاری ادارات به شــرایط پیش از اوج گیری 
بیماری کرونــا برمی گردد و همچنیــن مجددا تأکید 
می شود که مدارس و دانشگاه ها از ۱۴فروردین ۱۴۰۱ 
حضوری خواهند بود و هیچ عــذر و بهانه ای پذیرفتنی 

نیست.
وی تاکید کرد: عادی انگاری نشــود؛ کرونا تمام نشده 
اســت اما کار، آموزش، تحصیل و زندگی پر شورتر و با 

نشاط تر از گذشته دنبال می شود.
مسعود مردانی عضو ستاد ملی مقابله با کرونا نیز در این 
زمینه به خبرنگار ایرنا گفت: بازگشت به شرایط عادی 
زندگی قبل از همه گیری کرونا را باید مرهون پوشش 
وســیع واکسیناســیون در دولت ســیزدهم دانست، 
رفــع محدودیت های کرونایی و بازگشــایی مدارس و 
دانشگاه ها نشــان می دهد که وضعیت کرونا در کشور 

آرام است.

واکسن

خریدار  رئیــس قوه قضاییه بــا تاکید بر 
»کوتاه کــردن فرایندهای دادرســی« به 
معاونت راهبردی دســتگاه قضا دستور داد 
که در راستای تســهیل و تسریع دسترسی 
مردم به عدالت نسبت به اتخاذ تدابیر برای 
کاهش فرایند رســیدگی بــه پرونده های 
قضایی، اقدامات بیشــتری در دســتور کار 

قرار دهد.
به گــزارش مرکــز رســانه قــوه قضاییه، 
حجت الاســلام والمســلمین غلامحسین 
محســنی اژه ای در نشست شــورای عالی 
قوه قضاییه ضمن تبریــک و تهنیت میلاد 
باسعادت امام حســن مجتبی )ع( به بیان 
نکاتی در باب زندگــی و زمانه این امام همام 
و مواجهه ایشان با منافقین، شیطان صفتان 
و کوته فکران پرداخت و بــه در پیش بودن 
لیالی قــدر و ارزش و فضیلت این شــب ها 

اشاره کرد.
رئیس دســتگاه قضــا به دیدار سه شــنبه 
گذشــته کارگــزاران نظام با مقــام معظم 
رهبــری و بیانــات حکیمانــه و کاربردی 
معظم له در حوزه های مختلف اشــاره کرد 
و به معاونت راهبردی قوه قضاییه دســتور 
داد کــه آن بخش از توصیه هــای کاربردی 
اخیر رهبــر انقلاب کــه به نحــوی از انحا 
مرتبط با مســئولان و کارکنــان قضایی به 
ویژه در حیطه های اخلاقی اســت در قالب 

دستورالعمل تدوین کند.
محسنی اژه ای با گرامیداشــت روز ارتش، 
به نقــش مؤثر این نیرو و به طــور کلی همه 
نیروهای مســلح کشــور در ایجاد اقتدار، 
قدرت بازدارندگی، حفــظ تمامیت ارضی 
و اســتقلال کشــور با تبعیت از فرماندهی 
معظم کل قوا اشاره کرد و ارتش و نیروهای 
مسلح کشور را متشکل از نیروها و عناصری 
مؤمن و دارای روحیه جهادی دانســت که 
در زمان های جنگ و صلح پیوسته در حال 

خدمت رسانی به مردم هستند.
رئیس قوه قضاییــه به بازدید ۴ ســاعت و 
ســی دقیقه ای پنجشــنبه هفته گذشته 

خود از شــعب دادگســتری و دادســرای 
شهرســتان اسلامشــهر اشــاره کــرد و با 
مفید و مؤثر دانســتن این قبیــل بازدیدها 
در آسیب شناســی روندهــا و فرایندهــا و 
شناســایی مشــکلات و کمبودهای مراکز 
قضایی، دستورهای مشــخصی را برای رفع 
برخی مشــکلات و معضلات احصا شده در 

واحدهای قضایی صادر کرد.
ضرورت تقویت دادسراها از جهات مختلف 
اعم از تجهیز نیــروی انســانی و امکانات، 
نخســتین دســتور رئیس قوه قضاییه در 
جریان نشســت امروز بود؛ رئیــس عدلیه 
در همین زمینه بــا بیان اینکه دادســراها 
در صــف اول مبــارزه با جرایم هســتند به 
نقش این واحدهای قضایی در رســیدگی 
و مقابله با جرایم و انجــام تحقیقات مرتبط 
با پرونده های کیفری اشــاره کــرد و نقش 
دادســراها را در اتقــان آرای محاکــم و 
رضایتمندی مردم بســیار حائــز اهمیت 

دانست.

محســنی اژه ای به ضرورت تقویت شــعب 
اجرای احــکام نیز تاکید کــرد و واحدهای 
اجرای احــکام را بخش هایی دانســت که 
تلاش هــای مراجع قضایی اعم از دادســرا، 
دادگاه بــدوی و تجدیدنظــر و دیوان عالی 
را به ثمــر می نشــانند بنابرایــن نیازمند 
پشــتیبانی و حمایت بیشتر هســتند تا در 
اجرا و پیاده ســازی عدالت هیچگونه خللی 

ایجاد نشود.
رئیس قوه قضاییه بــه مقوله مهم چینش و 
توزیع و تخصیص نیروهــا در مراکز قضایی 
به نحوی که بیشترین بهره وری و کارآمدی 
در واحدهای قضایی حاصل شــود، اشاره 
کرد و در همیــن زمینه، آسیب شناســی 
خود در بازدید اخیر از شــعب دادگستری 
و دادسرای شهرستان اسلامشهر را مدنظر 

قرار داد.
رئیس دستگاه قضا نامتعادل بودن چینش 
نیروهــا در برخی مراجع قضایــی را دارای 
پیامدهای نامطلوب دانست و در این راستا 

مشــخصاً خطاب به رئیس کل دادگستری 
تهران دستورهایی صادر کرد.

محسنی اژه ای به مســئولان عالی قضایی 
دســتور داد که بــر نظارت های خــود بر 
زیرمجموعه ها چه به صــورت میدانی و چه 
به صورت سیســتمی بیفزایند تا در خلال 
این نظارت هــا، روندهــا و فرایندها مورد 
آسیب شناســی قرار گیرند و مشــکلات و 
موانع بــرای هرچه مطلوب تر شــدن ارائه 

خدمات قضایی به مردم، برطرف شوند.
رئیس قوه قضاییه ضمن قدردانی از زحمات 
شاهرخیان معاون مالی و پشتیبانی دستگاه 
قضا به وی دستور داد که با همکاری معاونت 
راهبــردی، گام های بیشــتری را برای رفع 
مســائل و مشــکلات واحدهــا و کارکنان 
قضایی بردارند و به صورت زمانبندی شده، 
ضمن تعییــن شــاخص ها و اولویت هایی 
مشــخص، از همه مراکز قضایی کشــور با 
کمــک همکارانشــان در معاونــت مالی و 
پشــتیبانی بازدید میدانی بــه عمل آورند 

تا آشنایی بیشــتری با تنگناها و مشکلات 
واحدها و کارکنان قضایی پیدا کنند.

محســنی اژه ای در همین راستا به معاون 
منابع انســانی قوه قضاییه نیز دستور داد 
که با انجام بازدیدهای مســتمر میدانی از 
مراکز قضایی ضمن بررســی نحوه چینش 
و توزیــع نیروهــا در واحدهــای قضایی 
نســبت به رفع نیازها و مســائل کارکنان 
دســتگاه قضــا در حوزه هــای مختلف از 
جمله مسائل آموزشــی، اقدامات مقتضی 

را ترتیب دهد.
اما یکــی از برنامه ها و سیاســت های اصلی 
دســتگاه قضایی در دوره جدیــد که مورد 
تاکید مؤکد رئیس قوه قضاییه اســت و در 
ســند تحول قضایی نیز به آن تصریح شده 
»کوتاه کردن فرایندهای دادرسی« است؛ 
در همین زمینه، رئیس عدلیــه در جریان 
نشست امروز به معاونت راهبردی دستگاه 
قضا دســتور داد که در راســتای تسهیل و 
تسریع دسترسی مردم به عدالت نسبت به 
اتخاذ تدابیر برای کاهش فرایند رســیدگی 
به پرونده های قضایی، اقدامات بیشتری در 

دستور کار قرار دهد.
رئیس عدلیه در همین زمینه مشــخصاً به 
بازدید اخیر خود از دادگســتری و داسرای 
شهرستان اسلامشهر اشاره کرد و نسبت به 
معطل ماندن پرونده ها در یک مرجع قضایی 
و عدم ارجاع به موقع آنهــا به مراجع بعدی 
تذکر داد و ایــن موضــوع را از عوامل اطاله 

دادرسی دانست.
رئیس قــوه قضاییه به رئیس مرکــز آمار و 
فناوری اطلاعات دســتگاه قضا دستور داد 
ضمن برنامه ریزی بــرای انجام بازدیدهای 
مســتمر از مراکــز قضایــی و شناســایی 
مشــکلات ناظر بر فرایندهای الکترونیکی 
بــا همــکاری  در واحدهــای قضایــی 
معاونت های »راهبردی« و »منابع انسانی« 
نســبت به تجهیز زیرســاخت ها و آموزش 
نیروها برای ارسال سیستمی اوراق قضایی 

اقدامات لازم را ترتیب دهد.

ونا در کمتر از ۷ ماه تامین ۲۰۰ میلیون دز واکسن کر

مدیرکل دفتر مشارکت های مردمی سازمان حفاظت محیط زیست :

و در حل معضل پسماند کشور وستاییان پیشر ر
خریدار   مدیرکل دفتر مشــارکت های 
مردمی و مســوولیت اجتماعی ســازمان 
حفاظــت محیط زیســت گفــت: اهمیت 
تســهیلگری وآمــوزش تفکیــک از مبداء 
در مدیریت پســماند عادی بــا بهره مندی 
و  مردمــی  مشــارکت های  ازظرفیــت 
تشکل های محیط زیستی کشــور به ویژه 
در روســتاها، بر کســی پوشــیده نیست و 
روســتاییان در حل معضل پسماند پیشرو 

هستند.
به گزارش سازمان حفاظت محیط زیست، 
سید ابوالقاسم موســوی اظهار داشت: یکی 
از مهمترین معضلات در کشــور به ویژه در 
استان های شمالی، موضوع پسماند خانگی 
یا زباله اســت، حجم بالای تولید پسماند، 
جمعیت شــناور و ویژگی های آب و هوایی 
و زمین شناســی، مهم ترین عوامل پیچیده 
شدن موضوع دفع پسماند در این استان ها 
است، همچنین اهمیت موضوع تسهیلگری 
و آمــوزش تفکیــک از مبــداء در مدیریت 
پســماند عادی با بهره منــدی از ظرفیت 
مشارکت های مردمی و تشکل های محیط 
زیستی کشور به ویژه در روستاها، بر کسی 

پوشیده نیست.
وی به مناســبت روز زمین پاک با تشــریح 
برنامه های رفع معضل پســماند در کشور 
درحوزه مشارکت های مردمی و مسوولیت 

اجتماعی سازمان گفت: معتقدیم این کلاف 
سردرگم به دست مردم باز می شود و گامی 
مهم و اساســی که در این زمینه برداشــته 
شده اســت، طرح ماپ )مدیریت اجتماعی 
پسماند( است که مبتنی بر جلب مشارکت 
اجتماعی با هدف مدیریت پایدار پســماند 

تعریف شده است.  
وی اساس طرح را بر مفهوم تفکیک از مبدأ 
- اما به معنای دقیق و واقعی آن - دانســته و 
بهره مندی مردم از منافع تفکیک و تحویل 
پســماند به مجریان طرح را از نقاط قوت و 

برجسته طرح برشمرد.  
مدیر کل دفتر مشــارکت هــای مردمی و 
مســوولیت اجتماعــی ســازمان حفاظت 
محیط زیســت از دیگر ویژگی های بارز این 
طرح ماپ را آمــوزش جامعه  محلی و جلب 
مشــارکت مردمی، کاهش تولید پســماند 
و تفکیک  در مبدأ به طــور کامل و اصولی، 
حــذف مخازن زبالــه عمومــی، بازیافت و 
فرآوری پســماندهای تر، تحویل پسماند 
خشک به فرآیندهای بازیافت، ایجاد چرخه 
اقتصادی برای مشارکت کنندگان از طریق 
ارزیابی کمی و کیفــی و امتیازدهی و ایجاد 

فروشگاه ماپ عنوان کرد.
وی اظهار داشــت: آنچــه در رویکرد طرح 
ماپ اهمیت دارد، ساختار ذهنی و نگرشی 
جامعه  نسبت به مســوولیت هایش در قبال 

پســماند و ســاختار فیزیکی و ســاز و کار 
اجرایی جمع آوری پســماندها در شــهرها 
و روستاها اســت، به این معنی که ساختار 
تجمیع پســماند در محله، خیابان، شهر و 
در نهایت محل دپو بایســتی برچیده شده و 
پســماند در مقیاس های محلی، کوچک و 

قابل اجرا مدیریت شود.
موســوی ادامــه داد: آنچــه در ارتبــاط با 
مبحث آموزش جامعــه  محلی حائز اهمیت 
اســت، رویکرد آمــوزش اســت، تجربه ما 
نشــان می دهد رویکرد تسهیلگری با هدف 
توان افزایــی جامعه مخاطــب رویکردی 
مؤثر و ســازنده در اجرای چنین طرح های 
اجتماعی است، پس از اجرای روند طراحی  
شده  طرح که شــامل آموزش های خانه به 
خانه و کارگاه های عمومی و تولید محتوا در 
فضاهای مجازی محلی، توزیع بســته های 
تفکیک از مبدأ و حذف مخازن تجمیع زباله 
از سطح روستاها اســت، نتایج ارزیابی های 
کمی و کیفی بســیار قابل توجه بوده است، 
با اجرای این طرح در روســتاهای داراب و 
دلیر، توسط انجمن مهرورزان زمین پاک در 
اســتان مازندران و با حمایت مالی صندوق 
ملی محیط زیست، به  طور میانگین، شاهد 
کاهش ۶۷ درصدی پسماند بودیم که نتایج 
حاکــی از آن، رضایت بــالای ۸۰ درصدی 
مردم جامعه محلی از اجــرای طرح و اثرات 

مثبت آن بر مدیریت پسماند منازل و چهره 
عمومی روستاها را به دنبال داشت.

موسوی با ابراز خرســندی از اجرای موفق 
این طرح خاطرنشــان کرد: ایــن موفقیت 
موجب شــد تا این دفتر مصمــم به اجرای 
طرح مذکور در سطح ملی و حل این معضل 
که فرهنگ غنی ایرانی- اســلامی ما را زیر 
ســؤال برده است، شــود، برنامه ریزی لازم 
بــرای تعمیم طرح به ســایر روســتاهای 
کشــور همراه با پیگیری و تشکیل جلسات 
کارشناســی در همکاری بــا دفتر مدیریت 
پســماند ســازمان، ضمن توجیه متولیان 
اصلی مدیریت اجرایی پسماند عادی، زمینه 
موافقت را با کلیات طــرح فراهم آورد، این 
مهم در نشست های بعدی و انجام اصلاحات 
لازم بســیار اثربخش پیگیری شد به طوری 
که کــه مکاتبات اخیــر نشــان می دهد، 
سازمان شهرداری ها و دهیاری ها نیز آماده 

اجرای طرح در کل کشور اســت که بسیار 
امیدبخش خواهد بود.  

مدیرکل دفتــر مشــارکت های مردمی و 
مســئولیت اجتماعــی ســازمان حفاظت 
محیط زیســت، ابــراز امیدواری کــرد تا با 
بهره گیــری از ظرفیت ســمن ها، شــاهد 
اجرای فوری این طرح در ســایر روستاهای 
کشــور بوده و همزمــان با تغییــر فرایند و 
اصلاحات لازم، معضل زباله را در شهرهای 
کوچک و ســپس در شــهرهای بــزرگ با 
مشــارکت مردمی در قالب طرح مدیریت 

اجتماعی حل کنیم.
وی گفت: این طرح ضمــن بهبود وضعیت 
مدیریت پســماند عادی کشــور، با ارتقای 
بهداشــت و ســلامت جامعه، بــه کاهش 
آسیب های اجتماعی ناشی از پسماند مانند 
زباله گردها و کودکان کار نیز کمک زیادی 

می کند.



ح تلاوت نوردر ساوه برگزارشد   همایش تکریم از خادمان طر

استان

ساوه -مژگان زمانی     رئیــس اداره فرهنگ و ارشاداسلامی 
شهرستان ساوه گفت:همایش تکریم از خادمان طرح تلاوت نور« 
خبرداد و بیان داشــت: این همایش با همــکاری اداره فرهنگ و 
ارشــاد اســلامی-کانون های فرهنگی هنری مساجد-دفترامام 

جمعه برگزارشد
حســین محمودی فررئیس اداره فرهنگ و ارشــاد اســلامی از 
برگزاری » همایش تکریم از خادمان طــرح تلاوت نور« خبرداد و 
بیان داشت: این همایش با همکاری اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی-

کانون های فرهنگی هنری مســاجد-دفترامام جمعه و با حضور 
حجت الاسلام رحیمی،امام جمعه- مهندس الیاسی،سرپرست 
فرمانداری- مدیرکل فرهنگ و ارشاد اســلامی استان مرکزی-
حجت الاسلام ذوالفقاری مدیر ستاد کانون های فرهنگی هنری 
مساجد استان مرکزی-حجت الاسلام و المسلمین نیکویی امام 
جمعه آوه و تعــدادی از مســئولین،مدیران کانون های فرهنگی 
و هنری مســاجد و خادمان طــرح تلاوت نــور در مپپ در محل 

مصلی)ع( برگزار شد.
حجت الاســلام دکتر رحیمی امام جمعه ســاوه در این همایش 
ضمــن تبریک ولادت حضــرت امام حســن مجتبــی)ع( ابراز 
داشت: ســیره پیامبراکرم)ص( و ائمه معصومین و نیز قرآن کریم 
راهکارهای فراوانی را پیش روی بشرقرار می دهد که عمل به آنها 

سعادت دنیوی و اخروی بشر را تضمین می کند.
وی افزود: نهج البلاغه بیانگر این راهکارهاست و قرآن کلیات برنامه 

های زندگی بشر اســت که اگر خوب از این کتاب شریف و برنامه 
ها در زندگی خود اســتفاده کنیم قطعاً محیطی سرشار از صفا و 
صمیمیت خواهیم داشت،هم ســعادت دنیوی را کسب خواهیم 
نمود و هم به سعادت اخروی که هدف نهایی همه ماست خواهیم 

رســید. دکتر رحیمی تصریح کرد: مهمترین بخشــی که قرآن 
توانسته با آن عظمت در زندگی ما داشته باشد،ایجاد صبر در برابر 
سختی و مشکلات اســت که روزمره با آن مواجه می گردیم و چه 
بسیار موانعی که با حضور قرآن از ســر راه برداشته شده اند و قرآن 

کریم انســان را به زندگی کردن با معیارها و ارزش های انسانی و 
اسلامی دعوت می کند.در ادامه از کانون های فرهنگی مساجد در 

ترویج فرهنگ و ارزش های قرآنی تقدیر و تشکر نمود.
همچنین در این همایش دکترسینا دلشادی،مدیرکل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان مرکزی با اشاره به دیدار مقام معظم رهبری 
با فعالان و قاریان قرآن که فرمودند: هرمســجد یک پایگاه قرآنی 
باشد،ابراز داشت: این کلام ریشه در قرآن دارد که حضرت رسول 
اکــرم)ص( در این خصوص می فرمایــد: انِمَّا نصُِبَتِ المَســاجِد 
للِقُرآن مســاجد را برای قرآن بنا کرده اند که نیاز است با تلاش ها 
و همفکری و تعامل کانون های فرهنگــی و هنری ائمه جماعات 

مساجد در ترویج و توسعه قرآن گام های مؤثری برداشته شود.
وی گفت: قرآن کریم در برگیرنده هدایت و سعادت انسانی در دنیا 
و آخرت می باشد و در تمام مراحل زندگی رهبر و راهنمای انسان 
به سوی کمال اســت و به راهی هدایت می کند که مستقیم ترین 

راه هاست.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی تصریح کرد: آیات قرآن تنها برای 
خواندن نیست بلکه برای فهم و درک مردم نازل شده است و تلاوت 
آیات قرآن مقدمه است برای اندیشــیدن و تدبر ، همگان وظیفه 
داریم که ضمن قرائت مســتمر قرآن برمفاهیم آن توجه،تفکر و 
اندیشــه نماییم که علاوه برصیقل آینه دل جهت تجلی انوار الهی 
از این کانون علم،حکمت و معارف بی پایان جلوه هایی از نوآوری و 

دانش های مختلف فراگیریم.

البرز -  مظفری   در این دیدار که با حضور شهردار ، ریاست 
واعضای شورای اسلامی با معاونت منابع انسانی و حفظ حقوق 
بیت المال دادگستری کل استان البرز برگزار گردید ، پیرامون 
تعیین تکلیف واجاره ساختمان دادگستری در کمالشهر بحث 
و تبادل نظرشد.دکتر بهمنی ضمن اشــاره به اراضی قولنامه 
ای وطرح مشــکلات پیش روی شــهروندان گفت: امید است 
با همکاری مراجع ذیربط هرچه ســریعتر این مشکل مرتفع 
گردد چرا که درخواستهای مکرر شــهروندان وظیفه را در این 
خصوص بر مدیریت شــهری افزون تر می نماید.در ادامه این 
نشســت دکتر اعظمی معاونت منابع انســانی و حفظ حقوق 
بیت المال دادگستری کل استان البرز باابراز امیدواری جهت 
رفع این مشکل افزود:آغازفعالیت ســامانه یکپارچه سند دار 
نمودن املاک قولنامه ای توســط اداره ثبت اســناد و املاک 
استان البرز بزودی  انجام خواهد شد و این اقدام ، در راستای رفع 
مشکل املاک مذکورمی تواند موثر مواقع گردد.وی افزود:طی 

پیگیری های انجام شده مقرر گردید آغاز این طرح از کمالشهر 
انجام پذیرد.در ادامه مقرر گردید سرانه های درمانی کمالشهر 
جهت معرفی خیرین محترم جهت احداث بیمارستان خیریه و 

ساخت کلینیک توسط شهرداری به دادگستری معرفی گردد.

البرز - مظفری    معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
به همراه مدیر عامل منطقه ویژه اقتصادی و فرودگاه بین المللی 

پیام از پارک فناوری اطلاعات و ارتباطات) فاوا(بازدید کردند.
محمد امین آقا میری معاون نو آوری و فناوری وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات و به همراه اکبر قنبرپور مدیر عامل پیام در 
بازدید از این پارک در جریان روند فعالیت های صورت گرفته 
و در حال انجام در این پارک قرار گرفتند.بازدید از زیرساختهای 
تأسیساتی پارک، نخســتین گلخانه هوشمند و تمام مکانیزه 
مقیاس کوچک کشــور که در این پارک واقع شده و نیز بازدید 
از چند شرکت دانش بنیان مستقر در پارک از دیگر برنامه های 
این دیدار بوده اســت.در ادامه بازدید در خصوص راهکارهای 
مشــترک باهدف توسعه همکاری های مشــترک بین پارک 
فاوا و منطقه ویژه اقتصادی پیام بحث و تبادل نظر شــد.وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات با هدف حمایت از واحدهای فناور 
و کسب و کارهای فعال در حوزه ICT، در سال ۱۳۹۶ اقدام به 

تأسیس پارک فناوری اطلاعات و ارتباطات )فاوا( کرد.پارک فاوا 
به عنوان یک پارک ملی، در حال حاضر قطب تولید فناوری در 
کشور و نیز ارائه دهنده خدمات، تســهیلات و تجهیزات برای 
شرکت های فناور داخلی در حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات 

محسوب می شود.

البرزالبرز
باهدف تعیین تكلیف اراضی قولنامه ای ؛

جلسه مدیران شهری  با مسئولین دادگستری البرز  برگزارشد
   بازدید معاون وزیر ارتباطات و مدیر عامل پیام  منطقه ویژه اقتصادی

 از پارک فناوری اطلاعات 

 جشنواره ملی »داستان« در همدان برگزار می شود

همدان -ذلیخاکرمی  جشنواره ملی »داستان« با رویکرد کاهش آسیب های 
اجتماعی، تقویت و گسترش روحیه امید و نشاط اجتماعی در همدان برگزار می شود.

 این جشــنواره با همکاری خانه شــعر و ادب و با هدف اســتفاده از زبان داستان در 
پیشگیری از آسیب های اجتماعی، تقویت و گسترش روحیه امید و نشاط اجتماعی 

در جامعه برگزار می شود.
این جشنواره با موضوع و محورهای »حجاب و عفاف، وجدان کاری، فضای مجازی، 
حاشیه نشینی، بیکاری، اعتیاد، طلاق، قاچاق کالا و حمایت از تولیدات داخلی« برگزار 
می شود و شــرکت در جشنواره برای همه رده های ســنی آزاد است ضمن اینکه هر 
شــرکت کننده می تواند ۲ اثر خود را در قالب فایل ورد به دبیرخانه جشنواره ارسال 

نماید؛ اما آثار ارسالی نباید به جشنواره دیگری ارسال شده باشد.
آخرین مهلت ارسال آثار به دبیرخانه جشــنواره ملی داستان ۳۱ اردیبهشت است و 

آیین اختتامیه این رویداد فرهنگی نیز ۲۲ خرداد ماه امسال برگزار خواهد شد.
علاقمندان برای شرکت در این جشنواره می توانند آثار خود را از طریق آدرس پستی و 
یا پست الکترونیک به نشانی yahoo.com@m_h_p۹۰ و یا از طریق شماره 

۰۹۳۳۰۵۸۰۳۰۹ در فضای مجازی ارسال نمایند.
در آیین اختتامیه این جشنواره از صاحبان سه اثر برگزیده و شایسته تقدیر جشنواره 

تجلیل خواهد شد.

  

 پرداخت تسهیلات مقاوم سازی مسکن
خ سود ۵ درصد  با نر

اصفهان -  مریم مومنی  مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان اصفهان 
از اجرایی شدن پرداخت تسهیلات مقاوم سازی ۲ میلیارد ریال با نرخ سود ۵ درصد 
خبر داد. غلامحسین خانی در دیدار با سرپرست فرمانداری ویژه کاشان در خصوص 
نهضت ملی مسکن گفت: پرداخت تســهیلات مقام سازی مسکن روستایی با مبلغ 
۲ میلیارد ریال در آخر ســال ۱۴۰۰ با تایید مصوبه شورای عالی مسکن با نرخ سود ۵ 

درصد مصوب شد که شهر ها زیر ۲۵ هزار نفر استفاده نمایند.
به گفته او در قالب نهضت ملی مسکن نوسازی یا بهسازی و در بافت فرسوده روستا ها و 
شهر ها زیر ۲۵ هزار نفر استفاده کنند، و بحث سنددار کردن خانه های روستایی که با 

همکاری ثبت و اسناد انجام می شود.
بحث سند مالکیت تک برگی مالکیت واحد ها صادر و تحویل افراد شهر های زیر ۲۵ 

هزار نفر تحویل داده می شود.
خانی می گوید در این طرح که زمان آن ده ســاله است ۱۹۵ روستا بازنگری می شود 
که اختصاص ۱۰۰ میلیارد ریال قیر رایگان برای آسفالت معابر روستایی با مشارکت 
دهیاری انجام می شود. تاکنون ۱۵۵۵ واحد در حال عملیات اجرایی ساخت می باشد 

که در این زمینه بحث و تبادل نظر گردید.

 

 بیماران خاص تحت پوشش بیمه سلامت نیازی 
به نظام ارجاع ندارند

ایلام – حسن بیگی  مدیرکل بیمه ســلامت ایلام گفت: سازمان بیمه سلامت 
بیماران خاص از جمله هموفیلی، تالاســمی، دیالیزی، ام اس و پیوند کلیه در مراکز 

خدمات درمانی دولتی به صورت رایگان درمان می کند و نیازی به نظام ارجاع ندارند .
نورالدین رحیمی اظهار داشت: در حوزه حمایت از اقشار نیازمند و جهت رعایت عدالت 
در حوزه سلامت تمام ساکنان و حاشیه نشینان شهر، مددجویان بهزیستی و کمیته 
امداد، زندانیان و افراد مجهول الهویه نیز بصورت رایگان تحت پوشش ایبن سازمان 
قرار دارند. وی با بیان اینکه بیماران تحت پوشــش کمیته امداد در صورت بســتری 
و رعایت نظام ارجاع وجهی را پرداخت نخواهند کرد، افــزود: هفت هزار و ۲۵۵ نفر از 
مددجویان کمیته امداد در مناطق شــهری تحت پوشش بیمه سلامت استان ایلام 
قرار دارند. رحیمی ادامه داد: با اجرای این طرح ســهم سازمان بیمه سلامت در قالب 
نظام ارجاع برای بیمه شدگان کمیته امداد معادل ۹۵ درصد خواهد بود و پنج درصد 

دیگر از محل منابع طرح تحول سلامت از طریق وزارت بهداشت تأمین می شود.
وی در بخش دیگری از سخنانش به نسخه نویسی الکترونیکی اشاره کرد و گفت: ایلام 
دارای رتبه اول طرح نسخه نویسی الکترونیکی است  و ۱۰۰ درصد مراکز طرف قرارداد 
ما تحت پوشش نسخه الکترونیکی قرار  دارند و ما ۲ ماه قبل از کل کشور نسخه نویسی 

را به ۱۰۰ درصد رساندیم.
مدیر کل بیمه سلامت ایلام اظهار داشت: بیمه شــدگان این سازمان با ارائه کد ملی 
خدمات درمانی دریافت می کنند و برای اطلاع از داروهای تجویزی و تماس با سامانه 
۱۶۱۶ برای اطلاع از داروهای تجویزی با سامانه ۱۶۱۶ برای ارائه نظرات، پیشنهادات و 

پاسخگویی به سوالات راههای ارتباط بیمه شدگان با بیمه سلامت است.

 افزایش ظرفیت یک پست برق انتقال و فوق توزیع
 در هفت تپه خوزستان 

مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خوزســتان گفت: با   اهواز – محمد مجدم
تعویض یکی از ترانس های پست برق انتقال و فوق توزیع هفت تپه اصلی، ظرفیت 
این پســت افزایش پیدا کرد. به گزارش خبرنگار خریدار به نقــل از روابط عمومی 
شرکت برق منطقه ای خوزستان، محمود دشت بزرگ اظهار کرد: ترانس اول پست 
هفت تپه اصلی تعویض و یک ترانس به ظرفیــت ۱۶۰ مگاولت آمپر جایگزین آن و 
برق دار شد. وی با بیان اینکه ارزش سرمایه گذاری نصب و راه اندازی ترانس جدید 
در این پست ۳۵۰ میلیارد ریال بوده، تصریح کرد: ظرفیت پست هفت تپه اصلی با 
نصب این ترانس به ۲۸۵ مگاولت آمپر رســیده و ۴۰ مگاولت نیز ظرفیت موبیل در 

این پست نصب است.
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزســتان یکی از اهداف این افزایش ظرفیت 
را تامین برق مشترکین جدید منطقه از جمله شــرکت های پاک چوب و آران رخ 
عنوان کرد و افــزود: افزایش ضریب اطمینــان، بهبود و پایداری شــبکه برق در 
منطقه و جلوگیری از حالت OVER LOAD شــدن پســت مذکــور از دیگر 
اهداف بهره برداری از این پروژه است. به گفته دشــت بزرگ از مهرماه سال ۱۴۰۰ 
تاکنون با احتســاب ظرفیت فوق ۵۵۵ مگاولت آمپر در بخش انتقال و فوق توزیع 
به ظرفیت شبکه تحت نظارت این شرکت در دو اســتان خوزستان و کهگیلویه و 
بویراحمد اضافه شده است. گفتنی است، شرکت برق منطقه ای خوزستان وظیفه 
تامین و پایداری برق در شبکه انتقال و فوق توزیع دو استان خوزستان و کهگیلویه و 

بویراحمد را بر عهده دارد.

مقاوم سازی ۵۶ درصد واحدهای مسکونی 
وستایی گلستان ر

گرگان- مهناز محمد زمانی حســینی مدیرکل بنیادمسکن گلستان گفت: از 
زمان شروع طرح ویژه نوسازی و بهســازی واحد های مسکونی روستایی تا کنون ۵۶ 
درصد خانه های روستاییان در استان گلســتان مقاوم سازی شده است.او می گوید: 
طرح ویژه نوسازی و بهسازی واحد های مسکونی روســتایی از سال ۸۴ آغاز شد و در 
آن زمان فقط ۷ درصد واحد های مسکونی در روستا های کشور و به تبع آن در استان ها 
مقاوم سازی شده بود.مدیرکل بنیادمسکن گلســتان گفت: بعد از ۱۶ سال با اجرای 
این طرح توانستیم شاخص مقاوم ســازی واحد های مسکونی روستایی در استان را 
به ۵۶ درصد افزایش دهیم در حالیکه متوسط این شــاخ در کشور ۵۰ درصد است. 
حســینی گفت: با توجه به ضرورتی که اجرای این طرح در مقابله با حوادث و کاهش 
خسارت ها دارد بنا داریم طی مدت ۱۰ ســال و در قالب دو برنامه پنج ساله و با کمک 
بانک ها، دهیاران و مردم همه واحد های مسکونی کم دوام و بی دوام را در روستا های 
استان مقاوم سازی کنیم و در سال ۱۴۱۰ پایان نوسازی واحد های مسکونی غیرمقاوم 
را جشن بگیریم.مدیرکل بنیادمسکن گلستان می گوید: نظارت بر ساخت و ساز های 

روستایی حتی شاید سخت گیرانه تر از نظارت بر ساخت و ساز ها در شهر ها است

ساری -اسلامی    با توجه به اینکه دودانگه ساری 
این روزها به مقصد گردشگری تبدیل شده و هرساله 
گردشگران بسیاری از این منطقه و طبیعت و جاذبه 
های گردشــگری آن دیدن می کنند با فراهم کردن 
زیرســاخت های مختلف در این مناطق می توان هر 
ساله پذیرای گردشگران بی شماری بود که آموزش 
و پرورش در این بخش با تبدیل مدارس بلااســتفاده 
به اقامتگاه های بومگردی تــلاش دارد در این بخش 

اثرگذار باشد.
در حال حاضر برخی از مدارس قدیمی بلااستفاده در 
استان مازندران وجود دارد که با توجه به قرار گرفتن در 
بافت طبیعی و گردشگری می تواند مکان خوبی برای 

بومگردی و توسعه در مناطق مختلف باشد، مدارسی 
که با مرمت و بازسازی آنها می توان به جذب گردشگر 

کمک کرد و توسعه را برای منطقه به ارمغان آورد.
منطقه دودانگه ســاری با قرار گرفتن در دل جنگل و 
طبیعت بکر، در سال های اخیر به مقصد گردشگری 
برای مسافران و گردشگران مختلفی تبدیل شده و با 
توجه به ظرفیتی که مدارس بلااستفاده وجود دارد می 
توان از ظرفیت های موجود برای توسعه مراکز اقامتی 
و گردشگری استفاده گردد،اقدامی که مدیر آموزش و 
پرورش دودانگه ساری از آن به عنوان توسعه در منطقه 
نام می برد و در همین راستا گفتگویی را با ایشان در این 
بخش و بخش های مختلف دیگر انجام داده ایم که در 

ادامه می خوانید.

مدیر آموزش و پــرورش دودانگه ســاری از تبدیل 
مدارس بلااستفاده دودانگه ســاری به اقامتگاه های 
بومگردی خبر داد و گفت: این مهم گامی برای توسعه 
همه جانبه گردشــگری، اقتصــادی و فرهنگی در 

منطقه است.
ســید ناصر میرمحمدی اظهار کرد: منطقه دودانگه 
ساری با توجه به منابع طبیعی و فرهنگی از ظرفیت 
بالایی برای ایجاد اشتغال کارآمد و توسعه اقتصادی در 
حوزه های گردشگری و صنایع دستی برخوردار است و 
با توجه به استقبال گردشگران در سال های اخیر از این 
مناطق تلاش داریم تا در راستای توسعه گردشگری و 

اقتصادی منطقه گام برداریم.
وی افــزود: تــلاش داریم تا در راســتای اســتفاده 

همه جانبه از ظرفیت های موجود خصوصاً در حوزه 
توسعه گردشگری و اقتصادی و ایجاد زیرساخت های 
اقامتی و گردشــگری، از ظرفیت مدارس بلااستفاده 

دودانگه استقاده شود.
میرمحمدی تصریح کرد: در همین راســتا برخی از 
مدارس برای توسعه بومگردی تجهیز شده و تعدادی 
هم با طی مراحل قانونی در اختیار افراد واجد شرایط 
در این بخش قرار میگیرد تا در راســتای توسعه گام 

برداریم.
وی در ادامه با اشــاره به عملکرد آمــوزش و پرورش 
دودانگه در بخش های مختلف و نیازهــا و برنامه ها 
گفت: یکی ازمهمترین  دغدغه فعلی ما فراهم کردن 
سرویس ایاب و ذهاب برای همکاران فرهنگی است تا 

معلمان ما بدون دردسر و استرس از ساری به دودانگه 
و بالعکس تردد کنند کــه امیدواریم با همکاری همه 
مســؤولان ، بویژه اداره کل آموزش و پرورش استان 

برطرف شود.

مدیر آموزش و پرورش منطقه دودانگه خبر داد؛

تبدیل مدارس بلااستفاده  به اقامتگاه های بومگردی گامی برای توسعه گردشگری

اصفهــان - مریم مومنی    به گــزارش روابط عمومی 
نمایشــگاه بین المللی اصفهان، مدیرعامل دارالقــرآن  الکریم 
اصفهان از ارائه رویکردهای علمی این موسســه در هفدهمین 
نمایشگاه قرآن و عترت خبر داد و گفت: ویژه برنامه های مختلفی 
برای اقشار مختلف جامعه از سنین کودکی تا بزرگسالی توسط این 

موسسه در نمایشگاه قرآن و عترت پیش بینی شده است.
حجت الاسلام والمســلمین احمد زادهوش با اشاره به برگزاری 
نمایشــگاه قرآن و عترت و تاثیر ویژه آن بر ارتقای روحیه معنوی 
در سطح جامعه گفت: موسسه دارالقرآن الکریم استان اصفهان 
که از موسسات برجســته و ممتاز حوزه نشر فرهنگ قرآن کریم 
به شمار می رود و با پیشینه ای حدود ۳۴ سال، منشأ آثار و خدمات 

ارزشمند قرآنی در استان اصفهان بوده است، امسال نیز با حضور 
در نمایشگاه قرآن و عترت، تلاش می کند به ارتقای روحیه معنوی 

مردم استان کمک کند.
وی با بیان اینکه برنامه های مختلفی توسط این موسسه برای اجرا 
در نمایشگاه قرآن و عترت پیش بینی شــده است، افزود: یکی از 
برنامه های پیش بینی شده، حضور مدارس هشت گانه دارالقرآن 
کریم در نمایشگاه است که در مقاطع مختلف برای آموزش پسران 
و دختران دانش آموز فعالیت می کند و از مدارس موفق اصفهان نیز 
به شمار می رود؛ این مدارس با آموزش حدود دو هزار دانش آموز در 
مقاطع مختلف توانسته همراه با کسب امتیازات علمی، هنری و 
ورزشی ممتاز و متعدد در سطح استان و کشور، فعالیت های قرآنی 

ممتازی هم به انجام برساند که نتیجه آن حضور ده ها حافظ قرآن 
از دانش آموزان این موسسه در سطح جامعه است.

وی همچنین با اشــاره به حضور فعالانه شــبکه مویرگی شعب 
دارالقرآن الکریم اصفهان در نمایشگاه قرآن و عترت تصریح کرد: 
شعب دارالقرآن که دارای ۱۳۰ شعبه خانگی و یک شبکه مویرگی 
قرآنی در سطح شهرستان اصفهان است به تشریح فعالیت های 
خود خواهد پرداخــت و در کنار آن، غرفه کــودک و نوجوان که 
متشکل از ۱۵ پیش دبســتانی برای کودکان و برنامه شکوفه ها 
است با برنامه های جذاب و متنوع، برگزاری مسابقات و بازی های 
کودکانه، پذیرای بازدیدکنندگان از نمایشگاه به ویژه خانواده ها 

خواهد بود.

تبریز-جباردخت      مدیرعامل جدیــد گاز آذربایجان 
شرقی در اولین دیدار عمومی خود با کارکنان شرکت، همدلی و 

تعهد را مهم ترین رکن نیل به اهداف سازمانی دانست.
نادر کمالی در جمع کارکنان شــرکت گاز آذربایجان شــرقی 
ضمن آرزوی قبولی طاعات و عبادات همکاران و تقدیر و تشکر 
از تلاش جمعی آنان در تحقق اهداف ســازمانی گفت: به رغم 
چالش ها و مشــکلات پیش رو، با تکیه بــر توانمندی و همت 
و پشتکار همکاران در ســالی که گذشــت عملکردی فراتر از 

تعهدات گازرسانی را محقق ساخته ایم.
وی خدمت رســانی صادقانه به مردم و جلب رضایت عمومی را 
هدف کلان شرکت در اجرای امور دانســت و تصریح کرد: اگر 
کارکنان با تعهد سازمانی و احساس مســؤولیت در قبال ولی 
نعمتان خود و لحاظ نمودن رضای الهــی در تمامی امور اقدام 
نمایند بدون شک سازمان در مسیر رشــد و تعالی قرار خواهد 
گرفت. کمالی اظهار داشت: ســرمایه انسانی مهم ترین دارایی 
شــرکت در نیل به اهداف بوده و تلاش مدیریت عالی سازمان 

بر این خواهد بود تا با رفع چالش هــای موجود، بهبود رضایت 
و ایجاد محیط شــغلی ایمن و ارتقای دانش و روحیه کارکنان 
در حفظ سرمایه های انســانی تلاش نماید. مدیرعامل شرکت 
گاز آذربایجان شرقی خاطرنشان کرد: در مسیر خدمت رسانی 
صادقانه با همیاری تک تــک همکاران و ارائه پیشــنهادات و 
راهکارهای ســازنده و تعاملات مطلوب با دستگاه های اجرایی 
و اطلاع یابی در دیدگاه های ذی نفعان، در ارتقای کمی و کیفی 

خدمات به مردم تلاش خواهیم کرد.

اهواز - محمــد مجدم  به گزارش خبرنــگار خریدار به 
نقل از وبدا خوزســتان، جاودان زاده مدیرشبکه اظهارکرد: حضور 
پزشــک متخصص ارتوپدی و خریداری تجهیزات موردنیاز جهت 
انجام اعمال جراحی ارتوپدی جهت بیمارســتان شهیدطباطبایی 
که انجام بسیاری از اعمال جراحی ارتوپدی را میسر نمود و بیماران 
شریف و عزیز شهرستان از این پس بدون دغدغه و نگرانی برای انجام 
اعمال جراحی ارتوپدی خود به بیمارستان مراجعه نمایند. وی بیان 
داشــت: فعلآبا حضور پزشــک متخصص ارتوپدی در بیمارستان 
۱۰ روز در ماه می باشد که امیدواریم با تهیه دستگاهC_ARM و 

عنایت مسئولین ارشد دانشگاه ،مدت زمان حضور پزشک متخصص 
ارتوپدی به صورت تمام وقت گرددهمچنین کلینیک ارتوپدی در 
روزهای فرد در بیمارستان شهید طباطبایی دائر می باشد جاودان 
زاده بیان کرد :این جراحی روشــی کارآمد و ایمــن برای التیام درد 
بیماران و بازگرداندن آنان به فعالیت هــای طبیعی زندگی روزمره 
است ونخستین عمل جراحی ارتوپدی در این مرکز بوده وکه ضمن 
تقدیر از پرســنل اتاق عمل، این عمل را گامی در جهت پیشــرفت 
اعمال جراحی ارتوپدی در این مرکز قلمداد نمودند که خوشبختانه 

توسط تیم جراحی ارتوپدی این مرکز با موفقیت به اتمام رسید

اصفهان

آذربایجان شرقی

ویکردهای علمی دارالقرآن  الکریم اصفهان در نمایشگاه قرآن و عترت ارائه ر

مدیرعامل شرکت گاز آذربایجان شرقی در دیدار کارکنان :

همدلی و تعهد، مهم ترین رکن نیل به اهداف سازمانی است

آغاز انجام اعمال جراحی ارتوپدی در بیمارستان شهید طباطبایی باغملک

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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مدیرعامل بانک کارآفرین در جریان برگزاری مجمع شعب عنوان کرد
فعالیت بخش ارزی گسترش می یابد

هفتمین مجمــع پایش عملکرد شــعب بانک کارآفرین بــا معرفی ده 
شعبه برتر برگزار شــد.به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین، دکتر 
احمد بهاروندی مدیرعامل بانک کارآفرین در جریان برگزاری هفتمین 
مجمع پایش عملکرد شــعب بانک ابراز امیدواری کــرد که با تلاش و 

جدیت همکاران در مجامع آینده شاهد کسب رتبه های بالاتر باشیم.
وی با اشــاره به شرایط اقتصادی حاکم بر کشــور، به بیان چند نکته در 
خصوص اقتصــاد و جریان نقدینگی در ســال ۱۴۰۱ پرداخت و گفت: 
سیاست انقباضی حاکم در زمستان ۱۴۰۰ منجر به ایجاد رقابت ناسالم 
نرخی میان بانک ها برای جذب ســپرده و ایجاد شــکاف نقدینگی در 

ترازنامه آن ها شده است.
بهاروندی ادامه داد: موضوع حــذف ارز ترجیحی و حرکت دولت به این 
سمت تقاضا برای ریال را افزایش خواهد داد و شرکت های که تاپیش از 
این غذا و دارو را با ارز ترجیحی وارد می کردند برای خرید ارز نیمایی نیاز 
به ریال بیشتری خواهند داشت پس فشار بر روی ریال زیاد می شود. به 
این جهت مشتریانی که نیاز به منابع ریالی دارند حساب های خود را از 
شــبکه بانکی خارج می کنند.وی راهکار مواجهه بــا اتفاق این را توجه 
شعب به حوزه ارزی دانست و تاکید کرد: از این طریق علاوه بر گسترش 
فعالیت ارزی بانک شاهد رســوب منابع ریالی نیز باشیم و بتوانیم از این 
طریق شاهد رشد منابع باشیم.مدیرعامل بانک کارآفرین دومین نکته 
حائز توجه را مصوبه مجلس شورای اسلامی مبنی کسر مالیات از سود 
ســپرده های اشــخاص حقوقی، خواند و افزود: به نظر می رسد اجرای 
این تصمیم منجر به گســترش رقابت بر سر نرخ ســپرده، میان برخی 

بانک های غیر منضبط خواهد شد.
بهاروندی ادامه داد: قانون گذار با فرض این که منابع این اشــخاص در 
سیستم بانکی قفل شده این سیاست را تبیین کرده است، این در حالی 
است که این منابع پیش از این به تسهیلات تبدیل شده و در امر تولید به 
گردش در آمده است. حتی برخی شرکت ها منابع احتیاطی خود را در 
بانک ها قرار داده اند تا در زمان افزایش سرمایه و یا اجرای سیاست های 

افزایش تولید به آن دسترسی داشته باشند.
وی با تاکید بر این که نمی توان این ســپرده ها را منابع قفل شده نامید 
خاطر نشــان کرد : بنابراین با این سیاســت جدید مجدداً شاهد خروج 
منابع از سیســتم بانکی به ســمت صندوق ها خواهیم بــود آن هم در 
شــرایطی که صندوق ها خارج از قواعد رگلاتوری بازار پول هســتند و 

درنهایت بانک ها را با کاهش منابع مواجه می کنند.

تاکید رییس هیات مدیره گروه صنایع پتروشیمی 
وه  خلیج فارس بر افزایش همکاری های این گر

با بانک تجارت
رییس هیات مدیره گروه صنایع پتروشــیمی خلیج فارس، با اشاره به 
اظهارات وزیر نفت مبنی بــر اینکه بانک تجارت عملا بانک ســازمانی 

وزارت نفت است، بر افزایش همکاری ها با بانک تجارت تاکید کرد.
به گزارش روابط عمومی و ارتقای سرمایه اجتماعی بانک تجارت، بیژن 
چگنی در مراســم تکریم و معارفه دو مدیر این گروه با اشاره به سوابق 
خوب و طولانی همکاری بانک تجارت و گروه صنایع پتروشیمی خلیج 
فارس گفت: ما انتظار داریم همکاری های این دو مجموعه افزایش یابد 
و سخنان مهندس اوجی درباره اینکه بانک تجارت عملا بانک سازمانی 

وزارت نفت است، جایگاه و اهمیت این بانک را نشان داد.
وی تصریح کــرد: توقع ما این اســت که بانک تجارت حضــور خود در 
پروژه های توسعه ای گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس را تقویت کند 

و تعامل دو مجموعه بیش از پیش شود.

یک فعال حوزه اقتصادی خواستار پیگیری معضل 
صحنه زنی در صنعت بیمه شد

دکتر ناصر الدین اسلامی فرد مدیر روابط عمومی و امور بین الملل بیمه 
رازی در مطلبی در فضای مجازی با اشاره به فیلم سینمایی صحنه زنی 
عنوان کرد :در این فیلم ادعا شــده است که طبق آمار شرکت های بیمه 
، سالانه افراد زیادی برای کســب درآمد صحنه زنی می کنند و گردش 

مالی آنها به بیش از میلیاردها تومان می رسد.
اگر این مطلب درســت باشــد، معضل بزرگی اســت کــه مقابله با آن 

کارگروهی از بیمه ها ، قوه قضاییه مجلس و پلیس را می طلبد.
گفتنی است »صحنه زنی« اقدامی اســت که عده ای سودجو در جهت 
کســب درآمد غیرقانونی ، با ایجاد صحنه های ســاختگی تصادف ، از 

شرکت های بیمه خسارت دریافت میکنند.

جزئیات دریافت وام قرض الحسنه ۱۰۰ میلیون 
تومانی بانک مسکن

بانک مسکن تحت شــرایطی به افراد واجد شــرایط وام قرض الحسنه 
۱۰۰ میلیون تومانی خوداشتغالی را می پردازد. به این وام تنها ۴ درصد 

کارمزد تعلق می گیرد.
به گزارش صــدای بورس، وام خوداشــتغالی بانک مســکنبه افرادی 
پرداخت می شــود که معرفی نامه خود را از ســازمان بهزیستی، بنیاد 
شــهید و امور ایثاگران یا کمیته امداد دریافت کرده باشــند و به یکی 
از شــعب بانک مســکن ارائه دهند. در صورتی که فردی خواهان این 
وام باشد، ســقف تســهیلات برای وی ۱۰۰ میلیون تومان خواهد بود. 
اما اگر کارفرمای واجد شــرایطی این وام را از بانک مسکن درخواست 
کند، تســهیلات مذکور برای او حداکثر تا ۲۰۰ میلیون تومان افزایش 
پیدا خواهد کرد. افرادی که شرایط یاد شده را داشته و مایل به دریافت 
این تسهیلات هستند، باید در یکی از شعب بانک مسکن سپرده قرض 
الحسنه داشته باشــند و مانده حســاب آن ها هم در حســاب مذکور 

دستکم به ۱۰۰ هزار تومان برسد.
ضمانت اصلی برای پرداخت این تســهیلات، ضامن رســمی و ســند 
ملکی اســت. به این صورت که برای تســهیلات تا ســقف ۵۰ میلیون 
تومان، داشــتن دو ضامن معتبر کافی بوده، اما برای مبالغ بیشتر باید 
سند ملکی به شــعبه بانک ارائه شــود. حداکثر مدت زمان بازپرداخت 
این تسهیلات هم ۸۴ ماه ذکر شــده است.براساس اعلام بانک مسکن، 
متقاضیان نباید دارای بدهی معوق یا چک برگشــتی در سیستم بانکی 
باشند. در صورتی که اقساط در موعد مشــخص شده پرداخت نشوند، 
نرخ وجه التزام آن هــا ۱۲ درصد خواهد بود.به گــزارش کاماپرس، در 
صورتی کــه بانک به فــردی وام ۱۰۰ میلیون تومانــی را با مدت زمان 
بازپرداخت ۸۴ ماهه اعطا کند، مبلغ هر قســط برای وی یک میلیون و 

۲۹۸ هزار و ۷۰۱ تومان خواهد بود.

ح  و در اجرای طر بانك صنعت و معدن پیشر
تأمین مالی زنجیره تولید و پرداخت تسهیلات 

ونیکی بر اساس استعلام صورتحساب الکتر
معاون اعتبارات و راهبری شــعب بانک صنعت 
و معدن گفت: این بانک در راســتای سیاست 
های ابلاغــی وزارت امور اقتصــادی و دارائی و 
اهمیت تأمین مالی زنجیــره ای به عنوان یکی 
از مهمتریــن برنامه های تأمیــن مالی بخش 
صنعــت اقدامات مهــم و موثری را بــه انجام 

رسانده و در دست اقدام دارد.
به گزارش روابط عمومی بانک صنعت و معدن، عبدارضا ولی الهی یکی 
از اقدامات یاد شــده را اعطای مبلغ ۵۰۰ میلیارد ریال از طریق تامین 
مالی زنجیره ای برای شــرکت ســایپا و حلقه های زیرمجموعه عنوان 
نمود که مرحله دوم آن به مبلغ ۵۰۰ میلیارد ریال نیز در دســت اقدام 

است.
وی ادامه داد: ۸۵۰ میلیارد ریال برای شرکت ذوب آهن اصفهان،۵۰۰ 
میلیارد ریال برای شــرکت ایران خودرو و انتشار۱۰ هزار میلیارد ریال 
اوراق گام در ارکان اعتباری بانک برای تامین مالی شــرکت ها مصوب 
شده و بررسی ها برای توسعه استفاده از ابزار اعتباری جهت تامین مالی 

بر اساس مذاکرات با مشتریان ادامه دارد.
ولی الهی افزود: همچنین در راستای شفافیت و کارایی تخصیص منابع 
و در راستای اجرای نظام تامین مالی زنجیره ای، این بانک نسبت به اخذ 
استعلام صورتحساب  الکترونیکی از سامانه جامع تجارت در پرداخت 
تسهیلات در بخشهایی از صنایع فولادی، نفت، گاز و پتروشیمی، لوازم 
خانگی ،لوازم یدکی و قطعات مصرفی خودرو  اقدام می نماید که در این 
روش صورتحســابی که خریدار بابت خرید کالا به بانک ارائه می نماید 

توسط فروشنده در سامانه مذکور مورد تایید قرار می گیرد.
وی بیان داشت: در فرصت کوتاه ابلاغ طرح بر طبق استعلام انجام شده 
از ســامانه جامع تجارت، بانک صنعت و معدن  تــا تاریخ ۲۰ فروردین 
۱۴۰۱، اســتعلامات  به ارزش ۴.۷۵۵ میلیارد ریــال بابت ۲۳۰ فقره 
تسهیلات انجام شده و بر اساس عملکرد مقایســه ای بانکهای عضو تا 
تاریخ شانزدهم اسفندماه۱۴۰۰، بانک صنعت و معدن در این زمینه در 

میان شبکه بانکی، دارای رتبه نخست می باشد.
معاون اعتبارات و راهبری شعب بانک صنعت و معدن خاطرنشان کرد: 
علاوه بر این آموزش شــعب در خصوص نحوه اســتعلام صورتحساب 
الکترونیک و نحوه راهنمایی مشــتریان انجام شــده و نماینده استانی 
مطلع و تام الاختیار به سازمان صنعت، معدن و تجارت هر استان جهت 

پیگیری و هماهنگی لازم معرفی شده است.
گففتنی است، در نشست مشترک رئیس کل بانک مرکزی، وزیر صمت 
و مدیران عامل بانک های منتخب که روز شنبه بیست و هفتم فروردین 
ماه سال جاری برگزار شــد نیز بر اجرای دقیق و عملیاتی »طرح تأمین 
مالی زنجیره تولید« بــه منظور حمایت عملی از رونــق تولید، اقتصاد 
دانش بنیان و کارآفرینی پایدار تاکید شــد و دکتر صالح آبادی با اشاره 
به انحراف و هدررفت منابع در روش های قدیمی اعطای تسهیلات، در 
خصوص روش تأمیــن مالی زنجیره تولید اظهار داشــت: با انجام طرح 
تامین مالی زنجیره تولید، امکان نظارت بر مصرف صحیح تســهیلات 
که یکی از تاکیدات رئیــس جمهور برای نظام بانکی اســت فراهم می 

شود.
رئیس کل بانک مرکزی تصریح کرد: هر نوع تشــویقی که در راســتای 
رونق تولید باشــد و بتواند اشــتغال افرینی پایدار ایجاد کند در دستور 
کار بانک مرکزی قرار دارد و در این بــاره نیز از تمام ظرفیت های بانکی 
اســتفاده خواهیم کرد.  وی ادامه داد: همچنین با استفاده از این طرح 
با منابع کمتر امکان حمایت و تامین ســرمایه در گــردش بنگاه های 
تولیدی بیشتری فراهم می شود و در مقایسه با روش های قدیمی فشار 

بسیار کمتری به منابع مالی بانک ها وارد می شود. 
دکتر صالح آبــادی اوراق گام را یکی از ابزارهای نویــن در تامین مالی 
زنجیره تولید برشــمرد و افزود: با اصلاحات انجام شده در دستورالعمل 
اجرایی اوراق گام در پایان سال گذشــته، گام موثری در بهبود عملکرد 
و استفاده از این ابزار برداشته شده اســت و امیدواریم با همکاری بانک 
ها بتوانیم گامی مهم در  تسریع و گســترش تامین مالی زنجیره تولید 
برداریم.  رئیس شورای پول و اعتبار با اشــاره به اهمیت نقش آموزش 
شبکه بانکی در تســریع فرآیند تامین مالی زنجیره تولید، اضافه کرد: با 
توجه به هدفگذاری ۵۰ درصدی تامین مالی ســرمایه در گردش بنگاه 
های تولیدی از طریق این طرح، باید با اســتفاده از ظرفیت موسســه 
آموزش عالی بانکداری نســبت به آموزش روند اجــرای طرح در بانک 

های عامل اقدام کنیم. 
وی با اشــاره به اهمیت موضوع تامین مالی زنجیره تولید در مجموعه 
اقتصادی کشــور تاکید کرد: پایبندی به زمانبندی در عملیاتی شدن و 
گسترش استفاده از این طرح از الزامات موفقیت طرح است، لذا گزارش 
اقدامات انجام شــده از ســوی بانک ها در این خصوص باید به صورت 
ماهانه ارائه شــود تا برنامه ریزی های آتی بر مبنای آن انجام شــده و 

اهداف تعیین شده محقق شود. 
وزیر صنعت، معــدن و تجارت نیز در این جلســه نقش طــرح تامین 
مالی زنجیره تولید در دستیابی به هدف رشــد اقتصادی ۸ درصدی را 
بســیار حیاتی دانســت و گفت: با توجه به افزایش هزینه های تولید به 
دلیل افزایش قیمت مواد اولیه، تغییر سیاســت هــای در تخصیص ارز 
ترجیحی و افزایش دســتمزد و هزینه های جانبی تولید، دستیابی به 
رشد اقتصادی تنها از مسیر تامین سرمایه در گردش بنگا های تولیدی 

و افزایش ظرفیت تولید از این طریق میسر خواهد شد. 
دکتر فاطمی امین افزود: عملیاتی شــدن این طــرح نقش موثری در 
جهش تولید، اشتغال و رشــد اقتصادی خواهد داشت و از این رو وزارت 
صمت و بانک مرکزی با همکاری بانک ها بــه جدیت به دنبال عملیاتی 

شدن طرح تامین مالی زنجیره تولید هستند. 
وزیر صنعت، معدن و تجارت در این نشســت با تقدیر و تشکر از تلاش 
شبکه بانکی در چند ماه گذشــته در خصوص تامین مالی زنجیره ای و 
پرداخت تسهیلات مبتنی بر صورتحسابهای سامانه جامع تجارت بیان 
کرد: مرحله پایلوت این کار انجام شــده است و امسال کار باید تسریع و 

گسترش یابد.
وی در پایان با اشــاره به نقش این طرح در جلوگیــری از انحراف منابع 
تصریح کرد: با اجرایی شــدن ایــن طرح امکان نظارت و دســتیابی به 
شفافیت در مصرف تســهیلات با توجه به اینکه اطلاعات تمام زنجیره 
ها قابل رصد و پایش است، افزایش یافته و شــاهد رونق در بخش های 

مختلف اقتصاد خواهیم بود.

ونیک جدید بانک رفاه کارگران خدمت الکتر
با هدف جلب رضایت مشــتریان، دامنه کاربرد 
خدمت الکترونیک جدیــد بانک رفاه کارگران 
مبتنی بر بهبــود فرآیندهای مرتبط با خدمات 

رفاه کارت، افزایش یافت.
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، با 
استفاده از این خدمت الکترونیک جدید امکان 
ایجاد محدودیت استفاده تنخواه کارت رفاه در 

بازه زمانی هفتگی تا سقف مبلغ تعیین شده فراهم شد.
بر این اساس، مشتریان حقوقی می توانند پس از افتتاح حساب و صدور 
تنخواه کارت رفاه در شــعبه از امکان محدودسازی سقف تراکنش های 

کارتی در بازه های زمانی روزانه، هفتگی و ماهانه استفاده کنند.
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 ارائه تکالیف اجرانشده قانون جدید چک 
وری است در موعد مقرر ضر

علی مرادی  بانــک مرکزی تاکنــون اقدامات 
بســیار موثری در جهت اجرای قانون جدید چک 
انجام داده است؛ با این حال لازم است تا با جدیت 
بیشــتری اجرای ســایر تکالیف اجرانشده قانون 

جدید چک را پیگیری کند.
 با الزامی شدن اجرای قانون جدید چک از ابتدای 
سال ۱۴۰۰ بانک مرکزی مکلف شد تا تکالیفی از 
قانون جدید چک که هنوز اجرایی نشده بودند را 
اجرا کند؛ از جمله این تکالیــف می توان به ایجاد 
امــکان ثبت و تائیــد اطلاعات چک در ســامانه 
صیاد از طریق دســتگاه های خودپــرداز، ایجاد 
امکان صدور چک های بابت تضمین در ســامانه 
صیاد، ایجاد امکان ثبت، تائید، انتقال و اســتعلام 
اطلاعات چــک از طریق ســامانه های پیامکی و 
تعیین رتبه بندی و اعمال ســقف اعتباری برای 

صادرکنندگان چک اشاره کرد.

 ایجاد امکان انجام فرآیندهای مربوط 
به چک های جدید با پیامک

به تازگــی بانک مرکزی به یکــی از تعهدات خود 
در راســتای اجرای قانون جدید چک عمل کرده 
اســت. به گفته روابط عمومی بانک مرکزی، این 
بانک هم اکنون در راســتای تســهیل دسترسی 
به خدمات چک هــای جدیــد بنفش رنگ برای 
مشتریان شبکه بانکی، امکان ثبت، تأیید دریافت 
و انتقال تا ســقف مبلغی ۱۵۰ میلیون ریال را از 

طریق پیامک فراهم کرده است.
همچنین امکان انواع استعلام بدون سقف مبلغی 
برای اطلاع از وضعیت چــک و صادرکننده چک 

نیز با استفاده از ارسال پیامک فراهم شده است.

اتصال دستگاه ها ی خودپرداز به سامانه 
صیاد جهت ثبت و تائید چک

علیرغــم اینکه تا پیــش از این، بانــک مرکزی و 
شــبکه بانکی دو بار جهت تســهیل دسترســی 
مردم و کســبه به ســامانه صیاد جهت ثبت چک 

به وســیله خودپردازها وعده داده بودند اما بعد از 
هر بار پایــان یافتن موعد این وعــده، در عمل به 
تعهدات خود ناکام بودند.بانــک مرکزی یک بار 
در سال گذشــته اعلام نمود که تا پایان شهریور 
امکان ثبــت و تائید چک به وســیله خودپرداز را 
مهیا می کند؛ با این وجود بعد از اتمام زمان وعده 

داده شده هیچ بانکی این امکان را مهیا نکرد.
بار دیگر اعلام نمود که تا پایان ســال ۱۴۰۰، این 
خدمت توســط تمامی بانک ها ارائه خواهد شد؛ 
با این وجــود اما بعد از اتمام مهلــت، تنها ۷ بانک 
این وعده را عملی کردند و همچنان سایر بانک ها 
از جمله بانک های ملی، کشــاورزی و تجارت در 

عمل به این وعده، دچار عقب ماندگی هستند.
البتــه لازم به ذکر اســت که عمل بــه این تعهد 
توســط ۷ بانک نشــان می دهد که بانک مرکزی 
زیرســاخت های لازم جهت اتصال خودپرداز به 
سامانه صیاد را فراهم کرده است و این بانک های 
دیگر هستند که باید هر چه ســریع تر به تکالیف 
خود عمل کنند.در این رابطه ســخنگوی اجرای 
قانون جدید چک با بیان اینکــه در پایان آذر ماه 
ســال ۱۴۰۰ بانک ها ملزم شــدند کــه خدمات 
سامانه صیاد را از طریق دســتگاه های خودپرداز 
ارائه کنند، بیان کرد: از آنجایی که دســتگاه های 
خودپرداز مکانیکی هستند، تجهیز آنها به سامانه 
صیاد به لحاظ فنی امری پیچیده تلقی می شــود. 
در این بــاره تاکنــون اقدمات مناســبی انجام 
شــده و در حال حاضر بیش از ۲۳ هزار کیوسک 
و خودپــرداز بانکی یعنــی بیــش از ۳۷ درصد 
خودپردازها در کل کشــور مجهز به سامانه صیاد 
شــده اند.وی تصریح کرد: پیش بینی ما این است 

که بزودی این آمار به بیش از ۸۰ درصد برسد.
همچنین علی خضریان، ســخنگوی کمیسیون 
اصل ۹۰ مجلس، ضمن انتقــاد از بانک ها به دلیل 
عدم پایبندی بــه تعهدات خود بیــان کرد: البته 
باید یادآور شد که اتصال دستگاه های خودپرداز 
و کارت خوان به سامانه صیاد برای ایجاد سهولت 

دسترســی مردم به ســامانه یاد شــده، تکلیف 
کمیســیون اصل نود در سال گذشــته به بانک 
مرکزی بــود اما در راســتای اجــرای آن، برخی 
بانک ها تخلف داشــتند که در صورت عدم اجرای 
قانون تا پایان اردیبهشــت، متخلفــان احضار و 

مطابق قانون با آنها برخورد خواهد شد.

ایجاد امکان ثبت چک های تضمینی
 در سامانه صیاد

از آنجا که استفاده از چک های تضمینی به عنوان 
وثیقه و تضمیــن انجام تعهد در بیــن اهالی بازار 
فراگیر اســت، از این رو با توجه بــه الزامی بودن 
ثبت و تائید چک در ســامانه صیــاد باید امکان 
ثبت و تائید چک تضمینی نیز در ســامانه صیاد 
مهیا و امکان اســتعلام این نوع چک ها نیز برای 

گیرندگان فراهم شود.
آمنه نادعلیزاده، ســخنگوی اجرای قانون جدید 
چک بانک مرکزی، در این رابطــه بیان کرد: قرار 
اســت در پایان فروردین امســال تمام چک های 
تضمین شــده مجهز به شناســه صیادی شوند و 
در زمان صدور هم در ســامانه صیاد ثبت شوند. 
همچنین گیرندگان چک تضمین شده می توانند 
از طریق شناسه صیادی ببینند که آیا چنین چک 

صیادی تضمینی به نفع آنان ثبت شده یا خیر.

بانک مرکزی با جدیت بیشتری باید پیگیر 
اجرای قانون جدید چک باشد

با وجود اینکه تاکنون اقدامات مؤثری در راستای 
اجرای قانــون جدید چک توســط بانک مرکزی 
صورت گرفته اســت با این حال اما لازم اســت تا 
بانک مرکــزی بعد از گذشــت ۴ ســال از زمان 
تصویب این قانون، در جهت اجرای سایر تکالیف 
اجرانشــده قانون جدید چک از جمله مواردی که 
بیان شــد و تکالیفی از جمله اتصال خودپردازها 
به ســامانه صیاد را که باید همه بانک ها آن را ارائه 

کنند، با جدیت بیشتری عمل کند.

بانکشعبه

فراخوان آگهي ارزیابي كیفي در مناقصه عمومي یك مرحله اي
مرمت آسفالت و ترميم بتن ريزي و خط كشي خيابان هاي انبار نفت شهداي پخش تبريز 

شماره آگهي : 4- 1401        شناسه آگهی: 1303854

 نوبت اول

    روابط عمومي شركت ملي پخش فرآورده هاي نفتي منطقه آذربایجان شرقي

شــركت ملي پخش فرآورده هاي نفتي ایران منطقه آذربایجان شرقي در نظردارد فراخوان 
ارزیابي كیفي جهت برگزاري مناقصه عمومي یك مرحله با موضوع 

مرمت آسفالت و ترمیم بتن ریزي و خط كشي خیابان هاي انبار نفت شهداي پخش تبریز  به 
شــماره  2001092197000005  را از طریق سامانه تداركات الكترونیكي دولت برگزار 
نموده ، به پیمانكار ) شركت ( واجد شرایط واگذار نماید ، لذا كلیه مراحل برگزاري فراخوان 
ارزیابي كیفي از دریافت و تحویل اســناد اســتعلام ارزیابي كیفي تا ارسال دعوتنامه جهت 
انجام ســایر مراحل مناقصه ، از طریق درگاه ســامانه تداركات الكترونیكي دولت ) ستاد ( 
به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شــد ، لازم است مناقصه گران در صورت 
عدم عضویت قبلي مراحل ثبت نام در سایت مذكور و دریافت گواهي امضاء الكترونیكي را 
جهت شــركت در مناقصه محقق سازند . تاریخ انتشار فراخوان در سامانه از ساعت 11 دو  
روز كاري  بعد از انشار نوبت دوم  این آگهي در روزنامه خواهد بود و نیز اطلاعات و اسناد 
مناقصه مذكور پس از برگزاري فرآیند ارزیابي كیفي و ارســال دعوتنامه از طریق سامانه 

ستاد به مناقصه گران اعلام خواهد شد .
مهلت دریافت اســناد استعلام ارزیابي كیفي : حداكثر تا ســاعت 14/30 سه روز پس از 

انتشار این آگهي در سامانه ستاد .
مهلت ارسال پاسخ استعلام ارزیابي كیفي : حداكثر تا ساعت 14/30 دو هفته پس از مهلت 

دریافت اسناد استعلام ارزیابي كیفي .
متقاضیان مي بایست  نسبت به بارگذاري موارد ذیل در سامانه تداركات الكترونیكي دولت  
اقدام نمایند ، بدیهي اســت عدم ارائه موارد درخواستي مانع از انجام ارزیابي كیفي و نیز 
توانمندي بهداشتي ، ایمني و زیست محیطي متقاضیان خواهد شد  ، مضافا اینكه مداركي كه 
تصویر برابر اصل شده آن مورد مطالبه مناقصه گزار  مي باشد  مي بایست توسط مناقصه 

گر در دفتر اسناد رسمي برابر اصل گردد  : 
1– تكمیل فرمهاي مربوط به استعلام ارزیابي كیفي  به همراه مستندات فرمها .

2- تصویر برابر اصل شده  اساسنامه ، آگهي آخرین تغییرات ) چاپ شده در روزنامه رسمي 
(  ، آگهي تأسیس  ) چاپ شده در روزنامه رسمي ( و شناسه ملي  شركت .

3- تصویر برابر اصل شده  گواهینامه صلاحیت پیمانكاري  با داشتن ظرفیت كاري از نظر 
تعداد كار مجاز و ارزش ریالي در رشته راه و ترابري با پایه حداقل 5    و داراي اعتبار ) به 
لحاظ زماني ( و نیز معتبر بودن در سامانه اطلاعات عوامل نظام فني و اجرایي كشور مربوط به 

.http://sajar.mporg.ir  سازمان برنامه و بودجه كشور به آدرس
4-  تصویر برابر اصل شــده  آخرین مدرك تحصیلي  ، كارت ملي ، شناسنامه مدیر عامل و 

اعضاء هیئت مدیره شركت .
5- تصویر برابر اصل شــده  شماره اقتصادي شــركت صادر شده از سازمان امور مالیاتي 

كشور .
6- تصویر برابر اصل شــده  گواهینامه تایید صلاحیت ایمني پیمانكاران  در رشــته راه 
و ترابــري  و داراي اعتبــار ) به لحاظ زماني ( و صادر شــده از اداره كل تعاون ، كار و رفاه 

اجتماعي استان .

7- گواهي امضاء صادر شده  از دفتر اسناد رسمي براي فرد یا افرادي كه طبق اساسنامه 
و آگهي آخرین تغییرات ) چاپ شــده در روزنامه رســمي ( مجاز به امضاء اسناد تعهد آورد 

مي باشند  .
8 - تصویر برابر اصل شــده صورت مالي حسابرسي شده مربوط به سال 1399 كه توسط 

سازمان حسابرسي یا اعضاي جامعه حسابداران رسمي انجام پذیرفته باشد .
مبلغ برآورد مناقصه بر اســاس فهرست بهاي ســازمان برنامه و بودجه بر مبناي سه ماهه 
چهارم ســال 1399 و  غیر فهرست بهاي مصوب ) ریالي ( ســه ماهه چهارم سال 1399 :  

77880965172 ریال
مبلغ تضمین شــركت در فرآیند ارجاع كار : 3894048259 ریال و بر اســاس آیین نامه 

تضمین معاملات دولتي 
تذكرات مهم : 

1 -  متقاضیاني حق شــركت در مناقصه و دریافت اســناد مناقصه را خواهند داشــت كه 
حداقل امتیاز لازم در ارزیابي كیفي و نیز توانمندي بهداشــتي ، ایمني و زیست  محیطي را 
در ارزیابي كه توســط كمیته فني و بازرگاني مناقصه گزار انجام خواهد شد كسب نمایند ، 
مضافــا اینكه حداقل امتیاز لازم در ارزیابي مذكــور 60 از 100  خواهد بود  و  لذا براي 
حائزین شــرایط  ، دعوتنامه اي جهت دریافت اســناد مناقصه از طریق سامانه ستاد ارسال 

خواهد شد .
2-  از مناقصه گراني كه در فهرســت شــركتهاي ممنوع المعامله در سطح شركتهاي تابعه 
وزارت نفت مي باشــند تقاضا مي گردد از شركت در این ارزیابي خودداري نمایند زیرا در 
هــر مرحله از فرآیند برگزاري مناقصه چنانچه این موضوع احراز گردد مناقصه گر از روند 
برگزاري  مناقصه حذف و ضمانتنامه شركت در فرآیند ارجاع كار ارائه شده توسط مناقصه 

گر مذكور نیز در صورت برنده شدن در مناقصه بنفع مناقصه گزار ضبط خواهد شد.
3 – قیمت ها متناسب با كالاي ساخت داخل با لحاظ كیفیت ارائه گردد .

اطلاعــات تماس مناقصه گــزار : آدرس : تبریز خیابان 22 بهمن نرســیده به میدان جهاد 
شــركت ملي پخش فرآورده هــاي نفتي ایران منطقه آذربایجان شــرقي  شــماره تلفن : 

04134449021
اطلاعات تماس ســامانه ســتاد جهــت انجام مراحل عضویــت در ســامانه : مركز تماس : 

02141934             دفتر ثبت نام : 88969737 
این آگهي و اســناد اســتعلام ارزیابي كیفــي در ســایتهاي https://iets.mporg.ir  و  
https://monaghese.niopdc.ir  نیز درج خواهد شــد ، لــذا مجددا تاكید مي گردد 
كلیه مراحل برگزاري مناقصه از طریق ســامانه تداركات الكترونیكي دولت ) سامانه ستاد 

( انجام خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/01/30

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/01/31

مركز پاسخگویي و ارتباط با مشتریان)24 ساعته(: 09627

شركت ملي پخش فرآورده های نفتي 
ايران منطقه آذربايجان شرقي

» استفاده از تلفن همراه و سیگارکشیدن در جایگاه CNG اکیداً ممنوع است. « CNG الزامات سوختگیری ایمن


